
سخنگوی صنعت آب خبر داد
ونشست در کمین ۳۵۹ دشت کشور خطر فر

ســخنگوی صنعت آب با تاکید بر اهمیت کاهش برداشــت از منابع آب 
زیرزمینی گفت: هم  اکنون ۴۲۲ دشــت کشــور به دلیل برداشــت های 
بی رویه در فهرست ممنوعه و ممنوعه بحرانی قرار گرفته و ۳۵۹ دشت نیز 

با خطر فرونشست روبرو است.
عیســی بزرگ زاده با اشــاره به تشــدید برداشــت منابع آب زیرزمینی 
در دهه های گذشــته ادامه داد: با ورود و بهره منــدی از تکنولوژی و حفر 
مکانیزه چاه های کشاورزی، برداشت از آب چاه ها به سرعت افزایش یافته 

و روزبه روز این روند تشدید می شود.

وی افزود: در چنین شــرایطی میزان بارگذاری مصارف بر ۶۰۹ دشــت 
کشور به میزانی افزایش یافته اســت که هم اکنون ۴۲۲ دشت در فهرست 
ممنوعه و ممنوعه بحرانی قرار گرفته و ۳۵۹ دشــت کشــور نیز با خطر 

فرونشست روبرو شده است.
ســخنگوی صنعت آب با ابراز نگرانی از اینکه امروز فرونشست به خانه و 
خیابان ها در کلان شهرها رسیده است، خاطرنشــان کرد: بر اساس مفاد 
سند ملی دانش بنیان امنیت غذایی و نقشه راه آب، باید میزان برداشت از 

منابع آب زیرزمینی به نصف کاهش یابد.
بزرگ زاده با تاکیــد بر اینکه بی توجهــی به این مهــم عملا مدیریت 
فرونشســت ها را غیرممکــن می کنــد، گفــت: در چنین شــرایطی 
ازدســت رفتن آبخوان  های مهم کشور ســرعت گرفته و لازم است که 
مدیریت و مصرف بهینه آب در بخش کشــاورزی به عنوان اصلی ترین 
مصرف کننده منابع آب زیرزمینی و نیز سایر بخش ها به صورت جدی در 

دستور کار قرار گیرد.
وی درباره تکالیف و اقدام های وزارت نیرو در این باره افزود: وزارت نیرو در 
قالب طرح احیا و تعادل بخشی، سازگاری با کم آبی و مدیریت توأمان آب 

و انرژی این مهم را در دستور کار خود قرار داده است.
سخنگوی صنعت آب ادامه داد: مدیریت منابع آبی، امری فرابخشی است 

و تاکنون نتیجه مورد انتظار و مطلوبی حاصل نشده است.
بــزرگ زاده خاطرنشــان کرد: بــر این اســاس همراهــی وزارت جهاد 
کشاورزی، وزارت کشور، استانداری ها، سازمان برنامه وبودجه )به جهت 
تأمین مالی(، دســتگاه قضا و نیروی انتظامی و دیگر دســتگاه ها لازم و 

ضروری به نظر می رسد.
وی با تأکید بر اهمیت حمایت مجلس شــورای اســلامی برای پیشبرد 
طرح های ســازگاری با کم آبی و مدیریت منابع آبی کشور، بر توجه برنامه 

هفتم توسعه به منظور مدیریت آبخوان ها تأکید کرد.
ســخنگوی صنعت آب خاطرنشــان کــرد: در یک فراینــد امکان 
انتقال این مســئولیت از دولت به تشــکل آب بران فراهم شــده که 
نوید خوبی برای مشــارکت ذی نفعان و ذی مدخــلان در مدیریت 

منابع آبی خواهد بود.

آب

 حرکت ماندگار برای کاهش فقر

پالایش نفت آفتاب با چند ده میلیارد ریال به میدان آمد!
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وزیر کشور:

جمعه نصر به یادماندنی بود 

کاهش نوسانات نرخ دلار
آرامش اقتصادی در سایه اقتدار موشکی 

رئیس دیوان محاسبات کشور:
وهای گران قیمت  عدم شناسایی املاک و خودر

برای اخذ مالیات آنها ترک فعل است

 تنگه ایرانی جایگزین ندارد
عبور یک پنجم نفت جهان از تنگه هرمز
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ژاپن؛ خیلی دور، خیلی نزدیک
حسین سلاح ورزی، رئیس اتاق بازرگانی مشترک ایران و ژاپن  ایران و ژاپن 
به عنوان دو کشــور مهم در آســیا از دیرباز روابط تجاری و اقتصادی نزدیکی 
داشته اند. نخســتین مبادلات اقتصادی جدی بین ایران و ژاپن در اوایل قرن 
بیستم و پس از جنگ جهانی دوم شکل گرفت. ایران، با ذخایر عظیم نفت و گاز، 
و ژاپن، به عنوان یکی از قدرت های صنعتی نوظهور، زمینه های بســیاری برای 

همکاری داشتند.
اولین قراردادهای نفتی بین ایران و ژاپن در دهه ۱۹۵۰ امضا شد. در این دوره، 

ژاپن به یکی از بزرگ ترین خریداران نفت ایران تبدیل شد.

یادداشت

نگران بحران آفرینی دشمنان نیستیم
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 شـورای عالی تجارت احیا شود

هزار توی ناهماهنگی  در اقتصاد ایـرانهزار توی ناهماهنگی  در اقتصاد ایـران

شناسه آگهی: 1799148

نقل و انتقال لنج باری
 به شماره ثبت 13098 - بندرعباس

)نوبت اول(

 به استناد رونوشت سند شماره 108481 مورخ 1403/04/30  با 
 5 رسمي  اسناد  دفتر   140311455741000022 سند  شناسه 
بندرعباس خانم آمنه ملاحی کلاهی فرزند علی تمامی شش دانگ 
سهام خود در مالکیت لنج باری  به شماره ثبت 13098 - بندرعباس 

را به  خانم آمنه محمدی فرزند محمد انتقال قطعي داده است.
مراتب به استناد ماده 25 قانون دریایی ایران 

آگهی می گردد.

P.M.O

  آگهی مزایده
سازمان سیما منظر و فضای سبز شهرداری شاهرود در نظر 
دارد نسبت به مزایده اجاره عرصه در فضای سبز کمپ الغدیر )جنب 
میدان الغدیر ( جهت فروش خودرو اقدام نماید، لذا از کلیه متقاضیان 
دعوت به عمل می آید جهت دریافت اسناد مزایده مذکور به سامانه 
 www.setadiran.ir تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به نشانی
مراجعه و یا با تلفن 32364040-32374374-023 تماس حاصل 

فرمائید. 
ضمنا مهلت دریافت )دانلود( اسناد مزایده در سامانه ستاد تا پایان وقت 
اداری روز پنج شنبه مورخ 1403/07/26 و مهلت ارسال پیشنهادات تا 

پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ 1403/08/08 خواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/07/15 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/22 

حسن سعیدی- سرپرست سازمان

نوبت اول   آگهی ابلاغ رأی 
نظر به اینکه فرد مشروحه ذیل به استناد قانون رسیدگی به تخلفات اداری و آیین نامه اجرائی آن به مجازات اخراج از دستگاه متبوع محکوم شده است ، لذا به 
علت عدم دسترسی به نامبرده ، طق تبصره ماده 302 قانون آیین دادرسی دادگاه های عمومی وانقلاب ) درامور مدنی ( به نامبرده ابلاغ می گردد تا در صورت 
اعتراض ظرف مدت یک ماه از تاریخ این ابلاغیه مراتب را کتباً به دفتر هیأت تخلفات به نشانی ستاد دانشگاه ارائه نمایند . درغیر این صورت رای صادره به اجراء 

گذاشته خواهد شد. 
  رئیس هیات بدوی رسیدگی به تخلفات اداری کارمندان          

 دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی و درمانی آبادان
 

محل خدمتپست سازمانینام ونام خانوادگیردیف
مرکز آموزشی درمانی شهید بهشتی آبادانکمک پرستارآقای سروش سالاری نیا1
مرکز آموزشی درمانی شهید بهشتی آبادانکمک پرستارآقای عبدالستار یری نژاد2
شبکه بهداشت و درمان شادگانکارشناس هوشبریآقای امید بادفر3

روح اله رحیمی پور4
کارشناس هماهنگی 

پدافند غیر عامل
معانت غذا و دارو

شبکه بهداشت و درمان خرمشهر کارشناس بهداشت محیطنواب لطفی5

6
آقای روح اله جمالی 

هرسینی
مرکز بهداشت شهرستان آبادانکارشناس تغذیه

شبکه بهداشت و درمان خرمشهرحسابدارآقای محمد علی درولی زاده7

8
خانم فاطمه کشت کار 

دشتکی
شبکه بهداشت و درمان خرمشهرپرستار

مرکز بهداشت شهرستان آبادانکارشناس سلامت روانخانم خدیجه خاصی9
مرکز بهداشت شهرستان آبادانکارشناس مراقب سلامتخانم فرشته جهانی10

دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی آبادان

شناسه آگهی: 1801229
شتی درمانی آبادان                                                                                                دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهدا

ن      هیأت بدوی رسیدگی به تخلفات اداری کارمندا

 رئیس پژوهشگاه نیرو با بیان اینکه امسال ناترازی برق 
به ۱۹ هزار مگاوات رســید، گفت: پیش بینی می شود 

سال آینده این عدد به ۲۵ هزار مگاوات برسد.
 »مجید عمیدپور« در دومین کنفرانس تهویه مطبوع 
و تاسیســات حرارتــی و برودتی افزود: ســال ۱۴۰۲ 
نزدیک به ۹۶ میلیارد دلار فرصت مالی در بخش انرژی 
کشور از دست رفت؛ این در حالی اســت که می شد با 
اقدام هایی این مبلغ در کســب و کارهای حوزه انرژی 

استفاده شود.
وی با بیان اینکه اکنون در بخــش های مختلف انرژی 
کشــور دچار ناترازی های جدی هستیم، ادامه داد: دو 

ماه پیش بخش برق کشــور چالش داشــت و به زودی 
بخش گاز هم با چالش روبه رو می شود.

رئیس پژوهشگاه نیرو با بیان اینکه بخش انرژی کشور 
در شرایط نامناسبی به سر می برد، گفت: اشتباهاتی در 
گذشته رخ داد و توســعه صنعتی بدون توجه به بخش 
انرژی انجام شد و همین مساله سبب بروز ناترازی های 

فعلی شده است.
وی اضافه کرد: نیاز اســت با یک عقب گــرد به موضوع 
انرژی توجه و دقت بیشــتری انجام شــود. همچنین 
اقتصاد حوزه انرژی مــورد توجه قرار نگرفت و این مهم 
ســبب بروز چالش های جدی فعلی شده است؛ اکنون 

اصلاح آن کشور را با چالش های جدی روبه رو می کند 
والبته چاره ای هم نیست.رئیس پژوهشگاه نیرو اظهار 
داشت: فرصت های کشور را به تهدید تبدیل کرده ایم 
و همه کارشناســان بر این موضوع اذعــان دارند، حال 

نیاز است سیاستگذاران اقداماتی را انجام دهند.
وی درباره اینکــه چه باید کرد، گفــت: انتظار می رود 
بخش خصوصی پای کار آمده و سرمایه گذاری کند و ما 
در وزارت نیرو مدل های مختلف تأمین مالی برای این 

موضوع طراحی کرده ایم.
عمیدپور خاطرنشــان کرد: هر محصولــی که بخش 
خصوصی طراحی کــرده و کاهش مصرف برق حتی به 

میزان ۲ درصد داشته باشد، باری از دوش بخش انرژی 
کشور برخواهد داشت و مورد حمایت خواهد بود.

وی با اشــاره به برخی حمایت های مالی مصوب شده، 
گفت: نباید اجــازه دهیم گردش مالــی بخش انرژی 
هدر برود، بلکه باید در کســب و کارهای این بخش به 

چرخش در آید.
وی ادامه داد: نتوانستیم از عهده متناسب سازی تولید 
و مصرف بر آییم و یکــی از کارها در این زمینه مدیریت 

مصرف است که باید جدی گرفته شود.
این مقام مســئول خاطرنشــان کرد: باید منابع انرژی 
کشور در بین فعالان بخش خصوصی به حرکت در آید.

برق

پیش بینی ناترازی ۲۵هزار مگاواتی برق در سال آینده



ایران خواستار پاسخگو کردن رژیم صهیونیستی شد

وزیر کشور:

جمعه نصر به یادماندنی بود 

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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علی ربیعی دستیار اجتماعی رئیس جمهور شد
 »مســعود پزشــکیان« در حکمی »علی ربیعی« را به عنوان »دستیار 

اجتماعی رئیس جمهور« منصوب کرد.
 رئیس جمهور در حکمی »علی ربیعی« را به عنوان »دستیار اجتماعی 
خود منصوب کرد و از او خواســت که انعکاس دهنــده صداهای متکثر 
جامعه و به ویژه  صدای بی صدایان به شــخص رئیــس جمهور و ارکان 

دولت باشد.
در متن این حکم آمده اســت: با عنایت به مراتب شایســتگی، سوابق 
اجرایی و تجارب ارزشــمند جنابعالی در عرصه های مختلف اجتماعی، 
سیاســی و ارتباطات اجتماعی، به موجب این حکم به سمت »دستیار 

اجتماعی رئیس جمهور« منصوب می شوید.
در بخش دیگری از متن این حکم بیان شده اســت: امید است با اتکال 
به خداوند متعال و در چارچوب قانون اساسی، اهداف سند چشم انداز، 
سیاســت های کلی مصوب مقام معظم رهبری )مدظله العالی(، برنامه 
هفتم پیشرفت و رعایت منشــور اخلاقی کارگزاران دولت چهاردهم، 
ضمن تعامل موثر و ســازنده بــا انجمن های علمی، حرفــه ای و مدنی 
کشور و استفاده بهینه از نظرات صاحب نظران و اندیشمندان این حوزه 
و همچنین ظرفیت دستگاه های اجرایی نســبت به گسترش و تعمیق 
روابــط اجتماعی رئیس جمهور بــا هدف تقویت و حفــظ وفاق ملی و 
سرمایه اجتماعی دولت اقدام و انعکاس دهنده صداهای متکثر جامعه و 

به ویژه صدای بی صدایان به این جانب و ارکان دولت باشید.
بر اســاس این حکم، تفصیــل ماموریت ها و انتظــارات از جنابعالی به 

پیوست این حکم ابلاغ می شود.
رئیس جمهور در این حکم تاکید کــرد: توفیقات روزافزون آن جناب را 

در انجام شایسته وظایف محوله از درگاه خداوند خواستارم.«
علی ربیعی متولد ۱۳۳۴ اســت و ســابقه ســخنگویی دولت از سال 
۱۳۹۸ تا ۱۴۰۰ را در کارنامه کاری خــود دارد. او در دولت های یازدهم 
و دوازدهم بین ســال های ۱۳۹۲ تا ۱۳۹۷ سمت وزیر تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی را نیز بر عهده داشت.
او استادِ دانشــگاه های تهران و پژوهشگر حوزه جامعه شناسی سیاسی 

و اقتصادی است.
 

چرا ۲۲ کشور عربی از دبیرکل سازمان ملل حمایت نکردند؟
هجمه وقیحانه تل آویو به »گوترش«

 تحلیلگر معروف جهان عرب با اشــاره به هجمه تل آویو علیه دبیرکل 
ســازمان ملل از عدم حمایت کشــورهای عربی از گوترش ابراز تعجب 

کرده و علت را در ترس از نتانیاهو و بایدن دانسته است.
»عبدالباری عطــوان« تحلیلگر معروف جهان عرب در ‘گزارشــی در 
رای الیوم با اشــاره به هجمه صهیونیســت ها از جمله وزیر خارجه این 
رژیم علیه »آنتونیو گوترش« دبیرکل ســازمان ملل و عنصر نامطلوب 
خواندن وی، این موضع صهیونیســت ها را اوج فروپاشیدگی و شکست 
های متوالی آنها و نیز انزوای بین المللی دانســته اســت که تل آویو به 
علت ارتکاب نسل کشی و پاکســازی نژادی در فلسطین اشغالی، در آن 

به سر می برد.

وی نوشت: از روز نخســت، »گوترش« علیه تجاوز اسرائیل و کشتار آن 
در غزه موضع گیری کرد و اوج شــهامت و انســانیت آن آنجایی بود که 
گفت که رنج فلسطینیان از هفتم اکتبر شروع نشده بلکه از زمان غصب 
سرزمین فلسطین در سال ۱۹۴۸ به دست صهیونیستها و بیرون راندن 

بیش از ۸۰۰ هزار فلسطینی به کشورهای همسایه رخ داد.
عطوان بیان کرد: اسرائیل که شکل گرفت از سوی آمریکا و کشورهای 
اروپایی، دشمن بزرگ نهادهای بین المللی است و وقیحانه تر این است 
که نماینده این رژیم در ســازمان ملل خواهان برکناری گوترش است 

گویا که سازمان ملل ملک این رژیم تروریستی آپارتایدی است.
این تحلیلگر با اشاره به عدم حمایت ۲۲ کشور عربی از دبیر کل سازمان 
ملل در برابر رژیم صهیونیســتی آنرا دردناک توصیف و این ســوال را 
مطرح کرد: چرا کشورهای عربی با تمام توان از گوترش در برابر هجمه 
صهیونیســت ها دفاع نکردند؟ آیا این از ترس نتانیاهو است یا بایدن یا 
هر دو؟وی در ادامه موضع گیری گوترش را عاملی برای جاودانه شــدن 
او در تاریخ دانست و بیان کرد: گوترش جانب حق و قربانیان نسل کشی 
صهیونیستها را گرفته است؛ همان قربانیانی که بیشتر کشورهای عربی 
و بســیاری از بیم صهیونیزم جهانی، ناتو و آمریکا، پشــت آنها را خالی 
کردند. این موضع گیری آقای گوترش ستودنی است. با وجود گوترش 
وامثال او، حق به صاحب حق در فلســطین بر می گردد و ظلم وعاملان 

نسل کشی و پاکسازی نژادی شکست خواهند خورد.

دریادار سیاری: 
وی انتظامی همواره دغدغه آرامش  نیر

 مردم دارد
رئیس ســتاد و معاون هماهنگ کننده ارتــش در پیامی ضمن تبریک 
هفته انتظامی گفت: نیروی انتظامی همــواره دغدغه آرامش را در دل 
مردم داشته اند که یقینا آحاد مردم به نیروی انتظامی افتخار می کنند، 

به آن اعتماد دارند و قدردان زحمات آنان هستند.
به گزارش روابط عمومی ارتش، امیر دریادار حبیب الله ســیاری رئیس 
ستاد و معاون هماهنگ  کننده ارتش جمهوری اسلامی ایران، در پیامی 
فرارسیدن هفته انتظامی را به سردار سرتیپ احمد رضا رادان فرمانده 

کل انتظامی جمهوری اسلامی ایران تبریک گفت.
در متن پیام دریادار ســیاری آمده است: فرارســیدن هفته انتظامی و 
موســم تکریم و پاسداشت حماســه آفرینی های فراجا را به جنابعالی، 
فرماندهان، مسئولان و آحاد کارکنان مومن، خدوم، متعهد و شجاع آن 

نیروی مقتدر تبریک و تهنیت عرض می نمایم.
در ادامه این پیام آمده است: ســنگرداران همیشه بیدار طریق قسط و 
امنیت؛ غیورمردان سبزپوش انتظامی کشور با تاسی به مکتب متعالی 
اهل بیت )ع( همچون رزمندگان غیور دوران هشت سال دفاع مقدس با 
ایثار و از خودگذشتگی، همواره در دفاع از مظلومان و مقابله با متجاوزان 
و مخلان نظم و امنیت اجتماعی از هیچ کوششی فروگذار نکرده اند و به 
مصداق »فَاســتَقِم کَمَا امٌِرتَ« با اقتدار و صلابت توام با عطوفت و رافت 
اسلامی در راســتای اهداف عالی نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
خدمت چشمگیری را به انجام رســانده و در تامین و حفظ نظم، امنیت 
و آسایش جامعه گام برداشــته و همواره دغدغه آرامش را در دل مردم 
داشته اند که یقینا آحاد مردم به نیروی انتظامی افتخار می کنند، به آن 

اعتماد دارند و قدردان زحمات آنان هستند.
دریادار سیاری در پیام خود آورده است: ضمن گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای والامقام و گرانقدر انتظامی و شــهدای مدافع امنیت کشور؛ از 
درگاه خداوند متعال، توفیق روز افزونتــان را در ظل توجهات حضرت 
ولی عصر )عــج( و تحت زعامت فرماندهی معظــم کل قوا حضرت امام 

خامنه ای )مدظله العالی( مسئلت دارم.

تریبون

 وزیر امــور خارجه گفــت: ابتکاراتــی در زمینه آتش 
بس در لبنــان و در غزه وجــود دارد و در این خصوص 
رایزنی های صورت گرفته که امیدواریم به نتیجه برسد 
ولی متاسفانه دشمنی ها و جنایات رژیم صهیونیستی 

همچنان ادامه دارد.
 سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه کشورمان در بدو 
ورود به سوریه در جمع خبرنگاران اظهارداشت: هدف 
من از سفر به دمشق ادامه رایزنی ها نسبت به تحولات 
منطقه اســت، در بیروت رایزنی های بسیار مهمی را با 

مقامات دولتی لبنان داشتیم.

وی گفــت: جهت مشــورت ها و رایزنی های 
بیشــتر ادامــه گفت وگوها را در دمشــق با 
مقامات دولت ســوریه خواهیم داشــت. ما 
همواره نســبت به تحولات منطقه در رایزنی 
نزدیک با دوســتان خود در دولت ســوریه 
بودیم. مهمترین بحــث روز، بحث آتش بس 

در لبنان به ویژه در غزه است.
عراقچی افــزود: ابتکاراتی در این زمینــه وجود دارد 
رایزنی های صورت گرفته که امیدواریم به نتیجه برسد 
ولی متاسفانه دشمنی ها و جنایات رژیم صهیونیستی 

همچنان ادامــه دارد، همانطور کــه از ابتدا 
هم معتقد بودیــم، رژیم صهیونیســت جز 
زبان زور، جنــگ و جنایت زبــان دیگری را 
بلد نیســتند و به جنایات خودش هر روز در 
بیروت جنوب لبنان و غــزه ادامه می دهد و 
این احتیاج به یک تــلاش جمعی در جامعه 

جهانی برای توقف جنایت ها دارد.
وزیر امور خارجه تصریح کرد: بــه هر حال تلاش های 
ما ادامه دارد و امیدوار هســتیم که بتوانیم با دوستان 
خود در دمشق به تفاهم بیشتری برای گام های بعدی 

برســیم. بحث های دوجانبه ما بســیار گسترده است 
در زمینه های مختلف اقتصادی، سیاســی، فرهنگی 
و ارتباطات خوبی را با دولت ســوریه داریم که طبیعی 
است که مروری بر آنها خواهیم داشت و تلاش می کنیم 
که موانع موجود را برطرف و زمینه های جدیدی را پیدا 
کنیم و روابط را بهتر از گذشــته ادامه دهیم.وی ادامه 
داد: در خصوص بحث های منطقه ای و بین المللی هم 
همواره بحث های خوبی داشتیم و طبیعی هست الان 
به دلیل شــرایط خاص منطقه این بحث هاش اهمیت 

بیشتری پیدا می کند.

کارشناس سیاســت خارجی گفت: ســفر عراقچی به 
لبنان و ســوریه نشان دهنده ارســال پیام همبستگی 

دولت و ملت ایران به دولت و ملت این دو کشور است.
»حســن هانی زاده« کارشــناس مســائل سیاست 
خارجی، با اشاره به ســفر وزیر امور خارجه کشورمان 
به لبنان و سوریه، اظهار داشت: سفر آقای عراقچی در 

رأس یک هیأت سیاســی به بیروت و دیدار با مقامات 
لبنان نشــان دهنده ارسال پیام همبســتگی دولت و 

ملت ایران به دولت و ملت لبنان بود.
وی ادامه داد: دیدارهای مردمــی وزیر امور خارجه در 
لبنان، اثر روانــی مثبتی را در این شــرایط حزن انگیز 

داشته است.

کارشناس مسائل سیاســت خارجی عنوان کرد: پیش 
از سفر عراقچی به لبنان، رژیم صهیونیست اعلام کرده 
بود هر هواپیمایی که وارد فرودگاه بیروت شود را مورد 
هدف قرار خواهــد کرد در حالی که بــا ورود وزیر امور 
خارجه کشــورمان رژیم صهیونیســتی جرأت چنین 
کاری را پیدا نکرد چرا که اگر اقدامــی را انجام می داد 

شرایط منطقه تغییر می کرد.
هانی زاده با اشاره به ســفر وزیر امور خارجه کشورمان 
به سوریه، اظهار کرد: این سفر نیز حامل پیام جمهوری 
اسلامی ایران به ســوریه اســت؛ اینکه ایران هیچگاه 
دولت و ملت ســوریه را در برابر رژیم صهیونیســتی و 

تروریست های داخلی تنها نمی گذارد.

وزیر

بین الملل

خریدار  نماینــده دائم ایــران در ژنو در 
مکاتبه ای بــا دو نهاد اصلــی متولی حفظ 
حقوق بشر و حقوق بشردوستانه، خواستار 
اقــدام فوری برای پاســخگو کــردن رژیم 
صهیونیســتی بــرای جنایــات در لبنان و 

فلسطین شد.
 علی بحرینی با ارســال  دو نامه جداگانه به 
رئیس کمیتــه بین المللی صلیب ســرخ و 
کمیســاریای عالی حقوق بشــر ســازمان 
ملل، ضمن محکومیــت حملات اخیر رژیم 
صهیونیســتی به لبنان، خواستار واکنش 
فوری جامعه بین المللی به تجاوزها و جرایم 
بین المللی رژیم اســرائیل و پاسخگو کردن 

این رژیم در قبال این جنایات شد.
ســفیر ایران در این دو نامــه حملات رژیم 
صهیونیســتی در بیروت را که به شــهادت 
سید حســن نصرالله دبیرکل فقید حزب الله 
لبنان و همراهانش از جمله ســردار عباس 
نیلفروشان منجر شد، به شدت محکوم کرد 
و آنها را نماد بارز نقض حقوق بشــر و حقوق 

بین الملل بشردوستانه دانست.
وی با اشــاره به لــزوم پاســخگویی رژیم 
اسرائیل نســبت به این جنایات، بر عواقب 
حقوقی و سیاســی این اقدام بــرای جامعه 

بین المللی تأکید کرد.
ســفیر ایران در ادامه به اســتفاده اسرائیل 
از تســلیحات ســاخت آمریــکا در ایــن 

حملات اشــاره و اظهار کــرد که بمب های 
 JDAM ۱۰۹ و کیت های هدایت-BLU
به طــور مشــخص در این عملیــات به کار 
گرفته شــده اند. وی هشــدار داد: این نکته 
نشان دهنده همدستی مســتقیم غربی ها 
به ویژه ایالات متحــده در اقدامات نظامی 
اسرائیل و تأثیر منفی آن بر وضعیت حقوق 

بشر در منطقه است.
بحرینی خاطر نشــان کرد: درختان زیتون 
که روزگاری نماد زندگی و استقامت بودند، 
اکنون زیر خاکســترهای جنگ قرار دارند و 
نه سایه ای ارائه می دهند و نه میوه ای! خاک 
فلسطین اشــغالی به نظر می رسد به کشتار 
عادت کرده؛ به طوری که هر تراژدی جدید 
به آرامــی در چرخه مداوم خشــونت گره 

می خورد.
وی افزود: جنایات رژیم اســرائیل در سایه 
بی عملی جامعــه بین المللی به یک »عادی 
جدید« تبدیل شده است، به طوری که حق 
زندگی برای فلســطینیان تحت درخشش 
سلاح های غربی کمرنگ و به سایه ای صرف 
تبدیل می شــود، در حالی کــه زخم های 
عمیق این ســرزمین از التیــام بازمی ماند 
و به جای آن مصیبت های تــازه ای را به بار 

می آورد.
دیپلمات ارشــد ایران در ژنــو تصریح کرد: 
رژیم اســرائیل اکنــون فصــل جدیدی از 

اشــغالگری و جنایات خود را رونمایی کرده 
که همــه اینهــا در برابر چشــمان جامعه 
بین المللــی غیرفعال اتفــاق می افتد. این 
رژیم، سایه تاریک ســرکوب خود را فراتر از 
فلسطین گسترش داده و شــرارت بدخیم 

خود را به لبنان رسانده است.
وی افزود: این تهاجم بی شــرمانه به لبنان 
گسترش یافته و در جریان تهاجم سپتامبر 
اســرائیل، بیش از یک هزار و ۳۰ غیرنظامی 
بی گناه کشــته شــده اند؛ در کنار بمباران 
گسترده مناطق شــهری و روستایی که به 
طور عمدی برای ایجاد یک فاجعه انســانی 
طراحی شــده بود و منجر به ورود گسترده 

آوارگانی شد که از خشونت فرار می کنند.
بحرینــی در ادامه با اســتناد بــه قطعنامه 
مجمع عمومی ســازمان ملل، خواســتار 

توقف فوری انتقال ســلاح به رژیم اسرائیل 
از سوی کشورهای غربی شــد و افزود: این 
درخواســت به ویژه در شــرایط کنونی که 
بحران های انســانی و نظامی در خاورمیانه 
رو به افزایش اســت، اهمیت ویژه ای دارد. 
حزب الله یــک نهاد سیاســی مشــروع و 
بخشــی از دولت لبنان است که علیه اشغال 
و آپارتاید مبــارزه می کند. ایــن تأکید به 
منظــور جلوگیری از تحریــف واقعیت ها و 
مشروعیت بخشــی به اقدامــات حزب الله 
در دفاع از ســرزمین و مردم لبنان صورت 

گرفته است.
ســفیر ایران با نقل قولی از ســید حســن 
نصرالله، بــر پایبندی حــزب الله به حقوق 
بین المللی بشردوســتانه تأکیــد و تصریح 
کرد که این گــروه در عین دفــاع از حقوق 
مردم لبنان، به اصول انســانی و حقوق بشر 
پایبند اســت.بحرینی در این نامه ها یادآور 
شد: نیروهای مســلح ایران با استناد به حق 
دفاع مشروع، پاسخ موشــکی دقیقی علیه 
تأسیسات نظامی اســرائیل انجام داده اند. 
این اقدام به عنوان پاســخی به تجاوزهای 
اســرائیل و دفاع از حاکمیت ملی و امنیت 

منطقه ای ایران است.
دیپلمات ارشــد ایــران در ژنــو از مقامات 
بین المللی خواســت تــا اســرائیل را وادار 
به توقف فــوری تجاوزها و خــروج از خاک 

لبنان کنند و شهادت سید حسن نصرالله را 
محکوم کرده و اسرائیل را پاسخگو کنند.

وی تاکیــد کرد: این درخواســت نــه تنها 
نشــان دهنده نارضایتی از وضعیت کنونی 
اســت، بلکه بر لزوم اقدامات فوری و قاطع 

جامعه بین المللی تأکید دارد.
بنیامیــن نتانیاهــو نخســت وزیــر رژیم 
صهیونیستی جمعه گذشــته )ششم مهر( 
به پشتوانه حمایت های آمریکا از مقر اصلی 
سازمان ملل متحد در نیویورک دستور ترور 
سیدحسن نصرالله دبیرکل حزب الله لبنان 

را صادر کرد.
در نتیجــه این دســتور، هواپیماهای رژیم 
صهیونیســتی شــامگاه جمعــه محلات 
مســکونی محله حاره حریــک در ضاحیه 
بیروت را به شدت و به صورت پیاپی بمباران 
کردند. برخــی منابع رژیم صهیونیســتی 
اعلام کردند حمله به ضاحیه جنوبی بیروت 
با ۸ تــا ۱۲ جنگنــده انجــام و از بمب های 
سنگرشــکن ۲ هــزار پونــدی آمریکایی 

استفاده شده بود.
حزب الله لبنان در بیانیه ای شــنبه )هفتم 
مهر( شــهادت ایــن مجاهد بــزرگ لبنان 
را تائید کرد. ســید حســن نصرالله در سن 
۶۴ سالگی و پس از ســی و دو سال برعهده 
داشتن مسئولیت دبیر کلی حزب الله لبنان 

به شهادت رسید.

عراقچی: ابتکاراتی در خصوص آتش بس در لبنان و غزه وجود دارد

سفر عراقچی به لبنان و سوریه ارسال پیام همبستگی به محور مقاومت است

خریدار  وزیر کشــور با بیان اینکه جبهه 
مقاومت نابودشــدنی نیســت و مصمم به 
راه خود ادامه خواهد داد، گفت: اســرائیل 
نابودشدنی است به زودی شاهد سقوط این 

رژیم منحوس خواهیم بود.
 اســکندر مؤمنی وزیر کشــور  در مراســم 
تودیع و معارفه اســتاندار گیلان در ســالن 
ناجای رشــت با گرامیداشــت یاد و خاطره 
شهدای انقلاب اســلامی اظهار کرد: امنیت 
امروز خــود را مدیــون ایثارگان، شــهدا و 

جانبازان هستیم.
وی در ادامه سخنان خود گفت: در روزهایی 
قــرار داریــم که دشــمن صهیونیســتی 
جنون آمیز بــه هر طرف تهاجــم می  کند، 
 دست دشمن برای هر جنایتی باز است و به 
هر کجا بخواهد حمله می کند؛ یکی از آن ها 
به شهادت رساندن شــهید جبهه مقاومت 

سید حسن نصرالله عزیز است.
مؤمنی با بیــان اینکه اســرائیل دیوانه وار 
و جنون آمیــز به هر طرف حملــه می کند، 
افزود: شــهادت سیدحســن نصرالله سید 
مقاومت و شهید نیلفروشان، موجب تسریع 
در سقوط و زوال رژیم صهیونیستی خواهد 
شد و جبهه مقاومت مصمم تر از گذشته  به 

مبارزات خود ادامه خواهد داد.
وزیر کشــور با تصریح به اینکه دشــمن از 
سر استیصال هر کســی را که در سر راهش 
باشــد می کشــد و به هر جایی که بخواهد 
حمله می کند، گفــت: آن ها جبهه مقاومت 
را تروریســت معرفی می کردنــد، اما امروز 
یک جبهه واحد در همه دنیا علیه اســرائیل 

تشکیل شده است.
مؤمنی با بیــان اینکه نماز جمعــه تهران 
به امامت رهبر انقلاب یک روز به یادماندنی 
بود.، اضافه کرد: واقعاً چنین جمعیتی ندیده 

بودیم و از همه اقشار حضور داشتند.
وی بــا تأکیــد به اینکــه جبهــه مقاومت 
نابودشدنی نیست و مصمم به راه خود ادامه 
خواهد داد، گفت: اسرائیل نابودشدنی است 
و به زودی شاهد ســقوط این رژیم منحوس 
خواهیم بود و تبلیغــات مظلوم نمایانه رژیم 

صهیونیستی در جهان از بین رفت.
وزیر کشور در بخش دیگری از سخنان خود 
با تذکر اینکــه یک نگاه و جنــاح به تنهایی 
نمی تواند کشــور را به پیشــرفت برساند، 
تصریح کرد: تاریخ سراســر پربار گیلان در 
همه عرصه ها از علم، فرهنگ، شــجاعت و 
مبارزه سرآمد اســت و جایگاهش در ایران 
عزیز کاملًا شناخته شــده است؛ این استان 
ظرفیت های بســیار بالایــی دارد و حضور 
مردم در عرصه های مختلف مانند انتخابات 

این شکوه را به تصویر کشاند.
مؤمنی با یــادآوری اینکه اســتان گیلان 
ظرفیت های عظیم و تاریخ سراســر پرباری 
در همه عرصه های علــم و فرهنگ و ادب و 
شــجاعت و مبارزه دارد، گفت: حضور مردم 
این دیــار در صحنه های مختلــف از جمله 
صحنه انتخابات نیز نشــان از بصیرت مردم 

داشت.  
وی با بیــان اینکه بــا انتخاب پزشــکیان 
به عنوان رییــس جمهــور، دوران و فصل 
جدیدی آغاز شــده اســت، افــزود: رئیس 

جمهور شعار وفاق ملی را مطرح کردند و بر 
این عهد اســتوار مانده اند و اعتقاد دارند که 
یک تفکر و جناح و نگاه به تنهایی نمی تواند 

کشور را اداره کند.
به گفته وزیر کشــور، از نظر رییس جمهور 
برای پیشــرفت و رشــد در همه زمینه ها 
بایســتی همگان به میدان بیایند و از همه 
تفکــرات و جناح هــا و باورهای سیاســی 
باید در رفع مشکلات اســتفاده شود و این 
موضوع را در تشکیل کابینه در نظر گرفتند.

مؤمنی با اشــاره به شــاخصه های انتخاب 
استاندار گفت: رییس جمهور گفتند که در 
تعیین استانداران حتماً کمیته ای تشکیل و 
شاخص هایی در نظر گرفته شود و براساس 
شــاخص ها، افراد شایســته و کارآمد برای 
استان ها انتخاب شــوند و فرد انتخاب شده 
حتماً باید کنار برخورداری از شــاخص ها 
اهل وفاق و مدارا و تعامل بــا همه جریانات 
سیاســی و اجتماعی باشــد و مردمداری 
و تعامل بــا همه مردم و اقشــار از تأکیدات 

ایشان بود.

وی با بیان اینکه حق شناس استاندار جدید 
گیلان نیز تجربیات و دانــش لازم را دارند و 
در عرصه هــای مختلف اســتانی و ملی کار 
کرده اند، گفت: یکــی از ملاک های ارزیایی 
موفقیت در مســئولیت های قبلــی بود و 
حق شــناس تحصیلات متناسبی هم دارند 
و امیدداریم با همــکاری و همراهی همه در 

کار خود موفق باشند.
وزیر کشور، رمز موفقیت و پیشرفت استان 
را بســیج همه منابع و امکانات و ظرفیت ها 
دانســت و تصریح کرد: یکی از ظرفیت های 
استان منابع استانی و جوانان تحصیل کرده 
اســت که از ســرمایه های بزرگ اســتان 
هســتند که کنار همراهی و همکاری همه 
نخبگان اســتان باید مورد توجه باشــند تا 
این اســتان به جایگاهی که شایســته آن 
است برســد.مؤمنی با یادآوری اینکه بعد از 
انقلاب پیشرفت های زیادی در بخش های 
مختلف علمی و فرهنگی و اجتماعی و غیره 
حاصل شــد، گفت: با تلاش بی وقفه باید به 
جایگاهی که در تراز و شایسته مردم هست 

برســیم و ظرفیت هــای اســتان در جهت 
توسعه و پیشرفت استان به کارگیری شود.

وی ضمــن تقدیر از تلاش های مســئولان 
دولت ســیزدهم و گرامیداشت یاد و خاطره 
شــهدای خدمت به ویژه شــهید رییســی 
اظهار کرد: خدمات شــهید رییسی و دولت 
سیزدهم هم در تاریخ کشور ماندگار است و 

فراموش نخواهد شد.
مؤمنی با بیــان اینکه یکــی از برنامه های 
دولت چهاردهم ارزیابی مســتمر و سالانه 
اســتانداران اســت، در تکمیل ســخنان 
خود اظهار داشــت: بعد از یک ســال تمام 
استان ها بر اساس این شــاخص ها ارزیابی 
می شوند؛ افزایش وفاق و همبستگی، میزان 
رضایتمندی مــردم، ارتقــای مؤلفه های 
فرهنگــی در جامعه، کاهش آســیب های 
اجتماعــی، افزایــش تولیــد و اشــتغال، 
پیشــرفت و اتمام پروژه هــای نیمه تمام، 
بهبود فضای کسب وکار، کاهش تورم و فقر 

در جامعه بخشی از این شاخص هاست.
 وزیر کشــور با ابــراز اینکــه افزایش وفاق 
براســاس  جامعــه  در  همبســتگی  و 
اســت،  مشخص شــده،  ســازوکارهای 
تصریح کــرد: میزان رضایتمنــدی مردم، 
ارتقــاء مؤلفه هــای فرهنگــی در جامعه و 
کاهش آســیب های اجتماعــی، افزایش 
تولید و اشــتغال در اســتان ها، پیشرفت و 
اتمام پروژه های نیمه تمــام، بهبود فضای 
کســب وکار، کاهش تورم و فقر در جامعه و 
ارتقاء شرایط زیست محیطی از شاخص های 
تعیین شــده بــرای ارزیابــی عملکــرد 
استانداران و کارنامه آنان خواهد بود و برای 
تحقق تمام شاخص ها و اهداف، استانداران 

باید برنامه داشته باشند و تلاش کنند.
 مؤمنی ضمــن گرامیداشــت هفته نیروی 
انتظامی گفت: بستر هر پیشرفت و توسعه، 
مســئله امنیت اســت که یک زیرساخت 
و بســتر برای تحول و پیشــرفت در جامعه 
محســوب می شــود و این هفته را به همه 
سبزپوشان مجموعه فراجا و امنیت آفرینان 

این سرزمین تیریک می گویم.
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ژاپن؛ خیلی دور، خیلی نزدیک
حسین ســلاح ورزی، رئیس اتاق بازرگانی مشــترک ایران و ژاپن  
ایران و ژاپن به عنوان دو کشــور مهم در آســیا از دیرباز روابط تجاری 
و اقتصادی نزدیکی داشــته اند. نخســتین مبــادلات اقتصادی جدی 
بین ایران و ژاپــن در اوایل قرن بیســتم و پس از جنــگ جهانی دوم 
شــکل گرفت. ایران، با ذخایر عظیم نفت و گاز، و ژاپــن، به عنوان یکی 
از قدرت هــای صنعتی نوظهور، زمینه های بســیاری بــرای همکاری 

داشتند.
اولیــن قراردادهای نفتی بین ایــران و ژاپن در دهه ۱۹۵۰ امضا شــد. 
در این دوره، ژاپن بــه یکی از بزرگ ترین خریــداران نفت ایران تبدیل 
شد. در اواســط دهه ۱۹۶۰، ژاپن روزانه حدود ۵۰۰ هزار بشکه نفت از 
ایران وارد می کرد. نفت و گاز اصلی ترین اقــلام صادراتی ایران به ژاپن 
در این دوره بودند، در حالــی که ایران از ژاپن ماشــین آلات صنعتی، 
لوازم الکترونیکی و خودرو وارد می کرد. این روند همکاری اقتصادی دو 

کشور تا دهه ۱۹۷۰ نیز ادامه داشت.
در دهه ۱۹۷۰، به ویژه پس از بحران نفتی سال ۱۹۷۳، روابط اقتصادی 
ایران و ژاپن به اوج خود رســید. ایران، به عنوان یکی از تولیدکنندگان 
اصلی نفت در جهان، از افزایش قیمت نفت بهره مند شد. تا سال ۱۹۷۸، 
حجم تجارت بین ایران و ژاپن به بیش از ۳ میلیارد دلار رســید که ۸۰ 
درصد از آن مربوط به صادرات نفت خام از ایران بــود. در همین دوره، 
شرکت های ژاپنی در توسعه زیرساخت های صنعتی و نفتی ایران نقش 

مهمی داشتند.
پس از انقلاب اسلامی در سال ۱۹۷۹، روابط اقتصادی بین ایران و ژاپن 
به دلیل تغییرات سیاســی و جنگ ایران و عراق به شــدت تحت تأثیر 
قرار گرفــت. در این دوران، صادرات نفت ایران بــه ژاپن کاهش یافت و 
تجارت بین دو کشور به کمتر از ۲ میلیارد دلار رسید. باوجوداین، ژاپن 

همچنان به خرید نفت از ایران ادامه داد، هرچند در مقیاس کمتر.
با پایان جنگ ایران و عراق در ســال ۱۹۸۸ و آغاز بازســازی اقتصادی 
ایران، روابط اقتصادی بــا ژاپن نیز بهبود یافــت. در دهه ۱۹۹۰، ژاپن 
یکی از بزرگ ترین ســرمایه گذاران خارجی در پروژه هــای نفت و گاز 
ایران بود. در این دوره، صادرات نفت ایران به ژاپن به بیش از ۴۰۰ هزار 
بشکه در روز رسید. علاوه بر نفت، محصولات پتروشیمی، مواد معدنی 

و محصولات کشاورزی از ایران به ژاپن صادر می شد.
در اوایل دهــه ۲۰۰۰، با افزایــش تحریم های بین المللــی علیه ایران 
به ویژه پس از ســال ۲۰۰۶، روابط اقتصادی ایران و ژاپن کاهش یافت. 
تحریم های مرتبط با برنامه هســته ای ایران موجب شــد که بسیاری 
از شــرکت های ژاپنی از ترس مواجهه بــا تحریم هــای ثانویه آمریکا 
فعالیت های خود در ایران را محدود کنند. تا سال ۲۰۱۰، واردات نفت 
ژاپن از ایران به حدود ۱۰۰ هزار بشــکه در روز کاهــش یافت و حجم 

تجارت بین دو کشور به کمتر از ۲ میلیارد دلار رسید.
پس از امضای توافق هسته ای )برجام( در سال ۲۰۱۵، روابط اقتصادی 
ایران و ژاپن بهبــود یافت. در این دوره، صادرات نفــت ایران به ژاپن به 
حدود ۲۰۰ هزار بشــکه در روز رســید و حجم تجارت بین دو کشور به 
بیش از ۴ میلیارد دلار افزایش یافت. ژاپن همچنین تمایل به بازگشت 

به بازار ایران و سرمایه گذاری در صنایع نفت و گاز ایران نشان داد.
با این حال، پس از خروج آمریکا از برجام در ســال ۲۰۱۸ و بازگشــت 
تحریم ها، این روابط مجدداً تحت تأثیر قرار گرفت. صادرات نفت ایران 
به ژاپن به کمتــر از ۵۰ هزار بشــکه در روز کاهش یافت و بســیاری از 

شرکت های ژاپنی فعالیت های خود در ایران را متوقف کردند.

موانع و مشکلات موجود در روابط اقتصادی ایران و ژاپن
در شــرایط کنونی، توســعه روابط اقتصادی بین ایران و ژاپن با موانع و 
مشکلات زیادی روبه رو اســت. مهم ترین این موانع شامل تحریم های 

بین المللی، مشکلات بانکی، و نوسانات اقتصادی داخلی ایران است.

۱. تحریم های بین المللی
تحریم های اعمال شــده علیه ایران، به ویژه تحریم هــای آمریکا، تأثیر 
زیادی بر روابط اقتصادی ایران و ژاپن داشــته است. شرکت های ژاپنی 
که به بازارهای آمریکا و اروپا وابســته هســتند، از ترس مجازات های 
اقتصادی، تمایل به تجارت بــا ایران را کاهش داده انــد. این تحریم ها 
به ویژه در بخش نفت و گاز و پتروشــیمی و فلزات رنگــی وتکنولوژی 
بسیار محدود کننده بوده و امکان سرمایه گذاری، تجارت و همکاری را 

به شدت کاهش داده است.

۲. مشکلات بانکی و مالی
یکی دیگر از موانــع عمده در توســعه روابط اقتصادی ایــران و ژاپن، 
مشــکلات مربوط به نقل و انتقالات مالی اســت. به دلیل تحریم های 
بانکی و عدم دسترســی ایران به سیســتم های مالی بین المللی مانند 
سوئیفت، تجارت بین دو کشور به ســختی انجام می شود. شرکت های 
ژاپنی برای انتقال پول و انجام تراکنش های مالی با ایران با مشــکلات 

زیادی مواجه هستند.

۳. نوسانات اقتصادی داخلی ایران
نوســانات اقتصادی در ایران از جمله تورم بالا، نوسانات نرخ ارز، و نبود 
قوانین پایدار اقتصــادی نیز موانعی برای جذب ســرمایه گذاری های 
خارجی به ویژه از ژاپن ایجاد کرده اســت. این عوامل باعث شده اند که 
شــرکت های ژاپنی برای ورود به بازار ایران با ریسک های بالایی مواجه 

باشند.

۴. تفاوت های فرهنگی و تجاری
تفاوت های فرهنگی و تجاری بین دو کشــور نیز یکی از عوامل مهم در 
کاهش همکاری ها است. شرکت های ژاپنی به شفافیت، ثبات و کاهش 
ریســک تمایل دارند، در حالی که محیط تجاری ایــران به دلیل وجود 

مشکلات قانونی و اجرایی کمتر برای آن ها جذاب است.

راهکارها و پیشنهادات برای توسعه روابط اقتصادی
 ایران و ژاپن

باوجود موانع موجود، فرصت هایی برای توســعه روابط اقتصادی بین 
ایران و ژاپن وجود دارد. هم دولت ها و هم بخــش خصوصی می توانند 

اقداماتی برای تقویت همکاری های اقتصادی انجام دهند.

استفاده از سیستم های مالی جایگزین
در صورت همراهی و رغبت نشــان دادن دولت و بانــک مرکزی ژاپن، 
یکی از راهکارهــای اصلی برای دور زدن تحریم های بانکی و تســهیل 
تجارت بین ایران و ژاپن، استفاده از سیستم های مالی جایگزین است. 
به عنوان مثال، دو کشــور می توانند از ارزهای محلی یا سیســتم های 
پرداخت منطقه ای برای انجام مبادلات تجاری استفاده کنند. با توجه 
به نوع نگرش دولت پزشکیان در ایران برنامه ریزی برای مذاکره و تلاش 
برای متقاعد کردن طرف ژاپنی از موضوعاتی اســت که باید در دستور 

کار دیپلماسی دولت قرارگیرد.

صنایع نفت و گاز و پتروشیمی
ایران به عنوان یکی از بزرگ تریــن تولیدکنندگان نفت و گاز در جهان، 
می تواند همچنان یکی از تأمین کنندگان اصلی انرژی برای ژاپن باشد. 
در صورت وجود اراده کافی در دو کشــور، حتی در شــرایط تحریم، دو 
کشــور می توانند از سیســتم های مالی جایگزین برای ادامه تجارت 
نفت و گاز استفاده کنند. صنایع پتروشــیمی ایران نیز می تواند یکی از 

زمینه های مهم همکاری با ژاپن باشد. 
ادامه در صفحه بعد

یادداشت

خریدار  بســیاری از فعــالان اقتصادی 
اذعان دارند که تعدد بخشــنامه ها، تناقض 
آنها و عدم هماهنگی دســتگاه های اجرایی 
با یکدیگر به یکی از موانــع مهم پیش روی 

تجارت رسمی کشور تبدیل شده است.
 کاهــش و اجتنــاب از صــدور و ابــلاغ 
بخشنامه ها و دســتورالعمل های گمرکی 
متعدد و تســهیل در فرآیندهــای فراروی 
تجارت، ســبب بهبود فضای کســب وکار 
کشــور می شــود با این حال طی سالهای 
اخیــر و به دلیــل محدودیت هــای ایجاد 
شــده در حوزه تجارت خارجــی و تأمین 
نهاده هــای بخــش تولید، بخشــنامه ها و 
آئین نامه های مختلفی صادر شــد که حجم 
زیاد این بخشنامه ها برای واردات و صادرات 

مشکلاتی ایجاد کرد.
نکته قابل توجــه آنکه طبــق ارزیابی های 
انجام شــده، در برخی موارد تعارض قوانین 
و مقررات تجارت کشــور با این بخشنامه ها 
و دســتورالعمل های صادره نیز مشــاهده 
می شــود؛ علاوه بر این در برخــی دیگر از 
موارد، عدم ثبات و پایداری بخشــنامه های 
صادر شــده باعث ایجاد مشــکلات متعدد 
و عــدم قطعیــت و بی اعتمــادی فعالان 

اقتصادی شده است.
آنطور کــه کمیســیون توســعه صادرات 
غیرنفتی اتاق ایران گزارش داده مشــارکت 
فعــال بخــش خصوصــی در جلســات 
کارشناسی و مشــورتی می توانست از تعدد 
این بخشــنامه ها بکاهد و تبعــات زیان بار 
صدور بخشنامه ها و دســتورالعمل ها را به 
حداقل برســاند. همچنین اطلاع رســانی 
به هنــگام، زمان بنــدی مناســب و مؤثر و 
انضبــاط منطقی در اجرا می توانســت یک 
رویه معیــن و مشــخصی را حاکــم کند. 
از ســویی دیگر بــه اعتقاد فعــالان بخش 
خصوصــی، تعدد صــدور بخشــنامه ها و 
تناقض دستورالعمل ها مشکل بوروکراسی 
اداری در کشــور را پیچیده تر کرده اســت، 
به طوری که طی ســال های اخیر، فعالان 
اقتصادی بــا هر بار حضور در یک ســازمان 
دولتی با بخشنامه جدیدی مواجه می شوند 
که در بســیاری موارد با مقــررات قبلی در 
تناقض است و عملًا این اتفاق روند فعالیت 
اقتصادی و تجاری را بسیار کُند و در برخی 
مــوارد متوقف کرده اســت. اگرچه گمرک 
کشور ابلاغ کننده این بخشــنامه ها است، 
اما مرجــع اصلی صدور آنها در بســیاری از 
موارد دستگاه های اجرایی مسئول از قبیل 
سازمان های نظارتی، کارگروه تنظیم بازار 

و بانک مرکزی و غیره هستند.
بررســی ها نشــان می دهد که طی فقط ۸ 
ســال یعنی در بازه زمانی ۱۳۹۵ تا ۱۴۰۱، 
۲۰۷۷ بخشــنامه در حوزه تجارت خارجی 

صادر شده که اگر بخشنامه های سال ۱۴۰۲ 
را هم محاســبه کنیم این عــدد به ۲۱۹۶ 
بخشنامه می رسد که صرفاً از طریق گمرک 

ایران ابلاغ شده است.

لزوم احیای شورای عالی تجارت
علاوه بر صــدور بخشــنامه های متعدد و 
متناقض، حــوزه تجارت خارجی کشــور 
مشــکلات عدیده دیگری از جمله رسوب 
کالا، دسترسی دشوار به درآمدهای ارزی، 
موازی کاری های بین دســتگاهی، تأمین 
ســخت کالاهــا از محــل واردات، تأمین 
پرچالــش نهاده هــای بخــش تولید و… 
مواجه است. بر همین مبنا نیز کارشناسان 
اقتصادی تاکید دارنــد که به منظور کاهش 
چالش ها و مشکلات حوزه تجارت خارجی 
کشــور که از آن تحت عنوان تحریم داخلی 
یاد می شود، شورای عالی تجارت خارجی با 
عضویت معاون اول رئیس جمهور، صمت، 
بانــک مرکــزی، وزارت بهداشــت، جهاد 
کشــاورزی، گمرک، اتاق بازرگانی و تعاون 
ایجاد و هر گونــه وضع و تغییــر مقررات و 
ایجاد محدودیت، ممنوعیــت و افزایش یا 
کاهش ســود بازرگانی و عوارض صادراتی 
و.. که به امــر تجارت خارجــی )صادرات و 
واردات( مرتبط اســت صرفاً در این شــورا 
تصمیم گیری و ابلاغ و اختیارات سازمانها و 
نهادهای تصمیم گیر و وضع کننده مقررات 

به طور مستقیم سلب شود.
تشکیل این شورا نیازمند مصوبه دولت است 
بنابراین لازم اســت که دولت راســا نسبت 
به تشکیل این شــورا اقدام کند زیرا زمانی 
متوجه معایب تعدد دســتگاه های تصمیم 
گیر در حوزه تجارت می شــویم که بدانیم 

در حال حاضر بســیاری از مشــکلات تجار 
مشکلات فرابخشی است و مشکلات مرتبط 
با صنعــت و معدن و وزارت صمت نیســت، 
بنابراین برای حل مشــکلات باید شــورای 
عالی تجارت با اختیارات قانونی ایجاد شود 
تا بتواند تمام مشــکلات تجار را که فراتر از 
اختیارات وزارت صمت است، پیگیری کند.

 شورای عالی تجارت نقطه پایانی
 بر موازی کاری دستگاه هاست

محمدصــادق قنــادزاده معــاون ارتقای 
کسب وکارهای بین المللی سازمان توسعه 
تجارت ایــران در این ارتبــاط می گوید: از 
چالش های اساســی و مهم فعلی کشور در 
بخش تجــارت ناهماهنگی ها، قوانین خلق 
الســاعه و موازی کاری های بین دستگاهی 
است. متأســفانه این عدم هماهنگی ها به 
بخش تجارت مملکت به شــدت آســیب 

می زند.
او با بیان اینکه عــدم هماهنگی بخش های 
وارداتی و صادراتی و همینطور دستگاه های 
مــوازی و متضاد ســرعت چــرخ تجارت 
خارجی را کند می کند، تاکیــد دارد که در 
مقطع فعلی احیای شــورای عالی تجارت 
یکی از ضروریات جدی حوزه تجارت کشور 

است.
به گفته قنادزاده، موضوعات ارزی، گمرک، 
اســتاندارد، مناســبات بین الملل و حتی 
تصمیمات داخلی برای تنظیم بازار هر یک 
بر مناســبات تجاری کشــور اثر می گذارد. 
البته اگرچه ممکن اســت تصمیــم کوتاه 
مدت باشــد اما اثرات این تصمیم در حوزه 

تجارت بلند مدت خواهد بود.
معاون ارتقای کســب وکارهای بین المللی 

سازمان توســعه تجارت ایران ضمن اشاره 
به ساختار شــورای عالی تجارت، می گوید: 
بانــک مرکــزی، وزارت صمــت، وزارت 
اقتصاد، اتاق های بازرگانی، تعاون و ســایر 
دســتگاه های اقتصادی و تجاری عضو این 
شورا هســتند. رئیس جمهور یا معاون اول 
رئیس جمهــور به عنوان رئیس و ســازمان 
توســعه تجارت به عنوان دبیر شورای عالی 
تجارت انجام وظیفه خواهند کرد. بنابراین 
به نظر می رسد که در شرایط فعلی ضرورت 
احیای شــورای عالــی تجارت در کشــور 

اجتناب ناپذیر است.
او با اشــاره بــه اینکــه بخش زیــادی از 
اشــکالات در حوزه تجارت کشور مربوط به 
ناهماهنگی های داخلی اســت، یادآور شد 
که حداقــل کارکرد شــورای عالی تجارت 
این است که هیچ تصمیمی بدون تأیید این 
شــورا یا کارگروه های پیرامونی شورا نباید 

گرفته شود.
قنادزاده تاکید می کند: موانعی در صادرات 
وجود دارد که اگر برطرف شود ما می توانیم 
صادرات کشــور را به رشــدی که در برنامه 
هفتم تکلیف شده، یعنی رشد ۲۳ درصدی 
برســانیم. در حال حاضر ظرفیت و شرایط 
تولید را داریم، اما برخی قوانین و ضوابط در 
صادرات موجب شــده صادرات به آن رشد 
مدنظر دســت پیدا نکند. از این رو شورای 
عالی تجــارت با ریاســت رئیــس جمهور 
می تواند از مــوازی کاری هــا و قانون های 
یک شــبه جلوگیری و زمینه را برای رشد 

صادرات فراهم کند.

60 نهاد تصمیم گیر در حوزه تجارت
هم اکنون گمرک ایران با بیش از ۳۰ قانون 

و مقررات مرتبط با وظایــف گمرک، بیش 
از ۴۰ کنوانســیون و موافقــت نامه هــای 
بین المللــی گمرکی و بیــش از ۴۵ وزارت 
خانه و دستگاه دولتی یا وابسته به دولت، از 
طریق نظارت و اعمال کنترل و صدور مجوز 
و یا همکاری، مستقیماً با گمرک )صادرات، 

واردات، ترانزیت( در ارتباط و تعامل است.
همچنیــن بیــش از ۶۰ نهــاد، شــورا، 
کمیســیون، کارگروه و وزارتخانه و سازمان 
در وضع قوانیــن و ضوابــط ورود، صدور و 

ترانزیت نقش دارند.
این وضعیت در حالیست که مقررات زدایی 
و مانع زدایی بهترین پشــتیبانی از تولید و 
تجارت خواهد بود از ایــن رو وجود بیش از 
۶۰ نهاد و ســازمان تصمیــم گیر و تصمیم 
ســاز و مؤثر در فرآیند تجارت خارجی که 
موجب تأثیر در تشریفات گمرکی و تأخیر 
و رسوب کالا می شــوند جای بسی تعجب و 

تأثر دارد.
در فهرست فوق اسامی نهادها و سازمان ها 
و … دخیل در امر تجــارت و امور گمرکی 
آمده اســت. اگرچه نقش گمــرک ظاهراً 
به لحاظ ارتباطات پر رنگ تر می شــود اما 
برخلاف تصور نقــش گمــرک در فرآیند 
تجــارت خارجــی و واردات و صــادرات و 
ترانزیت کالا کم رنگ شــده و بســیاری از 
این ســازمان ها تا زمانی که مجــوز ورود و 
ترخیص صــادر نکننــد، کالا نمی تواند از 
گمرک ترخیص شــود چراکــه طبق ماده 
۳۸ قانون امور گمرکی خروج کالا از اماکن 
گمرکی مســتلزم انجام تشریفات گمرکی 
اســت همچنین طبق مــاده ۷۱ آئین نامه 
اجرایی قانون امور گمرکی ورود قطعی کالا 
مســتلزم اخذ تمامی مجوزهای لازم طبق 
قوانین و مقررات مربــوط و پرداخت حقوق 

ورودی است.
 به اذعان بسیاری از فعالان اقتصادی، تعدد 
بخشــنامه ها، تناقض آنها و عدم هماهنگی 
دســتگاه های اجرایی با یکدیگر به یکی از 
موانع مهم پیش روی تجارت رسمی کشور 
تبدیل شده اســت؛ مانعی که برخی فعالان 
اقتصادی از آن به عنــوان تحریم داخلی یاد 

می کنند. 
بر این اســاس لازم است شــورای عالی 
تجــارت با عضویــت معــاون اول رئیس 
جمهــور، وزارت صمت، بانــک مرکزی، 
وزارت بهداشت، وزارت جهاد کشاورزی، 
گمرک، اتاق های بازرگانی و تعاون ایجاد 
شــود تا هر گونه تصمیم گیــری در مورد 
وضع و تغییر مقررات و ایجاد محدودیت، 
ممنوعیــت و افزایــش یا کاهش ســود 
بازرگانی و عوارض صادراتــی و… که به 
امر تجارت خارجی مرتبط اســت از سوی 

این شورا اعلام و ابلاغ شود.

در پی عملیــات وعده صادق ۲، بازدارندگی موشــکی 
همراه بــا افزایش حس اعتماد در میــان مردم موجب 
کاهش نوســان نرخ ارز از بیــش از ۱۱ درصد در وعده 

صادق ۱ به کمتر از ۶ درصد در وعده صادق ۲ شد.
در پی عملیــات وعده صادق ۲، که با تصویب شــورای 
عالی امنیت ملی و در انتقام ترور و شــهادت اسماعیل 
هنیه، سید حســن نصرالله و عباس نیلفروشان صورت 
گرفت، بازدارندگی موشــکی همراه بــا افزایش حس 
اعتماد در میــان مردم موجب کاهش نوســان نرخ ارز 
از بیــش از ۱۱ درصــد در وعده صــادق ۱ )بامداد ۲۶ 

فروردین( به کمتــر از ۶ درصد نوســان در 
وعده صادق ۲ شد.

همزمان با عملیــات وعده صادق ۲ در غروب 
روز سه شــنبه مورخ ۱۰ مهــر ۱۴۰۳، نرخ 
ارز با نوســان کمتر از ۶ درصدی مواجه شد. 
همانطور که در نمــودار تغییرات قیمت تتر 
در طی این عملیات قابل مشــاهده اســت با 

پایان یافتن عملیات رفته رفتــه از هیجانات خرید هم 
کاسته شد.این در حالی اســت که با بررسی تغییرات 
قیمت تتر در طی عملیات وعده صادق یک )در بامداد 

۲۶ فروردین ۱۴۰۳( و نوســان بیش از ۱۱ 
درصدی قیمت تتــر در طی ایــن عملیات 
و مقایســه آن با نوســان کمتر از ۶ درصدی 
قیمت تتر در وعده صــادق دو، بازدارندگی 
موشــکی همراه با افزایش حــس اعتماد در 
میان مردم موجب کاهش نوســانات نرخ ارز 

شده است.
اگرچه این نوســانات بخشــی طبیعی از واکنش های 
بازار به رویدادهای بین المللی است، اما همیشه عوامل 
دیگری همچون فعالیت های سوداگرانه نیز در تشدید 

آن نقش داشتند. با این وجود، بررسی وعده های صادق 
یک و دو نشــان داده که این نوع تحرکات در نهایت به 
کاهش تدریجی نوسانات منجر می شوند و کاهش نرخ 

ارز را به دنبال دارد.
تحلیلگران بر ایــن باورند که باید ضمــن پذیرش این 
وضعیت بــه عنوان بخشــی از واکنش طبیعــی بازار، 
مراقب جــولان دلالان بود تا از تهییج بیشــتر مردم و 

بی ثباتی اقتصادی جلوگیری شود.
در لحظه تدوین این گزارش نرخ تتر با کاهش ۲,۸۰۰ 

تومان به قیمت ۶۲,۲۰۰ تومان رسیده است.

ارز

خ دلار ؛ آرامش اقتصادی در سایه اقتدار موشکی  کاهش نوسانات نر

رئیس دیوان محاسبات کشور:

وهای گران قیمت برای اخذ مالیات آنها ترک فعل است عدم شناسایی املاک و خودر
خریدار   رئیس دیوان محاســبات کشور 
گفت: عدم شناســایی املاک و خودروهای 
مجلل و گران قیمت و عــدم تعیین قیمت 
مبنا برای اخذ مالیات از آنها نوعی ترک فعل 

است.
در ادامه سلسله جلســات هیات عمومی 
دیوان محاســبات، بخش هــای دیگری 
از تفریغ تبصــره)۶ (ماده واحــده قانون 
بودجه ســال ۱۴۰۲ با موضوع »عوارض و 
مالیات« طرح و مورد بررســی و تصویب 

قرار گرفت.
در این جلســه ســید احمدرضا دستغیب 
اظهار داشــت: مالیــات و عــوارض تاثیر 
مستقیم بر معیشــت و اقتصاد مردم دارد و 
لازم اســت که برای ایجاد شفافیت و اصلاح 
سیاستگذاری های مالیاتی گزارش کاملی 
از معافیت ها و بخشودگی های مالیاتی تهیه 
و این گزارش برای تشویق و رونق اقتصادی 

کشور مورد استفاده قرار بگیرد.
وی بــا تاکید بر اینکه می بایســت ماحصل 
تفریــغ قانون بودجه ســنواتی و بررســی 
معافیت ها و بخشودگی های قانون مالیاتی 
بطــور جداگانه تهیه شــود، گفــت: آمار و 
اطلاعات دقیق ایــن گزارش ها می تواند در 

افزایش تولید و رونق اقتصادی کشــور موثر 
باشد.

رئیس دیــوان محاســبات کشــور، عدم 
شناسایی املاک و خودروهای مجلل و گران 
قیمت و عدم تعیین قیمــت مبنا برای اخذ 
مالیات از آنها را نوعی ترک فعل دانســت و 
اظهار داشــت: براســاس این ترک فعل در 
ســال ۱۴۰۲ منابع پیش بینی شده از محل 
این بند قانونی بطور چشــمگیری کاهش 

یافته است.
دســتغیب با بیان اینکه همه دستگاه های 
اجرایی موظف هســتند، کلیــه اطلاعات 
خود را به موقع و بــدون هیچگونه تاخیری 
به دیوان محاسبات کشــور ارائه کنند، ارائه 
اظهارنظرهــای حسابرســان در خصوص 
مالیات و معافیت هــای مالیاتی با همکاری 
مستشــاران این نهاد نظارتی را مورد تاکید 

قرار داد.
وی افزود: دســتگاه های مرتبــط از جمله 
ســازمان امور مالیاتی و شــهرداری ها باید 
اطلاعــات کامل و دقیــق را ارائــه کنند و 
دسترسی بر خط ســازمان امور مالیاتی بر 
اطلاعات دســتگاه های اجرایی فراهم شود 
و هشــدار داد که وزارت امــور اقتصادی و 

دارایی چنانچه همکاری لازم را انجام ندهد، 
پرونده این دستگاه اجرایی در دادسرا مورد 

رسیدگی قرار خواهد گرفت.
در حاشیه این جلسه، مهدی کیایی مشاور 
رئیــس کل و ســخنگوی هیــات عمومی 
دیوان محاسبات کشور برخی از مهمترین 

مصوبات این هیات را تشریح کرد.
وی گفــت: در ســال ۱۴۰۲ از تعــداد 
۱۶۶,۳۲۵ خــودرو بــا قیمت بیــش از ۳ 
میلیارد تومــان که مشــمول ۲.۸۵ همت 
مالیات بوده اند، صرفاً مبلــغ ۲۱۸ میلیارد 
تومــان در زمــان تعویض پــلاک و نقل و 
انتقال خــودرو وصول و به حســاب خزانه 

واریز شده است.ســخنگوی هیات عمومی 
دیوان محاســبات کشــور ادامه داد: سایر 
افراد مشمول که پیامک پرداخت مالیات را 
دریافت کرده اند، نسبت به پرداخت مالیات 
موردنظر تا پایان بهمن ماه ســال یادشــده 
اقدامی انجام نداده اند کــه موضوع وصول 
مالیات مزبــور از طریق عملیــات اجرایی، 
توســط ادارات امــور مالیاتی در دســت 

پیگیری است.
کیایی افــزود: همچنین در ســال ۱۴۰۲ 
جمعاً بالغ بر ۱.۷ همــت از محل مالیات بر 
انواع خودروهای ســواری و وانت دوکابین 
دارای شماره انتظامی شخصی گران قیمت 

وصول و به خزانه واریز شده است.
وی خاطرنشــان کرد: در سال ۱۴۰۲ بابت 
تعداد ۱۳۵,۵۰۳ زمین  فاقد اعیانی دارای 
کاربری مســکونی، اداری و تجــاری، باغ 
ویلای مجاز )با احتســاب عرصه و اعیان( 
و خانه مجلل )لوکس( که ارزش آنها بیش 
از ۲۰ میلیــارد تومان بوده و مــازاد بر این 
مبلغ، جمعاً مشمول ۴.۴ همت مالیات دو 
در هزار بوده اند، صرفاً حــدود ۶۶ میلیارد 
تومان مالیات وصول شــده و مبلغ بالغ بر 
۱.۱ همت آن مورد اعتــراض قرار گرفته و 

مابقی وصول نشده است،
مشــاور رئیــس کل و ســخنگوی هیات 
عمومی دیوان محاســبات کشــور عنوان 
کرد: باغ ویلاها و خانه های مجلل در حال 
ســاخت مشــمول مالیات تبصره ۶ قانون 
بودجه ســال مذکور نبوده اند و ســازمان 
امور مالیاتی کشــور اقدامات قابل قبولی 
درخصــوص اخذ اطلاعات بــاغ ویلاهای 
غیرمجاز از مراجــع ذیصلاح صورت نداده 
و با توجــه به عدم دسترســی به اطلاعات 
کامل املاک مذکور توســط سازمان امور 
مالیاتی کشور، در سال یادشده هیچ گونه 
جریمه ای از باغ ویلاهــای غیرمجاز، اخذ 

نشده است.
کیایی اظهار داشت: علیرغم انجام مکاتبات 
سازمان امور مالیاتی کشور با وزارتخانه های 
راه و شهرســازی و صنعت، معدن و تجارت، 
ســازمان ثبــت اســناد و املاک کشــور، 
سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور 
و شــهرداری ها، امکان دسترســی برخط 
)آنلاین( به اطلاعــات مالکیت املاک مورد 
نیاز ســازمان امور مالیاتی کشور در حوزه 
اماکن، در اختیار این ســازمان قرار نگرفته 

است.



نکاتی که درباره جرم تهدید باید بدانید

تهدیـد چه مجازاتی دارد؟

 زنگ خطر افزایش تصادفات جرحی در جاده ها
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ژاپن؛ خیلی دور، خیلی نزدیک
ادامه از صفحه 3

ژاپن به عنوان یک کشــور صنعتی به مواد اولیه پتروشیمی نیاز دارد و 
ایران می تواند با تولید محصولات پتروشــیمی، بخشی از نیازهای ژاپن 

را تأمین کند.

تقویت همکاری های فناورانه و صنعتی
ژاپن یکی از کشــورهای پیشــرو در زمینه فناوری و نوآوری اســت. 
ایران می توانــد با همکاری بــا شــرکت های ژاپنــی در زمینه هایی 
مانند انرژی هــای تجدیدپذیــر، صنایــع خودروســازی، و فناوری 
اطلاعات، بهره وری صنعتی خود را افزایش دهــد. همچنین برگزاری 
نمایشــگاه های فناوری و تبادل نیروی کار متخصص بین دو کشــور 

می تواند به توسعه این روابط کمک کند.

۳. سرمایه گذاری در زیرساخت های حمل و نقل و انرژی
ژاپن می تواند در توســعه زیرســاخت های حمل و نقل، بنادر، راه آهن 
و انرژی ایران ســرمایه گذاری کنــد. این ســرمایه گذاری ها می تواند 
نه تنها به توســعه اقتصادی ایران کمک کند، بلکه زمینه ســاز افزایش 
همکاری های اقتصادی بین دو کشور شود. در مذاکرات پیش رو با ۵+۱ 
شاید تسریع در مستثنی کردن ژاپن از خرید نفت و همکاری و سرمایه 

گذاری نکته مهمی باشد.

کشاورزی و محصولات غذایی
ایران دارای محصولات کشاورزی باکیفیتی نظیر پسته، زعفران، خرما 
، انجیر و اناراســت که می تواند در بازار ژاپن با اســتقبال مواجه شــود. 
همچنین با توجه به اهمیــت محصولات غذایی ســالم در ژاپن، ایران 

می تواند صادرات محصولات ارگانیک خود را افزایش دهد.

۴. توسعه همکاری های فرهنگی و آموزشی
تبــادل فرهنگی و آموزشــی بین ایــران و ژاپن می تواند بــه افزایش 
همکاری های اقتصادی کمــک کند. برگزاری دوره های آموزشــی و 
تبادل دانشــجو بین دو کشــور می تواند باعث افزایش درک متقابل و 
تقویت روابط تجاری شود. در حال حاضر در قالب موضوعات فرهنگی و 

بشر دوستانه مانع تحریمی چندانی وجود ندارد.

۵. تحرک و فعالیت بیشتر اتاق های مشترک بازرگانی
یکی دیگر از اقدامات مهم برای توسعه روابط اقتصادی بین ایران و ژاپن، 
ایجاد و تقویت اتاق های مشــترک بازرگانی است. این اتاق ها می توانند 
به عنوان واسطه های مهمی بین تجار و بازرگانان دو کشور عمل کنند و 
با ارائه خدمات مشاوره ای و تسهیل در برگزاری همایش های تجاری و 
نمایشگاه ها، به توسعه روابط کمک کنند. خوشبختانه مدتی است اتاق 

بازرگانی مشترک در ایران راه اندازی و شروع به فعالیت کرده است.

تأثیر انتخاب نخست وزیر جدید ژاپن بر روابط اقتصادی
»شریگو ایشیبا« نخســت وزیر جدید ژاپن، سیاســت های اقتصادی 
خود را بر مبنای رشــد پایدار، رفع کامل تورم و توزیــع عادلانه ثروت 
در جامعه قرار داده اســت. او در حوزه اقتصادی به دنبال شکست دادن 
کامل رکود و افزایش دســتمزدها بالاتر از نرخ تورم است. ایشیبا تأکید 
بر احیای مناطق روســتایی ژاپن دارد که با مشکلات کاهش جمعیت 
و توسعه نیافتگی مواجه هســتند.از منظر سیاست خارجی و همکاری 
با کشورهای آسیایی، ایشــیبا خواهان تقویت همکاری های امنیتی و 
اقتصادی در منطقه اســت. او از ایده ایجاد یک ناتوی آسیایی به منظور 
تقویت بازدارندگی علیه تهدیدات منطقــه ای حمایت می کند، اما این 
موضع گیری ها می تواند باعث پیچیدگی روابط با چین شــود. باوجود 
این، ایشیبا به دنبال ایجاد توازن و گسترش گفت وگوهای دیپلماتیک 

با کشورهای همسایه مانند چین و کره جنوبی است.
در مــورد روابط ایران و ژاپــن، با توجه به تمرکز ایشــیبا بــر امنیت و 
دیپلماســی متوازن در منطقه، فرصت هایی برای همکاری اقتصادی 
بین ایران و ژاپن وجود دارد، به خصــوص در بخش هایی مانند فناوری، 
انرژی، و صنایع کوچک و متوســط. با این حال، تحریم های بین المللی 
همچنان مانع اصلی در توســعه روابط اقتصادی دوجانبه خواهند بود. 
اگر ژاپن به دنبال کاهش وابســتگی به غرب در برخی زمینه ها باشــد، 
امکان تقویت همکاری هــای تجاری با ایران حتی در شــرایط تحریم 
وجود خواهد داشــت روابط اقتصادی ایران و ژاپن بــا وجود تاریخچه 
طولانی همکاری ها، در دهه های اخیر با چالش های زیادی مواجه شده 
است. با این حال، هنوز زمینه های زیادی برای توسعه این روابط وجود 
دارد. اگر دو کشــور بتوانند موانع موجود به ویژه در حوزه بانکی و مالی 
را از بین ببرند و از سیســتم های جایگزین اســتفاده کنند، می توانند 
همکاری های اقتصادی خود را گســترش دهند.توجــه به مزیت های 
دو کشور در زمینه نفت، پتروشیمی، کشــاورزی و فناوری می تواند به 
تقویت روابط اقتصادی کمک کند و فرصت های جدیدی برای همکاری 
ایجاد کند. بخش خصوصی ایران و به ویژه اتاق بازرگانی مشترک ایران 
و ژاپن آمادگــی و تمایل دارد تا با بهره گیری از تجارب و ســوابق خوب 

ارتباط بین تجار دو کشور در این زمینه پیش قدم و فعال شود.

کدام بیمارستان های پایتخت از وضعیت بحرانی 
ج شده اند؟ خار

رئیس کمیته ایمنی شورای اسلامی شهر تهران گفت: سه بیمارستان 
پایتخت از لحاظ ایمنــی حریق در وضعیت بحرانی و در لیســت ۱۲۹ 
ساختمان ناایمن قرار دارند و هنوز هیچ اقدامی برای ایمن سازی انجام 

نداده اند.

مهدی بابایــی با بیان اینکه ۱۱ بیمارســتان در بین ۱۲۹ ســاختمان 
ناایمن قرار داشــت، اظهار کرد: از این تعداد ۵ بیمارســتان نسبت به 

ایمن سازی اقدام کردند و از لیست ساختمان های بحرانی خارج شدند.
وی همچنین تصریح کرد: از این بین، ایمن ســازی ۶ بیمارســتان نیز 
در دســتور کار قرار گرفت که بیمارســتان های فیاض بخش، شهدای 
یافت آباد و همچنین بیمارســتان رســول اکــرم )ص( فرایند اجرایی 
ایمن سازی خود را آغاز کردند و امیدواریم که با سرعت هرچه بیشتر در 
این حوزه اقدام کنند تا بتوانند تاییدیه ایمنی را از ســازمان آتش نشانی 
بگیرند.بابایی با بیان اینکه بیمارستان های بوعلی، امام خمینی و سینا 
اقدام عملیاتی در راستای ایمن سازی انجام نداده اند، خاطرنشان کرد: 
این سه بیمارستان هنوز در لیست ســاختمان های بحرانی قرار دارند و 
انتظار ما این اســت که همکاری بســیار خوبی که با قوه قضائیه در این 
حوزه داریم ادامه پیدا کند و مدیریت این سه بیمارستان ملزم به رعایت 

مسائل ایمنی شوند.

یادداشت

دیوار

خریــدار  رئیس پلیــس راهــور فراجا 
اعلام کرد که برابر گزارش هــای اولیه آمار 
جانباختگان حوادث رانندگی در تابســتان 
امســال کاهش ۱۹ درصدی در مقایسه با 
تابستان ســال قبل داشــته و در عین حال 
متاسفانه شــمار تصادفات جرحی افزایش 

۵۶ درصدی داشته است.
ســردار ســید تیمور حســینی، به تشریح 
وضعیــت تصادفات رانندگی در تابســتان 
۱۴۰۳ پرداخت و گفت: یکی از اولویت های 
اصلی پلیس راهنمایــی و رانندگی که مورد 
تاکید فرمانده محترم فراجا و مســئولان و 
مقامات ارشد کشــور نیز قرار دارد، موضوع 
کاهــش تصادفات رانندگــی و به خصوص 
کاهش آمــار جانباختگان و مــوارد فوتی و 
جرحی ناشی از آن اســت. در همین راستا 
نیز یکــی از اولیــن اقداماتی کــه از زمان 
شروع مسئولیتم در ریاســت پلیس راهور 
فراجا انجام شد، موضوع ارائه پیوست  برای 
کاهش شمار جانباختگان حوادث رانندگی 
در تمامــی طرح هــای ترافیکــی اســت. 
همچنین بــا پیگیری هایی که انجام شــد، 
مبلغ جرائم راهنمایــی و رانندگی نیز از ۲۳ 
تیرماه افزایش پیدا کرد تا هم نظم ترافیکی 
ارتقا پیدا کند و هم خاصیــت بازدارندگی 
مبالغ جریمه ها که بــا رقم های قبلی تقریبا 

از بین رفته بود، دوباره احیا شود. 
وی با بیــان اینکه در زمینه کاهش شــمار 
جانباختگان حوادث رانندگی، دستگاه های 
مختلفی دارای مســئولیت هستند، گفت: 
از وزارت راه و وزارت صمــت تــا وزارت 
کشور و شهرداری ها و رســانه ها و در راس 
آن صداوسیما هر یک مســئولیت هایی را 
برعهده دارند کــه لازم اســت تمامی این 
دســتگاه ها بــه وظایف خود عمــل کنند. 
در حال حاضر نیز گرچه اقدامات بســیاری 
باید انجام شــود، اما با پیگیری های پلیس 
و همراهی برخی دیگر از دســتگاه ها شاهد 
کاهش چشــمگیر مــوارد فوتی ناشــی از 
تصادفات رانندگــی در تابســتان ۱۴۰۳ 
بودیــم. آن هم در شــرایطی کــه در فصل 
تابستان ماموریت های ترافیکی نظیر طرح 
تابســتانی، طرح اربعین ۱۴۰۳، تعطیلات 
شهریورماه و ... را داشــتیم که در تمام این 
موارد شــاهد افزایش چشــمگیر سفرها و 

ترددهای درون و برون شهری بودیم.

کاهش 19 درصدی تصادفات فوتی
 در تابستان 1403

رئیس پلیس راهــور فراجا با بیــان اینکه 

آمارهــای پلیس راهور نشــان می دهد که 
در تابســتان ۱۴۰۳، تصادفــات منجر به 
فوت ۱۹ درصد کاهش یافته اســت، گفت: 
با این حــال، تصادفات جرحی با افزایشــی 
۵۶ درصدی مواجه بوده کــه جای نگرانی 
جدی برای آن وجود دارد و لازم اســت که 
تمام دســتگاه ها در این خصوص پای کار 
بیاینــد. همچنین تصادفات خســارتی نیز 
۱.۲ درصد افزایش داشــته است.حسینی 
در ادامه به بیــان جزئیات آمــاری از وقوع 
تصادفات پرداخت و گفــت: برابر آمارهای 
اولیه در ۹۳ روز تابستان یعنی از اول تیرماه 
تا ۳۱ شهریورماه ۱۴۰۳، در مجموع ۳۹۶۱ 
فقره تصادف فوتی در معابر درون شــهری 
و برون شهری کشــور رخ داده که منجر به 
جان باختن ۴۶۶۹ نفر شده است. در مدت 
مشابه سال گذشته، این تعداد ۴۹۴۱ فقره 
تصادف با ۵۷۹۵ نفر فوتی بوده اســت، که 
نشــان دهنده کاهش ۱۹ درصدی در تعداد 

تصادفات منجر به فوت است.

زنگ خطر افزایش تصادفات جرحی 
در جاده های کشور

وی در مــورد تصادفات جرحــی نیز گفت:  
آمارهای ما نشــان می دهد که در تابستان 
۱۴۰۳، تعــداد ۱۲۱ هــزار و ۹۶۱ فقــره 
تصــادف جرحی به ثبت رســیده که منجر 
بــه مصدومیت ۱۴۵ هزار و ۵۷۸ تن شــده 
است. این رقم در مقایسه با تابستان ۱۴۰۲ 
که ۸۷ هــزار و ۱۰۵ فقــره تصادف جرحی 

رخ داده و منجر به مصدومیــت ۱۰۰ هزار 
و ۲۸۰ نفر شــده بود، افزایش ۵۶ درصدی 
در تعداد تصادفات جرحی و ۴۵ درصدی در 
تعداد مصدومان را نشان می دهد. این آمار از 
نظر پلیس نگران کننده است و گرچه نشان 
می دهد که با اقدامات انجام شــده بسیاری 
از تصادفاتی که می توانســت منجر به فوت 
شود، به مجروحیت بدل شده اما باید اقدامی 
اساسی با مشارکت تمامی دستگاه ها در این 

حوزه انجام شود.
رئیس پلیس راهــور فراجا دربــاره دلایل 
افزایش و کاهش تصادفــات نیز گفت: یکی 
از عوامل مهم در بــروز تصادفات، همچنان 
عامل انسانی اســت. تخلفاتی مانند سرعت 
غیرمجاز، سبقت های خطرناک و عدم توجه 
به قوانین راهنمایــی و رانندگی همچنان از 
دلایل اصلی تصادفات منجر به فوت و جرح 
هســتند. برای مثــال، در آزادراه تهران-

کرج، بیشــترین تخلفات مربوط به سرعت 
غیرمجاز با بیش از ۳۰ کیلومتر در ســاعت 

سرعت اضافی ثبت شده است.
وی همچنین به شــرایط نامناسب جاده ها 
در برخی نقاط کشــور اشــاره کرد و گفت: 
کیفیت پایین برخی جاده هــا، نبود علائم 
هشــداردهنده کافــی و نبــود امکانــات 
رفاهی مناســب در جاده ها نیــز از عوامل 
تشــدیدکننده تصادفــات برون شــهری 
اســت. با وجود این، کاهش تصادفات فوتی 
به دلیل افزایــش حضور مأمــوران پلیس 
راهور، نظارت های دقیق تــر و به کارگیری 

ســامانه های هوشــمند ثبت تخلفات در 
جاده ها بوده است.

حســینی به طرح های ویژه پلیس راهور در 
بازه زمانی تابســتان ۱۴۰۳ نیز اشاره کرد و 
گفت: از ابتدای تابستان ۱۴۰۳، همزمان با 
آغاز دهه ابتدایی محرم، طرح های ویژه ای 
برای کاهش تصادفــات و مدیریت ترافیک 
به اجرا گذاشته شــد. این طرح ها به ویژه در 
ایام پرتردد نظیر مراســم اربعین حسینی، 
۲۸ صفــر و همچنیــن تعطیــلات پایانی 
تابســتان اجرا شــد. در این طرح ها، پلیس 
راهور بــا حضور گســترده تر در محورهای 
پرتردد، اقدام به کنترل و مدیریت ترافیک 
کرد که نقش مهمــی در کاهش تصادفات 
فوتی داشــت.وی در ادامه به تحلیل آماری 
وضعیت تصادفات استانی پرداخت و اعلام 
کرد: اســتان های خراســان رضوی با ۳۵۰ 
فقره و ۳۹۸ نفر فوتــی، فارس با ۳۵۴ فقره و 
۳۹۸ نفر فوتی، و کرمان با ۲۳۷ فقره و ۲۷۹ 
نفر فوتی، از اســتان هایی بودند که شــاهد 
کاهش قابل توجه تصادفات فوتی نســبت 
به مدت مشابه سال گذشته بودند. از سوی 
دیگر، پلیس راهور فرماندهی انتظامی ویژه 
کیش با تنها یک فقــره تصادف و یک فوتی، 
کمترین آمــار تصادفات فوتــی را به خود 

اختصاص داده است.

استان های دارای بیشترین کاهش 
تصادفات فوتی در تابستان 1403

وی ادامــه داد: اســتان ایلام بــا ۲۹ فقره 

تصــادف و ۴۰ نفر کشــته، و البــرز با ۳۹ 
فقــره تصــادف و ۴۱ نفر کشــته، کاهش 

چشمگیری در تصادفات فوتی داشتند.
 این آمار نشان می دهد که اقدامات کنترلی 
و اصلاحی در برخی اســتان ها نتیجه بخش 

بوده است.
به گفته رئیس پلیس راهــور فراجا از نظر 
درصد کاهش اســتان های البــرز، ایلام، 
آذربایجان شــرقی، اظفهــان و کرمان به 
ترتیب بــه ۶۰، ۴۹، ۲۷، ۲۵ و ۲۳ درصد 
بیشترین کاهش در شــمار جانباختگان 
حــوادث رانندگی در تابســتان را به خود 
اختصــاص دادند. پــس از این اســتان 
ها نیز اســتان های بوشــهر با ۲۱ درصد 
کاهش، قــم با ۱۶ درصــد کاهش، فارس 
با ۱۲ درصد کاهش و خراســان رضوی با 
هشــت درصد کاهش در رتبه های بعدی 

قرار دارند.
حســینی با تاکید بــر اینکه عــدد نهایی 
فوتی های تصادفات بر اســاس گزارش های 
پزشــکی قانونی اعلام خواهد شد، گفت: اما 
آنچه که مسلم اســت، باید توجه بیشتری 
به ارتقای ایمنی جاده هــا و رعایت قوانین 
راهنمایی و رانندگی داشته باشیم تا بتوانیم 
آمار تصادفــات جرحی و فوتــی را به طور 
مســتمر کاهش دهیم. همچنین، افزایش 
آگاهی و آموزش هــای عمومی در خصوص 
رفتارهای ترافیکی ایمن و تشدید نظارت ها 
بر رفتارهــای پرخطر راننــدگان، از جمله 
اقداماتی است که در برنامه های آتی پلیس 

راهور به طور جدی دنبال خواهد شد.
همه جانبــه  همــکاری  لــزوم  بــر  وی 
دســتگاه های مرتبط تأکید کــرد و گفت: 
پیشــگیری از بروز حوادث جاده ای تنها به 
عهده پلیس نیســت، بلکه تمامی نهادهای 
مرتبط از جملــه وزارت راه و شهرســازی، 
ســازمان راهداری، اورژانس، و رســانه ها 
باید در این مسیر همســو و همگام باشند. 
ما برای داشــتن جاده های ایمن تر و کاهش 
تصادفات، نیازمند عزم ملــی و تلاش های 

مستمر هستیم.
رئیس پلیس راهور فراجا همچنین از مردم 
درخواســت کرد تا با رعایت قوانین و توجه 
به توصیه های پلیس راهور، در حفظ ایمنی 
جاده ها و کاهش تلفات ناشــی از تصادفات 
سهم بســزایی داشته باشــند و یادآور شد: 
رعایت ســرعت مجاز، عدم استفاده از تلفن 
همراه هنــگام رانندگی، و توجــه به علائم 
هشــداردهنده می تواند نقــش مؤثری در 

کاهش حوادث رانندگی داشته باشد.

خریدار  یــک وکیل دادگســتری درباره 
جرم تهدیــد گفت: هرگاه فردی شــخص 
دیگری را تهدید کند مرتکب جرم شــده و 
مجازاتی همچون ۷۴ ضربه شلاق یا دو سال 

حبس در انتظار او خواهد بود.
 جرم تهدیــد زمانی رخ می دهــد که یک 
نفر، دیگری را نســبت به انجــام یک عمل 
بد و نامشــروع تهدیــد کرده و بترســاند. 
شــایع ترین شــکل تهدید لفظی بوده که 
می تواند نظیر قتل، آسیب جسمی، آسیب 
به حیثیت و آبرو، آســیب مالی و… باشد. 
تهدید در قوانیــن جزایی کشــور ما جرم 
محسوب شــده و قانونگذار برای این عمل، 
مجازات های سنگینی چون شلاق و حبس 
را در نظر گرفته اســت.در این راستا سمیع 
الله کاظمی حقوقدان و وکیل دادگســتری 
در خصوص جرم تهدید و فرآیند رسیدگی 
به آن بیان کرد: جرم تهدیــد در ماده ۶۶۹ 
قانون مجازات اســلامی بخش تعزیرات به 
آن پرداخته شده است، که صراحتاً با لحاظ 
اصلاح آن ماده در ســال ۱۳۹۹ گفته شده، 
هر گاه شــخصی فرد دیگری را به هر نحوی 
تهدید به قتل، ضرر جانی و یا مالی، یا افشــا 
سری نســبت به خود یا بستگان او کند، چه 
مال یا انجام کاری را از او بخواهد یا نخواهد 
به مجازات شــلاق تا ۷۴ ضربه، یا زندان از 

یک ماه تا یک سال محکوم خواهد شد.

وی افــزود: این مــاده قبــل از اصلاحات 
ســال ۹۹ مجازاتش ۲ ســال حبس بود که 
به واســطه قانون کاهش حبــس تعزیری، 
مجازات آن به یک ســال تقلیل پیدا کرده 
اســت. نظر به بیــان قانونگذار کــه گفته 
هرکس با تهدید شــخص دیگــری، چه به 
دنبال مال، عمل )اعــم از فعل یا ترک فعل( 
باشــد یا نباشــد مرتکب جرم تهدید شده 
اســت و باید مجازات شــود، از این رو جرم 
تهدید در اصطلاح حقوقی از جمله »جرایم 
مطلق« است. یعنی صرف وقوع فعل تهدید 
جرم اتفاق افتــاده و نیاز نیســت تهدید به 
نتیجه خاصی از جانب شخص تهدید شونده 
منتج شــود )مانند انجــام کاری یا دریافت 
پول ناشی از تهدید(.در قوانین خاص مانند 
قوانین مربــوط به جرایم نیروهای مســلح 
تهدید مجازات خاص و ســنگین تری دارد.

جرم تهدیــد در اصطلاح حقوقــی از جمله 
»جرایم مطلق« است.

کاظمی در تکمیل بحــث، به تهدید افراد به 
انتشــار فیلم یا عکس های خصوصی اشاره 
کرد و گفت: تهدید به انتشــار صرفاً شامل 
عنوان تهدید که بــه آن پرداختیم خواهد 
شد، و در صورت انتشار علاوه بر جرم تهدید 
شــامل عنوان خاص ماده ۱۷ قانون جرایم 
رایانه ای اصلاحیه ۱۴۰۳ نیز می شــود، که 
بیان می دارد هرکس به وسیله سامانه های 

رایانه ای تصویر یا فیلم خصوصی و یا اســرار 
دیگری را بدون رضایت فردی منتشر کند و 
یا در دسترس دیگران قرار دهد به نحوی که 
عرفا منجر ضرر و هتک حیثیت فردی شود 
به مجازات نود و یک روز حبس تا دو ســال 

حبس و یا جزای نقدی محکوم خواهد شد.
هرکس فیلم یا تصویــر خصوصی فردی را 
بدون رضایت منتشــر کند به یک روز تا دو 
ســال حبس محکوم خواهد شد.این وکیل 
دادگســتری در ادامه گفت: اگــر فردی در 
راســتای عدالت قضائی به شخص متخلفی 
بگوید کــه من تو را بــه مراجــع قضائی یا 
انتظامی یــا اطلاعاتی معرفــی می کنم در 
اینجا تهدید حساب نمی شــود، اما اگر این 
کار در راستای تحت فشــار قرار دادن فرد 
برای گرفتن پول یا عملی صورت گیرد، فرد 

مرتکب »جرم اخاذی« یا به عبارتی »جرم 
علیه عدالت قضائی« شده است.

کاظمی اظهار کرد: برای اثبات جرم تهدید 
نیازمند ادلــه )اس ام اس، پیــام در فضای 
مجازی، صدای ضبط شده، فیلم یا شهادت 
شهود( است. شخص در شبکه های مجازی 
خارجی ماننــد تلگرام و یا واتســاپ فردی 
را تهدید می کنــد، که در اینجــا اثبات آن 
کمی ســخت خواهد بود و نیازمند مستند 
ســازی در لحظه پیام هــا از طریق گرفتن 
فیلم یا اسکرین شات خواهد بود که در این 
خصوص ارزش این ادله باید توســط مقام 
تعقیب و تحقیق و یا قاضی رسیدگی کننده 

ارزیابی شود.
وی در خصــوص مرجع رســیدگی به جرم 
تهدید گفت: جرم تهدیــد طبق ماده ۶۶۹ 
قانون مجازات شــامل شــلاق تا ۷۴ ضربه 
و مجازات یک ماه تا یک ســال حبس است 
که از جمله جرایم درجه ۶ می باشــد و بنا بر 
قانون در صلاحیت رســیدگی در دادسرای 

عمومی و انقلاب و دادگاه کیفری ۲ است.
طبق مــاده ۶۶۹ قانــون مجــازات »جرم 
تهدید« شامل شلاق تا ۷۴ ضربه و مجازات 
یک ماه تا یک سال حبس اســت.در اینجا 
نکته ای را خاطرنشــان می شــوم، در حال 
حاضر قانون شــوراهای حــل اختلاف که 
تحت عنوان تأســیس دادگاه صلح مطرح 

اســت و در ۱۴۰۲ نیز تصویب شد )هرچند 
تــا کنــون اجرایی نشــده اســت( جرایم 
مستوجب تعزیر درجه ۷ و ۸ را در صلاحیت 
دادگاه صلح آورده یعنــی نهایت صلاحیت 
رســیدگی شــوراها و دادگاه صلح حبس 
تا ۶ ماه اســت و بالاتر از ۶ مــاه را صلاحیت 
رســیدگی ندارد. حال در صــورت اجرایی 
شدن این قانون رســیدگی به جرم تهدید 
همچنــان در صلاحیت دادســرا و دادگاه 

کیفری ۲ که به آن اشاره شد خواهد بود.
کاظمی در خصوص چگونگی طرح شکایت 
گفت: در ابتــدا باید ضمن ارائــه ادله وقوع 
جرم تهدیــد طرح شــکایت از طریق دفاتر 
خدمات الکترونیک قضائی در دادسرا مطرح 
گردد، سپس بنا بر بررسی دادستان نسبت 
به اینکه موضوع قابل تعقیب داشــته باشد، 
شــکایت جهت تحقیقات بازپرس یا دادیار 
ارجاع داده می شود. پس از انجام تحقیقات 
و بررسی ادله اگر شــخص متهم به تهدید، 
مجرم شناخته شــود قرار جلب به دادرسی 
صادر و جهت رســیدگی در دادگاه کیفری 
۲، کیفرخواست صادر خواهد شد و بر اساس 
کیفرخواســت و احراز مجرمیت در دادگاه 

تعیین مجازات می گردد.
در صــورت تهدیــد در فضای مجــازی، با 
مراجعه به مقامات قضائی و طرح شــکایت 

از عواقب آن جلوگیری کنید.

رییس گروه توسعه سواد محیط زیستی مرکز آموزش 
محیط زیســت و تربیت محیط بان از برگزاری اردوی 
علمی آموزشــی برای دانش آموزان مقاطع متوسطه 
اول و دوره دوم ابتدایی همزمان با روز کودک و محیط 

زیست )۱۶ مهرماه( خبر داد.
فهیمه بیدی افزود: یک ســری برنامه های آموزشــی 
تحت عنــوان اردوی علمی آموزشــی دانش آموزان را 
پیش بینی کردیم که یکی از آن ها بازدید دانش آموزان 
از موزه تاریخ طبیعی و تنوع زیســتی اســت. جلساتی 
را برای برگزاری این برنامه با کارشناســان موزه تاریخ 
طبیعی برگزار کردیم و قرار شــد طرحی آماده شود و 
پس از مکاتبه با وزارت آموزش و پرورش، دانش آموزان 

از موزه تاریخ طبیعی بازدید کنند و در خلال 
آن آموزش های لازم را به آنان ارایه بدهیم.

وی با اشــاره به هــدف برگــزاری این اردو 
گفت: قصــد داریم دانش آمــوزان را با موزه 
تاریخ طبیعی به عنوان گنجینه های حیاتی 
کره زمین آشــنا کنیم علاوه بــر آن تبیین 
حفاظت از تنوع زیســتی بــا بهره گیری از 

آموزش عینــی در محیط موزه و مناطــق طبیعی در 
دستور کار است. 

به این منظور بر اســاس برنامه ای زمان بندی شده یک 
کلاس کوتاه حــدود ۳۰ دقیقه ای برای آنــان درباره 
موضوعاتی مانند آلودگــی  آب، تفکیک زباله، آلودگی 

هــوا، فواید گیاهان و دوســتی بــا جانوران 
برگزار می کنیم و به آنــان توضیح دهیم که 
سلامت انســان وابسته به ســلامت محیط 

زیست است.
رییس گروه توســعه ســواد محیط زیستی 
مرکز آموزش محیط زیست و تربیت محیط 
بان ادامه داد: با مدارس هماهنگی های لازم 
برای برگزاری این اردوی علمی آموزشــی انجام شده 
است البته بیشــتر دانش آموزان مقاطع متوسطه اول و 

دوره دوم ابتدایی مد نظر است.
وی زمان آغاز اردوی علمی آموزشــی دانش آموزان را 
از ۱۶ مهرمــاه و همزمان با روز ملی کــودک و محیط 

زیست ذکر کرد.
بیدی در پایان درباره حضــور دانش آموزان در مناطق 
چهارگانه محیط زیســتی گفت: در محــدوده تهران 
تنها مناطق ســرخه حصــار و پارک خجیــر را داریم 
ولی دسترســی دانش آمــوزان به مناطــق چهارگانه 
در اســتان های  دیگــر راحت تر اســت و می توانند در 
این مناطق با شــرح وظایف محیط بانان آشــنا شوند، 
گونه های جانوری را از نزدیک ببینند و با تنوع گیاهی 
منطقه آشنا شوند بنابراین به جز تهران در استان های 
دیگر دانش آموزان در قالب اردوی علمی وآموزشــی 
هم در موزه تاریخ طبیعی و هم مناطق حفاظت شــده 

می توانند حضور یابند.

محیط زیست
وند دانش آموزان به موزه تاریخ طبیعی می ر
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عوامل 40 روز از خانواده دور می شوند
چالش  سفر در سفر با »خانه ما«

یکی از کارگردانان مســابقه تلویزیونی »خانه ما« به چالش این برنامه 
که نوعی سفر در سفر اســت اشــاره و بیان کرد که در هر فصل چنین 

تجربه ای را با عوامل و خانواده شرکت کننده ها دارند.
محمد رحیمی یکی از کارگردانان مســابقه تلویزیونی »خانه ما« که از 
محصولات سازمان اوج محسوب می شود، درباره همکاری با این پروژه 
گفت: طرح مستند مســابقه »خانه ما« در قالب رئالیتی شوها قرار می 
گیرد و من ابتدا به عنوان مدیر فیلمبرداری همــکاری با این مجموعه 
را آغاز کردم، تا پیــش از فصل های مربوط به ســنندج و زاهدان مدیر 
فیلمبرداری این پروژه بودم و در ۲ فصل مربوط به سنندج و زاهدان هم 

کارگردانی را برعهده گرفتم.
وی افزود: در جلســاتی کــه دربــاره فصل های جدید ایــن مجموعه 

داشتیم، یکی از اهداف اصلی ما احیای برند »خانه ما« بود. 
به همین دلیــل تصمیم گرفتیم شــاهد اتفاقاتی متفــاوت از قبل در 
فصل های جدید باشــیم. به دلیل فاصله ای که میان پخش فصل های 
مختلف افتاده بــود، لازم بود در فصل جدید توجه بیشــتری را به خود 

جلب کنیم.
رحیمی با اشــاره به حضور اقلیت ها در این برنامه توضیح داد: متأثر از 
برخی شــرایط اجتماعی، تصمیم گرفتیم در فصل مربوط به سنندج، 

حتماً یکی از خانواده ها از خانواده های اهل تسنن باشد. 
خوش شانسی ما در این فصل که البته هنوز به پخش نرسیده است این 

بود که هر سه خانواده حاضر در برنامه از اهل تسنن هستند. 
یکی از شرکت کننده های ما هم یک پزشک فوق تخصص و جراح است. 
این نشان دهنده دیده شدن این برنامه اســت که خانواده هایی در این 

سطح هم متمایل به حضور در این چالش شده اند.
وی افزود: این اقبال برای ما بســیار جالب بود و اتفاقات بسیار خوبی هم 

در راستای حضور این خانواده در فصل سنندج رقم خورد. 
در طراحی چالش ها هم تلاش کردیم شرایط متفاوتی را ایجاد کنیم اما 

به سمت تغییرات آنچنانی نرفتیم. 
در فصل زاهدان هم ۲ خانواده اهل تســنن و یک خانواده شیعه حضور 
داشت و در این فصل چالش جدیدی را به مســابقه اضافه کردیم که به 

نظرم از جذاب ترین قسمت های این فصل هم شده است.
کارگردان فصل های جدید مسابقه »خانه  ما« درباره هدف گذاری های 
این مجموعه توضیح داد: »خانه ما« اتفاقی اســت که روی همکاری و 

اتحاد اعضای خانواده تمرکز دارد. 
زمانی که من با امیراطهر ســهیلی دیگر کارگردان برنامه در ســنندج 
همکاری داشتیم، تلاش مان این بود که ســراغ خانواده هایی برویم که 
پتانســیل یک تغییر در فرآیند حضور در این چالش را داشته باشند. به 
تعبیری می خواستیم تغییر از خانواده از قســمت اول تا قسمت دهم، 

برای مخاطب مشهود باشد.

وی افزود: تغییر کیفیــت رفتار فردی و همــکاری جمعی اعضای یک 
خانواده برای مان موضوعیت داشت و می خواستیم در طول ۱۰ قسمت، 
این تغییر مشاهده شــود. در هر فصلی هم که این اتفاق رخ داد، تجربه 

بسیار جذابی برای همه مان شکل گرفت. 
موفقیت همــه عوامل برنامه از تیــم کارگردانی تــا تصویربرداری، در 

همین اتفاق قابل تحقق است.
این کارگردان که پیش تر تجربه مدیریت فیلمبرداری فصل های قبلی 
»خانه ما« را برعهده داشته است، درباره تعدد لوکیشن های این پروژه 
گفت: یکی از جذابیت های مجموعه »خانه ما« همین خروج دوربین از 

فضای پایتخت است. 
از این منظــر، هر فصل تازه در حکم یک مســافرت بــرای همه عوامل 
محســوب می شــود و از یک ماه تا ۴۰ روز، عوامل از خانواده و نزدیکان 

خود دور هستند.
وی در پایــان صحبــت هایــش گفت: در هــر فصل هم یــک چالش 
مســافرت داریم و برای این چالش همه عوامل با همراهی خانواده های 
شرکت کننده به مســافرت می روند. برای این مســافرت از شهر محل 
زندگی شرکت کننده ها هم خارج می شویم و یک مسافرت در مسافرت 
را تجربه می کنیم. برای رقم زدن یک اتفاق جدید، چاره ای جز این تعدد 
لوکیشن و جابه جایی ها نداشتیم. یکی از عواملی هم که باعث استمرار 
تولید این برنامه و اســتقبال مخاطب از آن شــد همین تعدد لوکیشن 

است.

با معرفی هیات داوران انجام شد
 اعلام اسامی راه یافتگان به ۲ بخش

 پاپ و کلاسیک جشنواره »امیرجاهد«
دبیــر هنری ششــمین جشــنواره ملــی موســیقی »امیرجاهد« از 
رقابت های بخش دونوازی و گروه نوازی موسیقی پاپ و کلاسیک خبر 

داد.
 

به نقل از روابط عمومی ششمین جشنواره ملی موسیقی »امیرجاهد«، 
حمیدرضا عاطفی دبیر هنری ششــمین جشــنواره ملی موســیقی 
»امیرجاهد« درباره داوری بخش موســیقی پاپ و کلاســیک گفت: 
رقابت های نهایی این ۲ بخش از ســاعت ۱۰ صبح روز دوشنبه ۱۶ مهر 

۱۴۰۳ در برج آزادی تهران برگزار خواهد شد.
وی بیان کرد: هیئت داوران این بخش بیژن بیژنــی، آندره مرادیان، 
فرزاد دانشــمند و امیرپدرام طاهریان خواهند بــود و روز جمعه ۲۰ 
مهر اســامی برگزیدگانِ نهایی تمام بخش های دونوازی و گروه نوازی 
موسیقی کلاســیک ایرانی، دونوازی و گروه نوازی سازهای کوبه ای، 
دونــوازی و گروه نوازی پــاپ و کلاســیک از طریق ســامانه »خانه 
موســیقی ایران« و »خانه موزه دکتر معین و استاد امیرجاهد« اعلام 

خواهد شد.
حمیدرضــا عاطفــی در پایــان از تقدیــر تمامــی برگزیدگان 
در مراســم اختتامیــه در روز پنجشــنبه ۲۶ مهــر ۱۴۰۳ در برج 
آزادی تهران خبر داد و گفــت: تمامی برگزیــدگان این دوره از 
جشنواره، مورد حمایت ویژه جشــنواره همانند دوره های قبل قرار 

خواهند گرفت.

قاب

کنســرت ارکســتر »رتوریک« به رهبری و مدیریت 
هنری رضا مریوند روز ســه شــنبه ۱۷ مهــر در تالار 
وحدت برگزار می شــود.به نقل از روابط عمومی بنیاد 
رودکی، ارکســتر »رتوریک« قرار اســت با رهبری و 

مدیریت هنری رضا مریوند، از ســاعت ۲۱:۳۰ شامگاه 
سه شــنبه هفدهم مهر با اجرای قطعاتی از موســیقی 
کلاســیک جهان در تالار وحدت روی صحنه برود.در 
این کنسرت پژمان نور سولیست گیتار، معین شکوری 

سولیســت هارپ و فربد لطیفی کنســرت مایســتر، 
ارکســتر را همراهــی می کنند.ارکســتر »رتوریک« 
در کنســرت پیش رو آثاری از موتزارت، باخ، ویوالدی، 
هندل، ســن ســان، ویلالوبوس، آفنباخ را پیش روی 

مخاطبان قرار می دهد.کنسرت ارکستر »رتوریک« به 
رهبری رضــا مریوند، ۱۷ مهر در تــالار وحدت برگزار 
می شــود و علاقه مندان می توانند برای تهیه بلیت این 

اجرا به سامانه »ایران کنسرت« مراجعه کنند.

رتوریک

خریدار  مدیرکل هنرهای نمایشی وزارت 
فرهنگ وارشــاد اســلامی به همراه مشاور 
عالی ایــن مجموعه با حضــور در دبیرخانه 
نوزدهمیــن جشــنواره بین المللــی تئاتر 
مقاومت در جریان فعالیت های این رویداد 

ملی قرار گرفتند.
 به نقل از روابــط عمومی جشــنواره تئاتر 
مقاومــت، حمید نیلی مدیــرکل هنرهای 
نمایشــی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
توحید معصومــی مشــاورعالی اداره کل 
هنرهای نمایشــی و امیر کلاته با حضور در 
دبیرخانه نوزدهمین جشــنواره بین المللی 
تئاتر مقاومت ضمن دیدار با محمد حبیبی 
مدیرعامــل انجمــن تئاترانقــلاب و دفاع 
مقدس، محمد کاظــم تبار دبیر نوزدهمین 
جشــنواره بین المللــی تئاتــر مقاومت و 
اعضای ستاد اجرایی جشــنواره، در جریان 
تازه ترین فعالیت های پیش روی دبیرخانه 

و نحوه برگزاری این رویداد قرار گرفتند.

فصل جدیدی در برگزاری جشنواره 
تئاتر مقاومت آغاز شد

محمدکاظم تباردبیر نوزدهمین جشنواره 
بین المللــی تئاتر مقاومــت در ابتدای این 
دیدار با گرامیداشــت یاد و خاطره شهدای 
محور مقاومت به ویژه شــهید سید حسن 
نصرالله، شــهید ســید عباس نیلفروشان و 
شهید اســماعیل هنیه گزارشــی از نحوه 
فعالیت هــای انجــام گرفتــه در دبیرخانه 
طی ماه های گذشــته ارائــه و از خدمات و 
فعالیت های حمید نیلــی در زمان مدیریت 
انجمن تئاتر انقلاب و دفاع مقدس قدردانی 

کرد.
وی توضیــح داد: بنیــاد فرهنگــی هنری 
روایت فتح، مدیریت انجمــن تئاتر انقلاب 
و دفاع مقدس، بنده و تمامی اعضای ســتاد 
برگزاری جشنواره در تلاشیم تا روز بیست 
و دوم دی ماه که مصادف با برگزاری مراسم 
اختتامیه خواهد بود شــاهد آغاز فصل تازه 
ای از فعالیــت گروه هــا و هنرمندان عرصه 
تئاتر مقاومت به پشتوانه فعالیت هنرمندان 
و مدیــران ارزنده این عرصــه در دوره های 

گذشته باشیم.
دبیر نوزدهمین جشنواره بین المللی تئاتر 
مقاومت گفت: در شیوه جدید برگزاری این 
دوره، آثار نمایشی شرکت کننده در استان 
محل اقامت هنرمندان متقاضی پیش روی 
مخاطبان قرار می گیرد. مســیری که برای 
ما دربرگیرنده ســختی ها و دشــواری های 
فراوانی بود اما براین باوریم چنین شیوه ای 
در مسیر برگزاری جشنواره می تواند نقش 
مؤثری در توســعه کمــی و کیفی مخاطب 
حوزه تئاتر مقاومت باشــد. شرایطی که ما 
را برآن داشــت برای تحقــق چنین نگاهی 
با گروه های شــرکت کننده تعامل بیشتری 
داشــته باشــیم و ضمن حضور مستمر در 
محل تمرین آنهــا در شــهرهای مختلف 
به رســیدگی مشــکلات آنها نیز بپردازیم. 
زیرا براین باوریم چنین مســیری می تواند 
دربرگیرنــده افزایش ســرانه تولیــد آثار 
نمایشــی در حــوزه دفاع مقــدس و فواید 
دیگری باشــد که طی روزهای آینده بیشتر 
درباره آنها اطلاع رســانی خواهد شد. این 
در حالی اســت که برنامه ریــزی هایی هم 
برای پخش آنلاین آثار شــرکت کننده در 
جشــنواره هم انجام گرفته تــا گروه های 
شرکت کننده در جشنواره بتوانند تماشاگر 
همه نمایش های جشــنواره در زمان اجرا 

باشند.

برنامه های جدید جشنواره مقاومت 
پس از شهادت سید حسن نصرالله

کاظم تبار ضمــن ارائه گزارشــی دیگر از 
حضــور پرتعــداد گروه های نمایشــی در 
بخش هــای »صحنــه ای«، »خیابانــی«، 
»نمایشنامه نویســی« و »پژوهشی« بیان 
کرد: توجه به نقش مهــم محور مقاومت در 
مبارزه با جنایات رژیم صهیونیســتی یکی 
از بخش مهم فراخوان این دوره از جشنواره 
تئاتر مقاومت بوده است. این در حالی است 
که نظــر به اهمیت و شــرایط بســیار مهم 
روزهای گذشته که درحوزه محور مقاومت 
پس از شــهادت اســماعیل هنیه دبیرکل 
جنبش حماس، شهید سید حسن نصرالله 
دبیرکل حزب الله لبنان، شهید نیلفروشان 
و ســایر شــهدای محور مقاومت به وجود 
آمده، این اهمیت برای ما دو چندان شــده 
و تصمیم داریــم علاوه بر طراحــی جایژه 
ویژه ای که در این حوزه طراحی شــده، در 
حوزه کارگاه های آموزشــی جشــنواره نیز 

اقداماتی را انجام دهیم تــا از پس برگزاری 
این فعالیت های به تولیــدات ارزنده ای در 
این زمینه برســیم. البته مــا در بخش های 
مختلف جشنواره شاهد ارسال آثار شاخصی 
بــه دبیرخانــه جشــنواره در حوزه هــای 
محور مقاومت، شــهدای غزه، شهید حاج 
قاســم ســلیمانی، شهید رئیســی، شهید 
امیرعبداللهیان و شــهدای امنیت هستیم 

که امیدوارم در حوزه کیفیت موفق باشند.
وی ادامــه داد: دبیرخانه جشــنواره تئاتر 
مقاومت نهایت تلاش خــود را انجام داده تا 
براساس آنچه برای این دوره طراحی شده، 
نظارت درســتی در حوزه کیفیت کارها نیز 
وجود داشته باشــد. در این زمینه جلسات 
مســتمری با مدیران اداره هــای فرهنگ 
و ارشــاد اســلامی و مراکز حــوزه هنری 
اســتان های مختلف برگزار شــده تا گروه 
بتوانند بدون کمترین دغدغه و مشــکل به 
فعالیت در این دوره از جشــنواره بپردازند. 
البته بنده امیــدوارم به واســطه برگزاری 
چنین جلســاتی که نشــان از دغدغه مند 
مدیــرکل هنرهــای نمایشــی بــه حوزه 
تئاتر مقاومــت دارد، بتوانیــم کمبودها و 
دغدغه هایی مربوط به جشــنواره ها نیز به 

حداقل برسانیم.
دبیر نوزدهمین جشنواره بین المللی تئاتر 
مقاومت در بخش دیگــری از صحبت های 
خود گفــت: به اعتقــاد من امســال برای 
تئاتر ســال تئاتر مقاومت است و من بسیار 
خوشحالم که به واسطه حضورحمید نیلی 
در اداره کل هنرهای نمایشــی دوســتی و 
همکاری خوبی میان دبیرخانه جشــنواره 
و انجمــن تئاتر انقــلاب و دفــاع مقدس با 
مدیریت این مجموعه شــکل گرفته است. 
شرایطی که به طور حتم می دانیم آنچه قرار 
است از جشــنواره تئاتر مقاومت پیش روی 
مخاطبان قرار گرفت ویترینی از تفکر نظام 
جمهوری اســلامی در حوزه مقاومت است 

و می تواند برای همه ما حائز اهمیت باشد.

»اقتباس« و »پرتره« رویکردهای مهم 
دوره نوزدهم

شــهرام احمدزاده مدرس دانشگاه و مدیر 
بخــش نمایشــنامه نویســی نوزدهمین 
جشــنواره بین المللی تئاتر مقاومت هم در 
این دیدار ضمن قدردانی از حضور مدیرکل 
هنرهای نمایشــی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی در دبیرخانه به ارائه گزارشــی از 
روند برگزاری بخش نمایشــنامه نویســی 
پرداخــت و گفت: آنچــه در ایــن دوره از 
جشــنواره برای ما حائز اهمیــت توجه به 
ســوژه ها و موضوعاتی در حوزه »اقتباس« 
و »پرتره« بوده که امیدوارم تغییرات اعمال 
شده در این دوره از جشنواره بتواند آغازگر 
مسیری برای توســعه کیفیت باشد. در این 
راه توجه به حوزه ادبیات نمایشــی کودک و 
نوجوان و تلاش برای ارتقای کیفیت در این 
حوزه از تئاتر مقاومت هــم موضوع مهمی 
بود که روی آن تمرکز داشــتیم و امیدوارم 
بتوانیم در این زمینه به توفیقاتی هم دست 

پیدا کنیم.
این مدرس دانشــگاه ادامــه داد: علاوه بر 
پذیرش متــون مختلفی کــه در این بخش 
به دبیرخانه جشنواره رســید، ما از مقطعی 
تلاش کردیم تا برای پرهیزاز ارائه سوژه های 
تکراری، مجموعه کتاب های منتشر شده در 
بنیاد فرهنگی هنری روایت فتح را به عنوان 
منبع اقتباس نویسندگان معرفی کنیم که 
بتوانند با دســتیابی به این آثار منتشر شده 
نســبت به نگارش نمایشنامه های اقتباسی 

هم اقداماتی انجــام دهند. ایــن در حالی 
است که در تلاشــیم برای دوره های آینده 
مجموعه کتاب های منتشــر شده از سوی 
ناشــران دیگر را هم در اختیــار هنرمندان 
قرار دهیم تا این بخش نیز با تنوع موضوعی 
بیشــتری برنامه ریزی و برگزار شــود. به 
هرترتیــب آنچــه در بخش نمایشــنامه 
نویسی این دوره از جشــنواره انجام گرفته، 
تلاشی برای توســعه کیفیت آثار نمایشی 
حوزه مقاومت با توجه به شــرایط حساس 
و اســتراتژیک محور مقاومت و تلاش برای 
چاپ نمایشــنامه هایی در این حوزه است 
که امیدوارم همگی آنها به واســطه تلاش 
همکارانم در ستاد جشنواره و انجمن تئاتر 

انقلاب و دفاع مقدس محقق شود.

»جشنواره تئاتر مقاومت« متعلق به 
شهدای جبهه مقاومت است

محمــد حبیبــی مدیرعامــل انجمــن 
تئاترانقــلاب و دفاع مقدس هــم در ادامه 
این دیدارضمن تشــکر از حضور مدیرکل 
هنرهای نمایشــی گفت: خوشــبختانه با 
توجه به حضور جناب نیلی در مدیریت قبلی 
انجمن تئاتر انقلاب و دفاع مقدس و تسلطی 
کــه در مأموریت های ایــن مجموعه دارد، 
شاهد همکاری صمیمانه ای میان مدیریت 
فعلی اداره کل هنرهای نمایشــی و ســتاد 
برگزاری جشــنواره تئاتر مقاومت هستیم 
که می بایســت طی روزهای پیش رو و ایام 
برگزاری جشنواره نیز استمرار داشته باشد 
تا مخاطبان و هنرمندان فعــال حوزه تئاتر 
مقاومت در مناســبت ترین شرایط ممکن 

این رویداد ملی حضور داشته باشند.
وی افزود: جشنواره تئاتر مقاومت، رویدادی 
ملی متعلق به شهدای گرانقدر انقلاب، دفاع 
مقدس و محــور مقاومت اســت و امیدوارم 
به واســطه خون پاک این عزیزان که هرچه 
داریم متعلق به آنهاســت، بتوانیم جشنواره 
ارزشــمندی را در این مقطع حساس برگزار 
کنیــم. این در حالی اســت که بــا توجه به 
شهادت شهید سید حســن نصرالله، شهید 
سردار نیلفروشان، شــهید اسماعیل هنیه 
و دیگر شــهدای محور مقاومت فعالیت های 
ما در دبیرخانه وارد شرایط و مسیر جدیدی 
شــده که باید این فرصت محــدود کارهای 

ارزشمندی را انجام دهیم.

خاطرات آقای مدیر از روزهای سخت 
مدیریت در انجمن تئاتر انقلاب

حمید نیلــی مدیرکل هنرهای نمایشــی 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی هم پس 
ازصحبت های مدیران برگزاری نوزدهمین 
جشــنواره بین المللی تئاتر مقاومت، ضمن 
عرض تسلیت و تبریک به مناسبت شهادت 
سید حسن نصرالله دبیرکل حزب الله لبنان 
و قدردانی از فعالیت آنها دربرگزاری هرچه 
بهتراین جشــنواره گفت: امــروز وقتی در 
دفتر انجمــن تئاتر انقــلاب و دفاع مقدس 
آمدم یاد و خاطره روزهــای حضورم در این 
مجموعه برایم زنده شد و خیلی خوشحالم 
که بار دیگــر فرصتی برای حضــوردر این 
مجموعه پیدا کردم. بــه هر حال هم انجمن 
تئاتر انقلاب و هم جشــنواره تئاتر مقاومت 
بــرای مــن از ارزشــمندی های زیــادی 
برخوردارهســتند. کما اینکــه طی دوران 
حضورم در انجمن که مصــادف با روزهای 
بسیار سخت کرونا و دیگر اتفاقات بود تلاش 
کردیم تا به واسطه همراهی ویژه هنرمندان 
و همکاران این مجموعــه کارهای متفاوتی 
را انجام دهیم که خوشــبختانه دربرگیرنده 

اتفاقات خوبی هم شد. مســیری که این بار 
با حضور افراد دغدغه منــدی چون محمد 
حبیبی به عنوان مدیرعامــل انجمن تئاتر 
انقلاب و محمد کاظم تبار دبیرجشنواره در 
شــکلی دیگر ادامه پیدا کرده و امید می رود 
که با این حرکت های جدید شــاهد اتفاقات 

خوبی هم باشیم.
مدیرعامل اســبق انجمن تئاتــر انقلاب و 
دفاع مقدس ادامــه داد: اکنــون در حوزه 
تئاتر مقاومت شــاهد برگزاری دو جشنواره 
مهم به نام »جشــنواره بیــن المللی تئاتر 
مقاومت« توســط بنیــاد فرهنگی هنری 
روایت و »جشنواره تئاتر بسیج« با حمایت 
نیروی مقاومت بسیج هستیم که هریک آنها 
دربرگیرنده ارزشمندی های خود هستند و 
می توانند در قالب هایی که برایشان تعریف 
شده میزبان گروه های نمایشی و مخاطبان 
علاقه مند حوزه مقاومت باشــند. از این رو 
لازم اســت با طراحی و برنامــه ریزی هایی 
که در این زمینه انجام می شــود، فضای کار 
را به ســمتی هدایت کنیم کــه وجه تمایز 
این دو رویداد ملی نســبت بــه یکدیگرنیز 

مشخص تر شود.

چند توصیه مهم به مدیران جشنواره 
تئاتر مقاومت در شرایط ویژه امروز

مدیرکل هنرهای نمایشــی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی در ادامه صحبت های خود 
اظهار کرد: به اعتقاد مــن توجه به عناصر و 
مؤلفه های مهم و تأثیرگذار ادبیات مقاومت 
در ۲ حوزه »ملی« و »بیــن المللی« با اتکا 
به فرمایشــات مقام معظــم رهبری یکی 
از مهم تریــن نکاتی اســت کــه می تواند 
مــورد توجه دســت اندرکاران جشــنواره 
تئاترمقاومت در دوره نوزدهم قرار گیرد. ما 
این روزها در شــرایط بسیار حساس، مهم و 
جریان ســازی در حوزه محورمقاومت قرار 
داریم. بنابراین به نظر می آید توجه ســتاد 
جشنواره به موضوعاتی که برای این دوره در 
نظر گرفته اند می بایست در حوزه بین الملل 
شــکل مؤثرتر و پررنگ تری داشــته باشد. 
مســیری که قطعاً فعالیت ســتاد برگزاری 
جشــنواره را نیزوارد شرایط ویژه و متفاوتی 
کرده که می تواند دربرگیرنده نکات مهمی 

باشد.
وی تصریح کرد: امــروز وضعیت منطقه در 
حساس ترین شرایط ممکن خود قرار دارد، 
پس لازم اســت آغازگر حرکت های مهمی 
برای ارائه آثار نمایشــی مؤثر و چشــمگیر 
در حوزه محــور مقاومت باشــیم. به طور 
حتم به برکــت وجود شــهدای گرانقدری 
چون ســردار شهید حاج قاســم سلیمانی، 
شهید سید حسن نصرالله، شهید اسماعیل 
هنیه، شــهید نیلفروشــان و دیگر شهدای 
عزیز جبهــه مقاومت مــا مؤلفه های مهم و 
ارزشمندی داریم که می توانیم براساس آنها 
فعالیت هایی در عرصــه تئاتر به ویژه بخش 
بین الملل داشته باشــیم. بی تردید در این 
زمینه مشــکلاتی هم وجود دارد که کار در 
حوزه بین الملل را برای ســتاد جشــنواره 
سخت می کند اما به نظرم راهکارها و خوش 
ســلیقگی هایی در این زمینــه وجود دارد 
که می تواند در این دوره از جشــنواره مورد 

توجه قرار گیرد.
نیلی گفــت: دبیرخانــه جشــنواره تئاتر 
مقاومت این روزها بســیار کار سختی دارد 
زیرا مــا در روزها و شــرایطی هســتیم که 
کلیــد واژه تئاتر مقاومت مهم تــر و مؤثرتر 
از هر زمــان دیگری می تواند مــورد توجه 
قرار گیــرد. شــرایط مهمی کــه می تواند 

دربرگیرنده تولید آثار نمایشــی مقبول، با 
کیفیت و مخاطب پســندی باشد که قطعاً 
این روزها دغدغه بیشتری در حوزه حوادث 
و رخدادهــای منطقــه دارنــد و در انتظار 
اجرا و تولید آثاری هســتند کــه بتوانند به 
مثابه یک رســانه هنری موجــب افزایش 
روشنگری شــود. شــما عزیزان خیلی کار 
مهمی به عهده گرفتید و می بایست در این 
زمینه به فکر انتقال حرف های تازه باشــید. 
در این زمینه طراحی و ایــده پردازی برای 
ایجاد یک پیوست رسانه ای، رویکرد مهمی 
اســت که می تواند مورد توجه باشد. در این 
زمینه اداره کل هنرهای نمایشی هم آماده 
حمایت های معنوی و فکــری برای هرچه 

بهتر برگزار شدن رویداد است.
مدیــرکل هنرهــای نمایشــی در ادامــه 
صحبت هــای خود بــه مدیــران برگزاری 
جشنواره تئاتر مقاومت بیان کرد: لازم است 
برای حضور بزرگان عرصــه تئاتر مقاومت 
در این دوره و حتی دوره های بعد شــرایط 
مؤثری فراهم شــود زیرا اکنــون انجام یک 
کار جدی در حــوزه مقاومت امری ضروری 
به نظر می آید و فکر می کنــم زمان تولید یا 
بازتولید یک پروژه نمایشی جدی در حوزه 
تئاتر مقاومت فرا رســیده اســت. البته که 
توجه جدی به تولید پروژه های نمایشی در 
حوزه »پرتره« یکی از مهم ترین مولفه هایی 
اســت که می توان به صــورت موردی روی 
آنها تمرکز کرد. گرچه بــرای تولید یک اثر 
باکیفیــت »زمان« مؤلفه مهمی اســت که 
همه چیز را مشــخص می کند. اما چون این 
روزهــا روزهای مقاومت اســت باید در این 

موضوع نیز جدی تر باشیم.

قدردانی از یک رویداد جریان ساز 
و چند پیشنهاد اجرایی

توحید معصومی مشــاور عالــی اداره کل 
هنرهای نمایشــی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی هم در بخش پایانی این نشســت 
ضمن قدردانی از تلاش دســت اندرکاران 
جشــنواره تئاتر مقاومت تاکید کرد: بدون 
تردید جشنواره تئاتر مقاومت جزو بهترین 
جشــنواره های تئاتری کشــور اســت که 
اکنون از جایگاه ویژه ای برخوردار شده و ما 
شاهد این هستیم که بسیاری از هنرمندان 
فعال این عرصه اکنون جزو شــاخص ترین 
و پرطرفدارتریــن بازیگــران و هنرمندان 
عرصه های ســینما و تئاتر و تلویزیون شده 
اند. مســیری که گرچه در مقاطعی از زمان 
دچار افول هم شده اما همچنان می تواند به 
عنوان جریان مهم فرهنگی و تأثیرگذار در 

تئاتر کشور مورد توجه قرار گیرد.
وی با ارائه پیشــنهاداتی چــون برگزاری 
نشســت های نقد و بررســی نمایش های 
شــرکت کننده، تولید تیزرهای نمایشــی 
و نــکات اجرایی دیگــر در ایــام برگزاری 
جشنواره تئاتر مقاومت افزود: خوشبختانه 
از زمان حضور آقای نیلی در مدیریت انجمن 
تئاتر انقلاب تا به امروز که شاهد حضور شما 
عزیزان در بدنه مدیریتی انجمن هســتیم، 
مســیر مدیریتی انجمن و جشنواره وارد راه 
منظمی شده که من به عنوان یک مخاطب 
احســاس می کنم در این زمینه نقشه راهی 
وجود دارد و این اتفاق بســیار خوبی است 
که می بایســت بیشتر و بهتر شــود. گرچه 
بنــده اعتقــاد دارم اگر شــرایط برگزاری 
جشنواره نوزدهم به شکلی طراحی می شد 
که هنرمنــدان می توانســتند در یک بازه 
تاریخی مشخص جشــنواره مخاطب آثار 
دیگر هم صنفان خود در یک مکان مشخص 
برای میزبانی باشــند، برای من مطلوب تر 
بود. چــرا که در یک رویــداد رقابتی فضا به 
گونه ای اســت که هنرمندان دوست دارند 
در یک زمان مشــخص و مکان مشــخص 
باهم به رقابت پرداخته و به مقایسه آثارشان 
بپردازند. شــرایطی که در این نوع طراحی 
جشــنواره که هر شــرکت کننده میزبان 
مخاطبان در شــهر محل اقامت خود است 
کمی دشــوار به نظر می آید. اما امیدوارم با 
تمهیداتی که برای پخش آنلاین و اینترنتی 
آثار شــرکت کننده در روزهــای مختلف 
جشنواره از ســوی دبیرخانه در نظر گرفته 

شده این نکته نیز برطرف شود.
نوزدهمیــن جشــنواره بین المللــی تئاتر 
مقاومت پاییز و زمســتان ســال ۱۴۰۳ به 
دبیری محمد کاظم تبار توسط انجمن تئاتر 
انقلاب و دفاع مقدس بنیاد فرهنگی روایت 
فتح در تهران و شــهرهای مختلف کشــور 
میزبان مخاطبــان و هنرمندان شــرکت 

کننده خواهد بود.

ود؛میزبانی تالار وحدت از تازه ترین کنسرت ارکستر »رتوریک« ۱۷ مهر به صحنه می ر



 از اخباری و فلاح تا پدیده های ملوان و تراکتور
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میدان

مربی اسپانیایی و ســابق تیم فوتبال پرسپولیس اعلام 
کرد که مدیران این باشگاه هیچ تلاشی برای پرداخت 

مطالبات او نمی کنند.
تیم فوتبال پرسپولیس در ســال های اخیر توانسته به 
عنوان مدعی اصلی قهرمانی در لیگ برتر ظاهر شــود 
و در ۸ سال اخیر ســرخ ها ۷ بار عنوان قهرمانی در لیگ 
برتر را کســب کرده اند و در جام حذفی و ســوپرکاپ 

ایران هم توانسته اند به عنوان قهرمانی دست یابند.
یکــی از مربیانــی کــه نقــش پررنگــی در موفقیت 

پرسپولیس در دو سال اخیر داشته و توانست 
کمک زیادی به این تیم کند، »په په لوسادا« 
مربی بدنســاز اســپانیایی بود که در ســال 
۱۴۰۱ به جمع کادرفنی تیم پرســپولیس 
اضافه شــد و تا پایان فصل گذشته در جمع 
سرخ ها حضور داشت و پس از حضور »خوان 
کارلوس گاریدو« روی نیمکت پرســپولیس 

از این تیم جدا شد.
لوســادا در گفت وگویی که در تاریخ ۲۸ مرداد ۱۴۰۳ 

بــا مهر داشــت، از رفتــار مدیران باشــگاه 
پرســپولیس در قبال مطالبــات خود گلایه 
منده شد بود و با وجود گذشــت چند ماه از 
این ماجرا هنوز نتوانسته مطالباتش را از این 

باشگاه دریافت کند.
لوسادا در گفت وگو با خبرنگار مهر در رابطه 
با این موضوع اظهار داشــت: من همه امور را 
به وکیل خود واگذار کرده ام و او این مسائل را پیگیری 

می کند.

مربی ســابق تیم فوتبال پرســپولیس در پاسخ به این 
ســوال که آیا تاکنون مدیران باشــگاه تلاشــی برای 
پرداخت مطالبات او کرده اند یا خیر، گفت: تا جایی که 
من اطلاع دارم خیر آنها تلاشی در این زمینه نکرده اند.

او در پاسخ به این سوال که آیا بازی های پرسپولیس را 
همچنان دنبال می کند یا خیــر، تصریح کرد: البته که 
دنبال می کنم، پرسپولیس و هواداران این تیم همیشه 
در قلب من هستند و برای آنها آرزوی بهترین ها را دارم 

و امیدوارم که بتوانند نتایج خوبی را کسب کنند.

تیم فوتبال مس رفســنجان شــرایط خوبی را سپری 
نمی کند و قرار است جلســه مهمی پیرامون وضعیت 

این تیم تشکیل شود.
تیم فوتبــال مس رفســنجان با گذشــته ۷ هفته از 
رقابت هــای لیــگ برتر شــرایط خوبی را ســپری 
نمی کند و با اینکــه این تیم یک بــازی عقب افتاده 

نیز دارد با ۵ امتیاز در رده چهاردهم جدول ایستاده 
و شــاگردان محرم نویدکیا تنها یــک پیروزی را در 
لیگ برتر کســب کرده اند و در آخریــن بازی خود 
کــه روز )جمعه - ۱۳ مهر( مقابل شــمس آذر انجام 
دادند با نتیجه یک بــر صفر مغلــوب میهمان خود 

شدند.
البته بــه گفته کارشناســان داوری صحنــه منجر به 
پنالتی تیم شــمس آذر باید آفســاید اعلام می شد و 

باشگاه مس هم نسبت به این موضوع اعتراض کرد.
محرم نویدکیا سرمربی این تیم در نشست خبری بعد 
از بازی اعلام کرد که روز شــنبه ۱۴ مهر جلســه ای را 
با مدیران این باشــگاه پیرامون آخرین وضعیت تیم و 
ادامه یا قطع همکاری برگزار خواهد کرد این در حالی 
است که نویدکیا در ابتدای فصل هم از شرایط تیم داری 
این باشــگاه گلایه مند بود اما در نهایت تصمیم گرفت 

با توجه به قراردادی که با باشــگاه مس داشــت به آن 
پایبند باشد و برای دومین ســال هدایت مس را عهده 

دار شد.
نابسامانی مالی و… در باشــگاه مس صدای بازیکنان 
این تیم را هم درآورده اســت به طــوری که حامد لک 
دروازه بان نارنجی پوشان، پیش از دیدار با آلومینیوم و 
با انتشــار متنی کنایه آمیز در فضای مجازی به مدیران 

این باشگاه گلایه کرده بود.
کسب نتایج ضعیف مس صدای هواداران این تیم را هم 
درآورده و در جریان بازی با آلومینیوم که با شکســت 
سنگین تیمشان همراه شد شعارهایی را علیه این تیم 
سر دادند. همچنین علی شجاعی هافبک مسی ها هم 
با مصدومیت مواجه شده و بعد از فیفا دی به تمرینات 

این تیم اضافه خواهد شد.
مدیران باشــگاه مس رفســنجان هم تاکنون تا جایی 

که توانســته اند به تیم فوتبال خود کمک کرده اند اما 
با توجه به زیرمجموعه بودن این باشــگاه که متعلق به 
شرکت ملی مس است، مدیران این شرکت هم باید در 
بحران به وجود آمده در تیم مس ورود کنند تا این تیم 
همانند سال های اخیر بتواند رضایت هواداران خود را 

جلب کند.
ناگفته نماند که مس رفسنجان در نیم فصل دوم لیگ 
بیست و سوم توانســت با هدایت نویدکیا به فینال جام 
حذفی نیز صعود کند اما دســت شــاگردان نویدکیا از 
رســیدن به کاپ قهرمانی بازماند. تا پیش از دیدارهای 
روز شــنبه ۱۴ مهر لیگ برتر مس با ۵ امتیاز در مکان 
چهاردهم قرار دارد و اگر هوادار بتواند استقلال تهران 
را شکست دهد این تیم جای مس را در جدول خواهد 
گرفت تا نارنجی پوشان به یکی از دو تیم مدعی سقوط 

به لیگ دسته اول تبدیل شوند.

پرسپولیس

مس

خریدار  به نظر می رســد که فهرســت 
جدید تیم ملی دستخوش تغییر و تحولات 
جالب توجهی شــود. مســابقات لیگ برتر 
فوتبال ایران در حالی از شب گذشته فعالیت 
خــود در هفته هفتم را آغاز کــرده که طبق 
برنامه ریزی انجام شــده، پرونده مسابقات 
هفتــه هفتم قرار اســت امروز )یکشــنبه( 
بســته شــود و بعد از انجام دوئل تیم های 
تراکتور تبریز و فولاد خوزســتان، تیم های 
لیگ برتری به اســتقبال تعطیلات فیفادی 
می روند؛ چرا که تیم ملــی ایران باید در دور 
ســوم انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ به مصاف 
تیم های ملی ازبکســتان و قطر بــرود و دو 
دیدار سخت و حســاس در انتظار شاگردان 
امیــر قلعه نویــی اســت.امیر قلعه نویی که 
در فصــل جدید لیــگ برتر، غایــب بزرگ 
مسابقات بوده و در ورزشــگاه حضور نیافته 
و دســتیاران خود را برای تماشای مسابقات 
مختلف بــه ورزشــگاه ها می فرســتاد، در 
تلاش برای نهایی کردن فهرســت بازیکنان 
مدنظرش است و گفته می شود بعد از اتمام 
دوئل تیم هــای تراکتور و فولاد، قرار اســت 
از فهرســت جدید تیم ملی رونمایی شود؛ 
فهرســتی که احتمالاً تغییرات چشمگیری 
نسبت به فهرســت قبلی خواهد داشت و به 
نظر می رسد که احتمالاً میانگین سنی تیم 

ملی هم کاهش پیدا کند.

بازگشت اخباری به تیم ملی؟
قلعه نویی برای برپایــی اردوی قبلی تیم ملی 
پیش از جــدال با تیم های ملی قرقیزســتان 
و امارات به ســراغ دعوت از علیرضا بیرانوند، 
پیام نیازمند، حسین حسینی و آرشا شکوری 

رفت. در طول ماه های گذشــته، محمدرضا 
اخباری توانسته به فرم ایده آل خود بازگردد 
و در لیگ بیســت وچهارم توانســته رکورد 
۵ کلین شیت در ۶ مسابقه را به ثبت برساند و 
هنوز در جریان بازی گلی دریافت نکرده است. 
همین مسئله باعث شــده تا بحث بازگشت 
اخباری به تیم ملی به میــان آید و دور از ذهن 
نیســت که او جانشین حســین حسینی و یا 
آرشا شکوری در فهرست جدید تیم ملی شود.

فلاح چشم انتظار اعتماد دوباره 
قلعه نویی

سرمربی تیم ملی در اردوی قبلی از شجاع 

خلیل زاده، محمدحسین کنعانی زادگان، 
محمدامین حزبــاوی و علــی نعمتی در 
پســت دفاع میانی دعوت کــرد که زوج 
خلیل زاده-کنعانی زادگان، زوج موردنظر 
امیــر قلعه نویی بــود و جالــب آنکه علی 
نعمتی در ۲ مسابقه تیم ملی حتی شانس 
حضــور روی نیمکت تیم را هم به دســت 
نیاورد! حالا در چنین شرایطی زمزمه های 
احتمال دعــوت دوباره از ســامان فلاح و 
حضور مجدد این مدافع جوان در فهرست 
تیم ملی وجــود دارد کــه در این صورت 
میانگین ســنی تیــم ملی هــم کاهش 

چشمگیری پیدا می کند.

محبی و حسین زاده در انتظار چراغ 
سبز امیر

امیــر قلعه نویی در پســت وینگر با شــمار 
زیادی از ســتاره های آماده مواجه است اما 
به نظر می رســد بازگشــت محمد محبی 
از مصدومیــت و درخشــش او در ترکیب 
روســتوف در کنار درخشــش چشــمگیر 
امیرحسین حسین زاده در ترکیب تراکتور 
باعث شــده تا این دو بازیکن احتمالاً جزو 
چهره های دعوت شده به اردوی جدید تیم 
ملی قرار گیرند؛ البته که حسین زاده پیش 
از اردوی قبلــی هم جزو ســتاره های آماده 
لیگ بود اما دعوت نشــد و انتظار می رود که 

برای اردوی پیش رو در جمع ملی پوشــان 
باشــد. ضمن آنکه محمدجواد حسین نژاد، 
هافبک آینــده دار فوتبال ایــران هم جزو 
بازیکنانی اســت که احتمال حضورش در 
جمــع ملی پوشــان در اردوی جدید دور از 

ذهن نیست.

غندی پور، سورپرایز قلعه نویی؟
مهدی طارمی و سردار آزمون بدون شک 
گزینه های اصلی امیر قلعه نویی هســتند 
و با توجه به درخشــش جــواد آقایی پور 
حذف او از فهرســت تیم ملی بعید به نظر 

می رسد. 
در چنین شرایطی، شهریار مغانلو هم جزو 
مهره های موفق ترکیب اتحاد کلبا اســت 
و سعید ســحرخیزان هم در لیگ روسیه 
در حال درخشیدن است؛ ضمن آنکه رضا 
غندی پور هم در لیگ برتر توانسته نگاه ها 
را به ســوی خود جلب کنــد. قلعه نویی 
پــس از پایان جــام ملت هــا، بارها وعده 
جوان گرایی در فهرســت تیم ملی را داده 
که هنوز به صورت جدی اجرایی نشده اما 
دعوت از ســحرخیزان و غندی پور جوان 
می توانــد شــرایط را به ســود قلعه نویی 
تغییر دهد و حضــور ۲ مهاجــم زیر ۲۱ 
ســال در خط حملــه تیم ملی، شــرایط 
فاز تهاجمی ایــن تیم را نونــوار می کند. 
به نظر می رســد طی ۳۶ ســاعت آینده 
فهرست جدید تیم ملی اعلام خواهد شد 
و باید دید از میــان بازیکنانی که احتمال 
حضورشــان در جمع ملی پوشــان وجود 
دارد، کدامیک شــانس همراهی تیم ملی 

را به دست می آورند.

انتقاد مربی اسپانیایی از باشگاه پرسپولیس

نارضایتی مسی ها از وضعیت موجود

یک ملی پوش مطرح کرد

ح است؟ چرا بدمینتون در ایران کمتر مطر
عضو تیم ملــی بدمینتون یکی از  خریدار 
چالش های اساسی این رشــته در ایران را 
عدم اعزام های برون مرزی و نبود اردوهای 
تیــم ملی دانســت و گفــت: بازیکنــان با 
استعدادی داریم که نیازمند حمایت وزارت 

ورزش هستند.
علی حیاتــی عضو تیم ملــی بدمینتون در 
خصوص میزان آمادگی خود برای شــرکت 
در مســابقات چلنج ترکیه اظهــار کرد: با 
توجه به اینکه مسابقات لیگ برتر در جریان 
است و من هم در این رقابت ها بازی می کنم 
آمادگــی مطلوبــی دارم اما نــه تمرینات 
انفرادی و نه بازی در لیــگ نمی تواند جای 
اردوهای تیم ملــی را بگیرد. خوشــحالم 
که بعــد از مدت ها دوباره شــاهد برگزاری 
این اردوها از ســوی فدراســیون هستیم، 
قطعاً ادامه این روند می تواند به پیشــرفت 
بدمینتون ایران در سطح ملی کمک خوبی 

کند.
وی با بیان اینکه همه ایــن رقابت ها آغازی 
برای جمع آوری امتیاز لازم جهت کســب 
سهمیه المپیک ۲۰۲۸ است؛ گفت: کیفیت 
مسابقات ترکیه بالاســت و بیشتر بازیکنان 
اروپایی برای شرکت در این رویداد ثبت نام 
کردند. خوشبختانه تیم آمادگی بالایی دارد 

و می توانیم نتایج خوبی را کســب کنیم. اما 
از آنجایی که کم کم بدمینتون بازهایی که 
قصد حضور در المپیــک ۲۰۲۸ را در برنامه 
خود دارند از همین چهار سال فاصله مانده 
به شــروع این بازی ها فعالیت خــود را آغاز 
می کنند من هم دوست دارم از این فرصتی 
که فراهم شــده اســتفاده کنــم و یکی از 
نماینده های ایــران در المپیک لس آنجلس 

باشم.
این ملی پوش بدمینتون ایران در پاســخ 
به این پرســش که حضــور در بازی های 
آســیایی هانگژو چه تجربه ای را به شــما 
اضافه کرد که بتوانید در ســال های آینده 
از آن اســتفاده کنیــد؟ گفت: اعــزام به 
المپیک آسیایی اتفاق بسیار مثبتی برای 
من بود که دوست داشــتم از تجربه هایی 
که کسب کرده بودم در مسابقاتی دیگری 
استفاده کنم اما شــرایط بدمینتون ایران 
به شــکلی اســت که ما اعزام های خیلی 

محدودی داریم.
او اضافه کرد: پس از پایان بازی های آسیایی 
هانگژو که بیشتر از یک سال از آن می گذرد 
تنها رویــداد بین المللی که در آن شــرکت 
کردم مســابقات جام فجر یزد بــود قاعدتاً 
با ایــن میزان اعــزام کم و عــدم حضور در 

مسابقات نمی توانیم به این سرعت خودمان 
را به المپیک برســانیم. البتــه اینها ضعف 
فدراسیون اســت ولی در کنارش یکسری 
نقاط قوت هم داریــم مانند برگزاری منظم 
رقابت های لیگ که هر سال برگزار می شود 
و میزان دســتمزدها نیز به نســبت راضی 

کننده است.
حیاتی در پاسخ به این پرســش که چرا در 
بین رشــته های راکتی بدمینتون در ایران 
چندان مطرح نیســت؟ گفت: بله متأسفانه 
برخی رشــته های راکتی شــرایط بهتری 
نســبت به ما دارند مانند تنیــس روی میز 
که تقریبــاً در طول ســال چندیــن اعزام 

بین المللی را انجام می دهد. 
من دقیق نمی دانم مشکل از کجاست و کم 
کاری از سوی کدام آنهاست است. بازیکنان 
بدمینتون ایران با استعداد هستند و تلاش 
می کنند در میادین مهم شرکت کنند ولی 
اعزام های ما خیلی کم است و اردوهای تیم 

ملی هم محدود است. 
انتظــار داریــم وزارت ورزش و کمیته ملی 
المپیک و حتی خود فدراســیون هم برنامه 
بهتری برای توسعه این رشته داشته باشند 

و حمایت کنند.
وی تاکید کرد: خوشــحالیم کــه در حال 

حاضــر با همت فدراســیون قرار اســت به 
مسابقات ترکیه اعزام شویم البته امیدوارم 
این روند قطع نشــود. من خودم یکســری 
برنامــه به فدراســیون ارائه کــردم و چند 
رویدادی که امســال قرار اســت در بحرین 
برگزار شــود را معرفی کردم. دوست دارم 
حتماً در این رقابت ها حضور پیدا کنم. البته 
قرار است با هزینه شــخصی بروم ولی باید 

فدراسیون هم موافقت کند.
عضو تیم ملی بدمینتــون در پایان گفت: 

همانطور که گفتم یکــی از اقدامات مؤثر 
فدراســیون برگــزاری مســابقات لیگ 
است. امسال در کنار تیم شهرداری گنبد 
هســتم و بازی های خوبی را هم به نمایش 
گذاشتیم. باشــگاه حمایت خیلی خوبی 
دارد که تا حدودی امیــد را در ما زنده نگه 
داشته است. مبلغ قراردادهای این رشته 
بد نیســت و برخی از بازیکنــان برای یک 
فصل حدود ۳۰۰ میلیون تومان دریافتی 

دارند.

جودو جوانان جهان - تاجیکستان
نیک سرشت لهستان را شکست داد

علیرضا نیک سرشــت نماینده وزن ۱۰۰- کیلوگرم تیــم ملی جودو 
جوانان کشورمان در جدول شــانس مجدد برای رسیدن به مدال برنز 

باید نماینده کشور آذربایجان را شکست دهد.
 ســومین روز از مســابقات قهرمانی جودو جوانان جهــان در حالی به 
میزبانی کشور تاجیکســتان در حال پیگیری اســت که علیرضا نیک 
سرشــت در وزن ۱۰۰- کیلوگرم بعد از یک دور اســتراحت، به مصاف 

»کندرسی« از مجارستان رفت و موفق شد این جودکار را ایپون کند.
نیک سرشــت در دومین مبارزه به مصاف نماینده تاجیکستان رفت و 
دومین حریف خود را نیز ایپون کرد و به جمع هشت نفر پایانی راه یافت. 
نیک سرشت در سومین مبارزه به مصاف »نوزومو میکی« نماینده ژاپن 
رفت و بازی را واگذار کرد و به جدول شــانس مجــدد راه یافت. وی در 
جدول شانس مجدد موفق به شکست »کوبیاک« نماینده لهستان شد. 
نیک سرشت برای رســیدن به مدال برنز باید به مصاف »اژدر باقرف« 

آذربایجانی برود.
تیم کشــورمان در مســابقات دو نماینده هم در وزن ۱۰۰+ کیلوگرم 
داشت. محمد مهدی مظلوم در نخستین مبارزه موفق شد »تاباروف« از 
تاجیکستان را شکست داد و ســپس به جودوکاری از گرجستان باخت 
و حذف شــد. امیر عباس موحد هم بعد از برتری برابر »هوانگ« از چین 

تایپه رفت به نماینده رومانی باخت و از جدول کنار رفت.

ایوب رستمی هدایت تیم ملی ایران در این مسابقات را برعهده خواهد 
داشت. محمد رضا غفاری به عنوان مربی این تیم را همراهی می کنند.

محمد طلایی:
 کشتی جنگ لحظه هاست

مربی کشــتی آزاد گفت: کامران کمتر از حریفان خود نیست و حتی در 
زیرگیری از حریفان خود برتری داشــته است. اما نوع تاکتیک و مبارزه 
و همچنین تمرکز و شرایط آمادگی مهم اســت چون جنگ تمام عیار 

دارد.
محمد طلایی  درباره شرایط مسابقات جهانی اوزان غیرالمپیکی برای 
۴ نماینده ایران که آبــان ماه در تیرانا آلبانی برگزار خواهد شــد گفت: 
سطح مسابقات با توجه به حضور عبدالرشید سعدالله یف، دیوید تیلور و 
کامران قاسم پور بالاســت و فکر می کنم رقابت جذابی بین آن ها برگزار 

شود.
وی وضعیت فنی کامــران قاســم پور در مصاف بــا دو حریف روس و 
آمریکایی را چنین عنوان کرد: کامران یک کشتی گیر طراز اول است و 
حریفانی که این مسابقه حضور دارند جز بهترین ها هستند. رقابت بین 
این سه کشتی گیر جنگ لحظه هاست و امیدوارم قاسم پور در جدال با 

حریفان خود موفق کار کند.
طلایی ادامه داد: او یک ســلاح به نام زیرگیری دارد و تجربه به ما نشان 
داده کشتی گیرانی که از نظر زیرگیری خوبی دارند در لحظات حساس 
بهتر از همه عمل کردند. مــا امیدواریم کامران در وهلــه اول بهترین 

کشتی را بگیرد و پس از آن به خوش رنگ ترین مدال برسد.
مربی کشتی آزاد ایران عنوان کرد: کامران کمتر از حریفان خود نیست 
و حتی خیلی جاها در زیرگیری از حریفان خود برتری داشته است. اما 
نوع تاکتیک و مبارزه و همچنین تمرکز و شــرایط آمادگی مهم اســت 

چون با حریفان خود جنگ تمام عیار دارد.
وی بااشــاره به احتمال رویارویی جردن بــاروز و محمد نخودی وجود 
دارد، اظهارداشت: نخودی در برابر جردن بارزو باید از نیروی جوانی اش 
استفاده کند. باروز یک کشتی گیر شــناخته شده است که همه سبک 
کشــتی او را می شناســند و جایی که می توان او را غافلگیر کرد بحث 

آمادگی جسمانی اش است.
طلایی تأکید کرد: ضمن اینکه نخودی باید فاصله را هم با جردن باروز 
حفظ کند تا اســیر زیرگیری های او نشــود. نخودی کشتی گیر کمی 
نیست او مدال دار اســت و شرایط جســمانی و روانی او در این مسابقه 

خیلی مهم است.

وی در مورد شــرایط امیرمحمد یزدانی که دو نشــان نقره جهانی را در 
کارنامه دارد، گفت: یزدانی همیشــه نشــان داده روند رو به جلو دارد. 
اما در گذشته خیلی احساسی کشــتی می گرفت ولی این اواخر خیلی 
منطقی کشــتی می گیرد. امیدوارم همین روند را جلو بــرود و بتواند 

خوب کشتی بگیرد. قطعاً یزدانی یکی از مدعیان است.
مربی کشــتی آزاد همچنین در مــورد رضا مؤمنی که بــرای اولین بار 
صاحب دوبنده تیم ملی شده است، اظهارداشت: اکثر قهرمانانی که در 
این اوزان انتخاب می شوند، چون این اوزان کلاس فنی بالایی دارد اکثر 
قهرمانان جز سه نفر برتر هســتند. او تلاش زیادی کرده که به دوبنده 
تیم ملی برسد، جوان اســت، کمتر او را می شناســند و می تواند از این 
موقعیت خوب استفاده کند. امیدوارم مؤمنی بتواند کشتی های خوبی 
بگیرد و مدال آور باشــد.طلایی در مورد پیش بینی اش از عملکرد تیم 
در مسابقات جهانی اظهارداشــت: تیم نمایندگان خوبی دارد و کشتی 
یک ورزش بی  رکورد اســت که جنــگ لحظه ها خواهد بــود. عوامل 
زیادی در برد و باخت کشــتی گیران تأثیرگذار است. خیلی مهم است 
که یک کشتی گیر روی تشــک تمام فاکتورهای لازم را به همراه تذکر 
داشته باشد. هیچیک از نمایندگان کشتی ایران از حریفان خود کمتر 
نیســتند.وی همچنین در مورد بازگشت پژمان درســتکار گفت: من 

آرزوی سلامتی و موفقیت برای او دارم.

آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13 ایین تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 140360324006000302  هیات  اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کنگان  تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی  اقای عبدالحسن حسین پور 
تراکم    فرزند یونس  به شماره شناسنامه 76 وشماره ملی 3441079637صادره از بندرلنگه     دریکباب خانه به مساحت  
248/40  متر مربع  مفروزو مجزی  شده از پلاک 377 فرعی از 3 اصلی  واقع  در کنگان  خریداری از مالک رسمی خانم مریم 
محمدی محرز گردیده است   . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله15 روز  آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد.م الف 262 تاریخ انتشار نوبت اول:1403/7/15 تاریخ انتشارنوبت دوم : 1403/7/30 
 علی فولادی رئیس ثبت اسنادو املاک کنگان



گرگان-دستجردی
مهندسسبطیازکارخانهآسفالتشهرداریگرگانبازدیدکرد

توسکاســتانواقعشــدهوتولیدآســفالتمهمترینخدماتاینلازمبهذکراســت،کارخانهآســفالتشــهرداریگرگاندرجاده
کارخانهاست.

 نفر ثبت نام ۱۷ هزار 
ح مسکن جوانان استان گلستان د ر طر

مدیرعامل کرمانشاه-حســنافخارزاده
شــرکتتوزیعنیرویبرقاســتانکرمانشاهاز
مشترکانخانگیاســتاندرخواســتنمودتا
باکاهشمصرفبــرقخودمتناســبباالگوی
مصرفماههایغیرگرمعلاوهبرکمکبهشبکه

برقازقبوضبرقارزانتربرخوردارشوند.
مهندسمرادیاظهارداشت:الگویمصرفبرق
ماهیانهتابســتانیدرمناطقغیرگرمسیر۳۰۰
کیلوواتســاعتدرماهاســتکهباشروعفصل
پاییزبه۲۰۰کیلوواتســاعتدرماهکاهشمی

یابد.
ویگفت:باشروعفصلپاییزوکاهشمحسوس
دماازمشــترکانتقاضامیکنیمتــاباخاموش
کــردنکولرهاامــکانخــروجنیروگاههابرای
تعمیراترامطابقبرنامهفراهمکنندوهمچنین
براساسقانونتعرفهبرقمشترکانیکهمصرف
برقآنهابیشازالگوبرســدبهصــورتپلکانی

افزایشمییابد.
مدیرعاملشــرکتتوزیعنیرویبرقاســتان
کرمانشــاهتاکیدداشــت:مطابقماده۶قانون
مانعزداییازتوســعهصنعتبرقمصوبهســال
۱۴۰۱مجلسشورایاســلامی،مصارفمازاد
برالگودرتعرفهمشترکانخانگیبراساسروش

پلکانی-افزایشیتعیینمیشود.
ویدرهمیــنزمینــهاضافــهکرد:ســاختار
تعرفهگــذاریبــهگونــهایطراحیشــدهکه
بیشترینیارانهرامشمولمشــترکانیمیکند
کهدرمحــدودهالگویمصرفقــرارگرفتهاندو

قبضهایبرقارزانتریدریافتمیکنند.
بهگفتهمرادی،براساسهمینقانونمشترکان
خانگیبهدودستهمشــترکانیکهدرمحدوده
الگویمصرفوکمترازآنبرقمصرفمیکنند
ومشترکانپرمصرفکهبالاترازالگوبرقمصرف

میکنند،تقسیممیشوند.
ویدرادامهگفت:الگویمصرفدرماههایگرم
وماههایغیرگرممتفاوتاستبهاینصورتکه
درمناطقعادیوغیرگرمســیرالگویمصرف
۳۰۰کیلوواتســاعتدرماهاستکهاینمیزان
باشــروعفصلپاییزودرماههایغیرگرمبرای
اینمناطقبهزیر۲۰۰کیلوواتســاعتدرماه

میرسد.
مدیرعاملشــرکتتوزیعنیرویبرقاســتان
کرمانشاهبااشــارهبهاینکهباورودبهماهمهراز
ماههایگرمسالخارجشدهوبهماههایغیرگرم
رسیدهایمتصریحکرد:ازاینپسمشترکانباید
مراقبمصرفبرقخودبودهوتوجهداشتهباشند

باتوجهبهاینکهالگویمصرفاز۳۰۰کیلووات
ساعتبهزیر۲۰۰کیلوواتساعتدرماهرسیده،
درصورتــیکهمصرفخــودراکنتــرلنکنند
مشمولتعرفههایبالاترکهپلکانی-افزایشیو
نزدیکهزینههایتامینبرقاستخواهندشد.

ویدرتشریحچگونگیپلکانیشدنتعرفهبرق
مشــترکانپرمصرفنیزگفت:قانونضرایبیاز
نرختامینبرقرابــرایپلههایمختلفمصرف
درنظرگرفتهبهاینصورتکهبرایمشــترکان
پرمصرفتامیزانالگویمصرفنیمبرابرهزینه
تامینتا۱.۵برابرالگــو،۱.۵برابرهزینهتامینتا
۲.۵برابرالگویمصرفوبیشتراز۲.۵برابرالگوی
مصرف۵برابرهزینهتامینبــرقدرتعرفهبرق
مشترکینپرمصرفلحاظمیشودودریافتآن

الزامقانونیاست.
مــرادیپارامترهایتعییننــرختامینبرقکه
تعرفههابراســاسآنطراحیمیشودراشامل
نــرخقراردادهــایتبدیلانــرژینیروگاههای
حرارتــیمقیاسبــزرگومقیــاسکوچکدر
سهســالگذشــته،هزینهترانزیتبرقوهزینه
ســوختنیروگاهیاعلامکردکهسالانهتعیین
میشودوخاطرنشانســاخت:طیسالجاریو
سالگذشتههزینهســوختنیروگاهیبراساس

مقرراتمربوطهوجداگانهمحاسبهمیشود.
ویدرادامهنرختامینبرقرابرایامســال۷۵۴
تومانبــهازایهرکیلوواتســاعتاعلامکردو
گفت:ایننرخبراساسنرخقراردادتبدیلانرژیو

ترانزیتبرقبهدستآمدهاست.
مــرادیدرپایــاندرخصوصنــرختامینبرق
مشــترکانصنعتینیزگفت:طبقماده۳قانون

مانعزدایــیازتوســعهصنعتبرق،متوســط
بهایبرقاینمشترکانبراســاسمتوسطنرخ
قراردادهایتبدیلانرژیمحاســبهمیشودکه
ایننرخدرســالجاریبراســاسقراردادهای
تبدیلانرژیسالگذشــته۷۲۴تومانبهازای
هرکیلوواتســاعتمحاسبهشــدهکهمبنای

محاسبهتعرفهمشترکانصنعتیخواهدبود.

ســومیننشســتخبــریمهدی قزوین-مریمنقدی
عبدیانریاستاتاقبازرگانیقزویندرسالجاریباحضور
جمعکثیــریازخبرنگاراناســتان،پازوکــیعضوهیات
رئیســه،جباریعضوهیاتنمایندگان،مدیراناجراییاتاق
،مسیولروابطعمومیورییسخانهمطبوعاتدرمحلاتاق

بازرگانیقزوینبرگزارشد.
رئیساتاقبازرگانیاســتانقزویندرایننشســتخبری
اظهارداشــت:هرگزدراتاقبازرگانیدنبالمنافعشــخصی
نبودهاموبرایرســیدنبهشــرایطنرمالومنطقیفعالیت
اقتصادیواحدمراکمترکردهامتاکارهایاتاقبخوبیانجام

شود.
عبدیاناظهارداشــت:ازرئیسجمهورانتظارداریمدرحوزه
اقتصادیازنظروایدههــایفعالاناقتصــادیتوانمندوبا

تجربهاستفادهکنند.
ویاظهارداشــت؛اتاقهایبازرگانیبــرایوزارتاقتصادبا
آقایطیبنیاهمراهبودندامابااحترامبهانتخابآقایهمتی
امیدواریمایشاندرموضوعارزوتعهداتارزیبهوعدهخود

عملکنند.
رئیساتاقبازرگانیباتوجــهبهاهمیتاموزشدراتاقگفت:
بیشاز۴۱دورهآموزشیحضوریوآنلایندر۱۶ماهگذشته
برگزارکردیموباتوجهبههزینههایبالایآموزشیبارایگان
کردندورههاهمههزینهرامتقبلشــدیمتامهارتفعالان

اقتصادیبالابرودوتوانستیمرتبهبرترکشورراکسبکنیم.
عبدیانادامــهداد:باتعاملخوبــیکهبااتاقایــرانداریم
اعتباراتخوبیبرایتکمیلســاختمانمدرناتاقدریافت
کردمچراکهرســالتماارتقایجایگاهاتــاقبازرگانیوحل

مشکلاتتولیدکنندگاناست.
رئیساتاقبازرگانــیقزوینتصریحکرد:بــهدنبالاعتلای
جایگاهاتاقدرانتخابهمکارانبانگاهشایســتهســالاری
ومشــورتوخردجمعیپیشرفتیمتاافــرادتوانمندوارد

مجموعهشوند.

عبدیانابرازداشت:امیدواریمدرخصوصوضعیتصادرات
دردولتچهاردهمبانگاهویژهوعملیبــهحوزهاقتصادگام

مهمیبرایرفعموانعتولیدبرداشتهشود.
ویتصریحکرد:بهدلیلمشــکلاتعدیدهتولیدکنندگاناز
جملهتعهــداتارزی،نرخارز،ناترازیانــرژیودههاچالش

دیگردریکسالاخیرشاهدکاهشتولیدوصادراتبودیم.
عبدیاندرادامهگفت:باتوجهبهقولدکترپزشــکیانرئیس

جمهورباتکنرخیشدنارزوبرطرفشدناینچالش
باتسریعدرانتخاباســتاندارقزوینازمیانافرادیشایسته
وتوانمندازبروزچالشهایبیشــتربــرایتولیدکنندگانو

فعالاناقتصادیجلوگیریشود.
عبدیاندربخشدیگریازســخنانشضمناشــارهبهارتقا
یافتناتاقبازرگانیقزوینبهدرجهیکاظهارداشت:تعداد
کارتهایبازرگانیاز۶۶۶موردبه۱۹۸۲کارترسیدهاست.

رییــساتاقبازرگانــیقزوینخاطــرنشــانکرد:باافتخار
امروزتوانســتیم۱۴میلیــاردو۶۰۰میلیــونتومانبدهی
اتاقراپرداخــتکردیمودرحالحاضــر۳۰میلیاردتومان

اعتبارداریم.
درپایانایننشســتخبریازتعــدادیهمــکارانفعالو
شایستهاتاقوتعدادیپیشکسوتدرعرصهمطبوعاتبااهدا

لوحتقدیرشد.

آیینافتتاحمرکزسلامتو بوشهر-هادیمیناییپور
فوریتهایپزشکیمجتمعپتروشــیمیپردیسوتقدیراز
همکارانامورHSEبهمناسبتروزملیایمنیوآتشنشانی

برگزارشد.
بهگزارشروابطعمومیواموربینالمللشرکتپتروشیمی
پردیس،دکترمیریلواســانیدراینآییــنضمنتبریک
فرارســیدروزملیایمنیوآتشنشــانیوتقدیرازهمکاران
پرتلاشواحدHSEاظهارداشــت:درطولیکسالگذشته
شــرکتموفقبهثبترکوردهایبینظیــریچونافزایش
تولیدمحصــول،کمترینمیــزانتوقفتولیــدوعدموقوع
حوادثفرآیندیشدهاســتکهمرهونبرنامهریزیمدیران
وتلاشتکتکنیروهایمتخصصشــرکتبهویژهاقدامات
پیشــگیرانهوآموزشهایصحیــحاصولایمنیتوســط

همکارانواحدHSEاست.
مدیرعاملشرکتپتروشــیمیپردیسدربخشدیگریاز

سخنانخودبااشارهبهبهســازیوتجهیزمرکزفوریتهای
پزشکیپردیسگفت:سالگذشــتهمنازاینمرکزبازدید
داشتموگفتمدرمانگاهیکهقراراستبهپرسنلماخدمات
بدهدبایددرخورشأنآنهاباشد.الحمدللهامروزمیبینیمهماز
لحاظوسعتوهمتجهیزاتوامکاناتبهشرایطاستانداردی
رسیدهاست.بندهازهمههمکارانیکهبرایبهسازیوتجهیز

اینمرکزتلاشکردندتقدیروتشکرمیکنم.
معاونتعمیرونگهداشتپتروشــیمیپردیسدراینآیین
باارائهگزارشــیازاقداماتتعمیراتیصورتگرفتهدرپروژه
بهسازیمرکزســلامتوفوریتهایپزشکیگفت:پروژهاز
سالگذشتهآغازشــدوطی۷ماهدرشــهریورماهامسالبه

پایانرسید
مهندسمحمدعلیملکیافزود:اینپروژه۳۵درصدنسبت
بهبرونسپاریصرفهجوییداشتهوبخشعمدهایازکارها
توسطنیرویاجراییشــرکتانجامشد.۴۸۸متربازسازیو

۱۶۰متراضافهبناداشــتیمو۱۱۵مترهمانبارآتشنشانیو
لاندریکهبهزودیبهبهرهبرداریمیرسد.

رئیسامورHSEپتروشیمیپردیسبااشارهبهموفقیتهای
واحدHSEدریکسالگذشتهاذعانکرد:انتخابپتروشیمی
پردیسبهعنوانواحدشایستهتقدیردرصنعتسبز،کسب
لوحوتندیسپروژهبرترمحیطزیستدراولیندورههمایش
رویش،تقدیرمعاونتمحیطزیستدریاییسازمانحفاظت
محیطزیستازشرکت،احرازعدمآلایندگیشرکتتوسط
ســازمانحفاظتمحیطزیســت،احداثانبارپسماندهای
شــیمیاییواحداثانبارمکانیزهروغنهایصنعتیازجمله
دستاوردهاوفعالیتهایبرجســتهایاستکهطییکسال
گذشــتهبههمتمدیــرانوهمکارانبخــشهایمختلف

سازمانبهدستآمدهاست.
محمودمحمدیبااشــارهبهانجام۵۰ممیــزیموفقطی
یکســالگذشــته،خاطرنشــانکرد:آخرینحادثهآتش

سوزیدرمجتمعســال۹۳اتفاقافتادهوتاکنونبابیشاز
۵۰میلیوننفرساعتهیچگونهحادثهآتشسوزینداشتیم،
ازآذرماهســال۱۴۰۱تاکنوننیزهیچگونهحادثهفرآیندی
نداشــتهایمکهجاداردبهنحوشایســتهایازهمهنیروهای

شرکتبرایدستیابیبهاینموفقیتتقدیرشود.
درابتدایاینمراسممدیرعاملشرکتواعضایهیئتمدیره
باحضوردرمرکزآتشنشــانیضمناهدایگلبههمکاران
ایمنیوآتشنشــانیازتلاشهاوزحماتایشــانتقدیرو

تشکرنمودند

وین قز

بوشهر

رئیس اتاق بازرگانی قزوین:

 هرگز در اتاق بازرگانی دنبال منافع شخصی نبوده ام

وشیمی پردیس افتتاح مرکز سلامت و فوریت های پزشکی پتر

مدیرکلکانونپرورشفکری مشهد-سمیهباقرزاده
خراسانرضویودبیرهفتهملیکودکاستانازبرگزاری
ویژهبرنامههــایمتنوعوشــاددرهفتهملــیکودکدر

خراسانرضویخبرداد.
هفتهملیکودکامســالباشــعار»برایکودکان،برای
آینده«از۱۴تا۲۰مهردرسراسرکشــوربرگزارمیشود.
محمدمهــدیحســینپورمدیرکلکانــونپــرورش
فکریکودکانونوجواناناستانبااشارهبهشعارهفتهملی
کودک»برایکــودکان،برایآینده«بررســالتکانونبه
عنوانمتولیاینهفتهدراستانهاتاکیدکردوگفت:کانون
وفعالیتهایآنمختصاعضاءنیستودراینهفتهتمام
کودکانونوجواناناســتانمخاطبماهستندوبههمین
جهتبرنامههایمتنوعوشــادیراترتیبدادهایم.ایشان
درادامهافزود:فعالیتهایمختلفدرمراکزاستانهمچون
گذشتهاجراخواهدشدودرسطحاستانویژهبرنامههایی
چونورکشــاپعلمی)شناساییاجرامغیرســیارهایو

افلاکورصد(،نشستسالانهاعضایمکاتبهای،نمایشگاه
عروسکهایبومیومحلی،پویشعکاســی"آیندهمناز
نگاهخودم"،ورکشــاپپــروژهعلمیبهمناســبتهفته
جهانیفضاواجراممســیه،اجراینمایش،پازلنقاشــی
باعنوانقابکودکی،نقاشــیخانوادگیبــاعنوانزمین
رنگارنگ،نمایشگاهآثارکاردســتیدورریختنیها،شاخه
نباتبهمناســبتبزرگداشــتحافظواجرایطرحهزار
درنابــااوریگامیدرحمایتازکــودکانلبنان،غزهویمن
اجراخواهدشدکهبخشــیازبرنامههایستادهفتهملی
کودکدراستانخراسانرضویاســت.ایشانبااشارهبه
نقشرســانهوبازیهایرومیزیوفکریوتاکیدبرتحقق
شــعارنوجوانمحوریکانوندرسال۱۴۰۳اعلامکرد:در
هفتهملیکودکمرکزرسانهکانونوکافهکانونکهمحل
حضورنوجواناناســتافتتاحخواهدشدوامیدواریمبااین
فضاهایمتفــاوتوجذاببتوانیمشــاهدافزایشحضور

نوجواناندرمراکزاستانباشیم.

ظرفیــتنیروگاههای اصفهان-مریــممومنــی
خورشــیدیصنایعکهدرحالحاضر۳۰مگاواتاست،
طبقبرنامهریزیهایانجامشــده،تاتابســتانســال

آیندهبه۱۵۰مگاواتافزایشخواهدیافت
مجریطــرحاحــداثنیروگاههــایصنایــعمعدنی
توانیرظرفیــتنیروگاههایخورشــیدیصنایعرادر
حالحاضر۳۰مــگاواتاعلامکردوگفــت:اینمیزان
تاتابســتانآیندهبه۱۵۰مگاواتافزایــشمییابد.به
گزارشخبرگزاریتوانیر،ســیدزمانحســینیافزود:
ازابتدایامســالتاکنون۷۰۳مگاواتنیروگاهتوســط
صنایعبزرگواردمدارشــدهکهدربخشگازیشامل
واحد۲فولادمبارکهبهظرفیت۳۰۷مگاوات،واحدیک
گلگهرســیرجانبهظرفیت۱۸۳مــگاوات،واحدیک
چادرملــو)اردکان(بهظرفیت۱۸۳مــگاواتونیروگاه
خورشــیدیشــرکتملیمس)بنیکهوخاتونآباد(
بهظرفیت۳۰مگاواتاســت.ویاضافهکــرد:تااوجبار

ســالآیندهدرمجموع۱۱۶۳مگاواتنیروگاهجدیداز
ســویصنایعانرژیبرکشــوربهمدارمیآیدکهازاین
میزان۱۲۰مــگاواتبهنیروگاهخورشــیدیاختصاص
داردکهتوســطفولادمبارکهبا۲۲درصدپیشــرفتدر
کوهپایهدرحالساختاست.ویمجموعنیروگاههای
برنامهریزیشــدهصنایعبرایاتصالبهشــبکهازسال
۱۴۰۱تاانتهایســال۱۴۰۵را۵هــزارو۱۰۰مگاوات
ذکرکردوگفت:۴هــزارو۱۷۰مــگاواتازاینمقدار
حرارتیو۹۳۰مگاواتخورشیدیخواهدبود.حسینی
بااشــارهبهصدور۱۸هزارمــگاواتموافقتنامهاصولی
احداثنیروگاههایصنایعتاکنون،مجموعظرفیتهای
درحالاجراواحداثشــدهاینبخــشرا۶هزارو۴۲۹
مگاواتذکرکردکهازاینمیزان۱۵۸۲مگاواتدرحال
بهرهبرداریاســتکهبابهمدارآمــدن۱۱۶۳مگاوات
واحدجدیــد،اینمیزانتاتابســتانآینــدهبه۲۷۴۵

مگاواتمیرسد.

خراسان رضوی اصفهان
مدیرکل کانون پرورش فکری خراسان رضوی  خبرداد:

برگزاری ویژه برنامه های متنوع و شاد در هفته ملی کودک
 تا تابستان آینده ؛

وگاههای خورشیدی صنایع به ۱۵۰ مگاوات می رسد ظرفیت نیر

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان کرمانشاه؛

  مشترکان خانگی مصرف برق خود را مطابق الگوی ماههای غیرگرم تنظیم کنند 

 گسترش همکاری های فرهنگی و اقتصادی شیراز  
وسیه و عراق ر

 
شــهردارشــیرازدردیــداربامقاماتسیاســیوشهری شیراز-چراغی
کشــورهایروســیهوعراقزمینههایگســترشهمکاریهایدوجانبهدر

عرصههایمختلففرهنگیواقتصادیرابررسیکرد.
محمدحسناســدی،دردیداربامقاماتسیاسیوشــهریکشورهایروسیه
وعــراقزمینههایگســترشهمکاریهایدوجانبــهدرعرصههایمختلف
فرهنگیواقتصادیرابررســیکرد.ویدردیدارباسرکنسولکشورروسیهبه
معرفیظرفیتهایگردشگری،دانشگاهی،پزشــکی،فرهنگیوتاریخیاین
کلانشهرپرداختوگفت:بهمنظورگســترشتبادلاتگردشگریوفرهنگی
برایخواهرخواندگیشــیرازبایکیازشهرهایروسیهاعلامآمادگیمیکنیم.
شهردارشیرازافزود:برقراریپروازمستقیمازشیرازبهمسکویادیگرشهرهای
روسیهامکانتوسعهبیشازپیشارتباطاتشیرازبااینکشوررافراهمخواهد
کرد.آندریژیلتسوفسرکنسولکشورروســیههمدرایندیدارگفت:باتوجه
بهظرفیتهایفرهنگی،تاریخیوگردشــگریشیرازگسترشروابطتجاریو
سرمایهگذاریدراینکلانشهرازاولویتهایکشورروسیهاست.ویهمچنین
بااشارهبهزمینههایمشترکهمکاریعلمیافزود:باتوجهبهوجودآثارتاریخی
ارزشمنددرشیرازکارشناسانومتخصصانروسیازاجرایطرحهایمشترک
درزمینهمرمتونگهداریآثارتاریخیوهمچنینمقابلهبافرونشستزمینو
خشکسالیاستقبالمیکنند.شهردارشــیرازهمچنیندرنشستجداگانهای
بامعاونشهرداربغدادازتلاشیکسالهمدیریتشــهریهاینکلانشهربرای
امضایتفاهمنامهوگســترشهمکاریبابغدادخبرداد.اسدیگفت:دریک
سالگذشتهشهردارانسهشــهربغداد،نجفوناصریهدرشیرازحضوریافتند
وزمینههایهمکاریمشترکبررســیومقدماتامضاتفاهمنامهشهرداری
شیرازوشهرداریبغدادفراهمشدکهبهزودیدرسفرهیأتیازمدیرانشهری
شــیرازبهبغداداینتفاهمنامهبهامضاخواهدرسید.معاونشهرداربغدادنیزدر
ایندیدارخواستارانتقالتجربیاتموفقشهرسازیومدیریتشهریشیرازبه
پایتختعراقشدوگفت:هرچندازدیربازاشتراکاتمذهبی،فرهنگیوتاریخی
شــیرازوبغدادزمینهتوسعههمکاریهارافراهمکردهاســت،اماامروزهانتقال
دانشخدماتشهریشیرازدراجرایطرحهایزیرساختی،مدیریتپسماندو

بازیافتبهبغدادزمینههایجدیدهمکاریمحسوبمیشوند.



 توسعه مراودات تجاری استان های گیلان و ساراتوف

نشستهیأتاقتصادیاستانســاراتوفروسیهبافعالان رشت-قاسمی
اقتصادیاتاقبازرگانیگیلاندررشــتبرگزاروبرتوســعهمراوداتتجاریو

اقتصادیدواستانتاکیدشد.
قاسمرضائیان،درجلسهباهیأتاقتصادیازاستانســاراتوفروسیهباتأکید
براینکهاســتانگیلانبهدنبالتقویتهمکاریهایاقتصادیبااســتانهای
روسیهاست،اظهارکرد:ایرانوروســیهاخیراتعاملاتارزندهایبرایهمکاری
بایکدیگرداشــتهاندوپیوستنبهاوراسیااینچشــماندازرادردوطرفتقویت
کردهوحجمتجارتهمدستخوشتغییراتاساســیخواهدشد.ویبابیان
اینکهتحولاتمنطقهایشرایطرابهگونهایرقمزدهکهارزشکریدورنوستراک
بیشازپیشبرجستهشــدهاســت،افزود:تکمیلاینکریدورنقشبسزاییدر
توسعهروابطداشــتهوهمهاینمواردبیانگراهمیتایننشستجهتتوسعه
مراوداتتجاریونزدیکیدواســتانگیلانواســتانســاراتوفاست.سامان
نظری،عضوهیأترئیســهاتاقبازرگانیگیلانهمدراینجلســهبهآمادگی
برایتقویتترانزیــتکالاوایجادتمهیداتلازمبرایتوســعهاینهمکاریها
اشــارهکردوگفت:دربخشتولیداتصنعتیطیدهههایگذشتهدرصنایع
داروییبهداشتی،غذایی،آشــامیدنیوالکترونیکدراســتانپتانسیلهای
مهمیدرزمینهصنعتوجودداردوازســوییدربخشکشاورزیومحصولات
کشاورزیاســتراتژیکایناســتاندارایمزیتویژهخصوصابرایصادراتبه
روسیهاست.سرگیکلوچاروف،رئیسمرکزحمایتازصادراتاستانساراتوف
درایننشستباابرازخرسندیازحضوردراســتانگیلانگفت:استانگیلان
پتانسیلهایبالقوهایدرحوزههایکشاورزی،صنعتی،داروییداردواینمهم

میتواندبخشیازکالاهایاساسیاستانساراتوفکشورروسیهراتأمینکند.

مدیرعاملشرکتگازخراسانرضویخبرداد:

 بهینه سازی 4 هزار واحد موتورخانه مراکز 
آموزشی در خراسان رضوی

مدیرعاملشرکتگازاســتانخراسانرضویاز مشهد-سمیهباقرزاده
اصلاحوبهینهسازیرایگان۴۰۰۰واحدموتورخانهمراکزآموزشیدرایناستان

باهدفکاهشمصرفگازمشترکینخبرداد.
حسنافتخاریبااعلاماینمطلبکهدراینطرحبهسازیموتورخانهواحدهای
تجاری،مســکونی،اداریومراکزآموزشیوگردشــگریازمحلمنابعداخلی
شرکتگازبهصورترایگانانجاممیشود،گفت:ازابتدایآغازطرحدردیماه
۱۳۹۹تاپایانشهریورماهامسال۴۰۰۰واحدموتورخانهمراکزآموزشیشامل
مدارس،دانشگاهومؤسســاتعلمیو…درخراسانرضویبهینهسازیشده
اســت.ویبابیاناینمطلبکهدراینطرحســهاقداممهمشاملعایقکاری،
سرویسوتنظیممشعلونصبضدرسوبباهزینهشرکتگازبهصورترایگان
انجاممیشود،افزود:عایقکاریلولههاودیگباعثجلوگیریازاتلافحرارت
ازمدارگرمایشوپایانههایحرارتیشــدهوسرویسوتنظیممشعلهمعلاوه
برافزایشراندمانحرارتیباعثکاهشآلایندههاوگازهایگلخانهایمیشود
وافزایشراندمــاناحتراقیموتورخانههاوکاهشمصــرفگازازاهدافنهایی
اجرایاینطرحاست.افتخاریادامهداد:مدارس،دانشگاههاومؤسساتعلمی
میتوانندبرایاســتفادهازمزایایاینطرحبهسایتشــرکتملیگازایرانبه
نشانی . . مراجعهوباانتخابگزینهطرحبهینهسازیمصرفانرژینسبتبهثبت
درخواستخوداقدامکنند.اجرایاینطرحهمگامباسیاستهایوزارتنفت

مبتنیبرکاهشمصرفگازاست.

 ادامه نصب تیرهای چراغ برق ۹ متری 
در معابر اصلی مهستان

دکترگلرخیشهردارمهســتانگفت:بههمتحوزه کرج-ترنممظفری
معاونتخدماتشهریبهینهســازی،نگهداریوتعمیراتروشناییمعابردر

مهستاناجراشدهاست.
ویافزود:تکمیلروشــناییوافزایشلوکسنوریازجملهاجرایفونداسیون
ونصب۴۰عددتیرروشناییدرپارکگلستان،۶عدددرپارکشهدا،۶عدددر
جادهتندرستیسوپا،تعویضسرچراغیهایوتامینروشناییجادهتندرستی
جنببیمارســتان،تعویضســرچراغهاوتامینروشــناییپارکمسجدولی
عصر)عج(،میدانمادر،اصلاحروشناییآتشنشانیفاز۱،احیاءروشناییجاده
تندرستیچهارراهاستادشهریار،تعویضسرچراغهاوفوتوسلپارکسرزمین
از۸پروژهبهینهسازیاست.شهردارمهستاندرپایانگفت:تامینروشناییو
نصبتیرچراغبرقحدفاصلبلوارورزشتاروستایکوشکزرازپروژههایقابل

توجهودردستاقداماست.

شهر سرزمین
روزنامهسراسریصبحایران
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سرمایه
روزنامه اقتصادی صبح ایران

www . K H A R I D A A R O N L I N E . i r

kharidaar.ir@gmail.com

 نائب رئیس اتحادیه املاک اعلام کرد

 دوای درد بازار مسکن؛ الزام تکمیل 
سامانه خودنویس در دولت چهاردهم

نائب رئیــس اتحادیه امــلاک گفت:  خریدار 
انتظار می رود تکمیل ســامانه خودنویس یکی از 
اولویت های اصلی وزارت راه و شهرســازی باشد، 
زیرا بازار مسکن با بهره مندی از این سامانه تا حد 

زیادی به ثبات می رسد.
 مسکن از اسفندماه سال گذشته با افزایش قیمت 
رو به رو شده است و رشد مجدد قیمت مسکن در 
ابتدای امســال همراه با نزدیک شدن به فصل جا 
به جایی آنها موجب تشدید کابوس کرایه نشین ها 
شــد، تداوم این روند تا به امروز موجب دلســرد 
شدن بسیاری از مســتأجران شد و با؛ زیرا با تداوم 
افزایش قیمت مسکن نرخ های پیشنهادی اجاره 

بها با میزان قدرت پرداختی مردم، فاصله گرفت.
با کاهش قــدرت خرید مصرف کننــده نهایی و 
افزایش قیمت مســکن، انتظار خــروج از رکود 
در کوتاه مدت و خرید خانه برای قشــر مستأجر 
جامعه رؤیا خواهد شد و از ســوی دیگر در آینده 
نزدیک شاهد رونق معاملات تهاتری رهن و اجاره 
خواهیم بود؛ البته از ســوی دیگر ســید ابراهیم 
رئیســی، رئیس جمهــوری شــهید در مناظره 
انتخاباتی خود، ســاخت ۴ میلیون مســکن طی 
۴ سال اول دولت ســیزدهم را وعده داد که نکته 

اینجاســت، وعده اتمام واحدهــای نهضت ملی 
مســکن در دولت ســیزدهم با شــهادت رئیس 
جمهور شــهید بر زمین ماند و رؤیای عده زیادی 
از مستأجران با ناکامی مواجه شد و این مسئولیت 

حائز اهمیت بر دوش دولت چهاردهم افتاد.
اما دولــت چهاردهم عــلاوه بر اینکه نســبت به 
تکمیــل واحدهای در حال ســاخت نهضت ملی 
مسکن متعهد است، باید برخی از موارد دیگر را در 
حوزه های مسکنی از جمله سامانه خودنویس نیز 
به اتمام برســاند.در همین راستا، داوود بیگی نژاد 
نایب رئیس اتحادیه امــلاک مطابق قانون جهش 
تولید مسکن، وزارت راه و شهرســازی را متولی 
ســامانه املاک و مســتغلات و مدیریــت بازار 
مســکن عنوان کرد و گفــت: از ۱۳۸۸ ســامانه 
املاک و مســتغلات در جهت کدرهگیری و ثبت 
قراردادهای متعاملین، کد رهگیری صادر کرده و 
در این سامانه اطلاعات فوق العاده قوی بایگانی و 
آرشیو شده است.وی در ادامه افزود: از خرداد ماه 
سال گذشته، ســامانه املاک و اسکان برای ثبت 
موضوعات ملکی مردم بــه جهت خانه های خالی 
ایجاد شــده بود که وزارتخانه این سامانه را تغییر 

داد و سامانه ای به جهت صدور کد طراحی کرد.

نایــب رئیس اتحادیه مشــاوران امــلاک تهران 
درباره چالش سامانه املاک و مستغلات، گفت: با 
توجه به اینکه حدود ۱۴ سال از راه اندازی سامانه 
املاک و مستغلات می گذرد، قطعاً تمامی باگ ها 
و اشتباهات آن را طی ســال ها مرتفع شده است 
اما طول مدت این ســال ها مشاوران املاک با یک 
سامانه ناقص خدمات رسانی می کردند؛ سامانه ای 
که صرفاً برای ثبت اســناد و املاک ارتباط داشته 
است، در واقع برخی از دستگاه های اجرایی هنوز 
وظایــف قانونی خود را در جهت تکمیل ســامانه 
املاک و اسکان انجام نداده اند و امروز تعریفی در 
قانون در جهت طراحی ســامانه خودنویس ایجاد 
نشــده اســت.وی اضافه کرد: همچنین به دلیل 
عدم انتقال اطلاعات از ســامانه ایــران و املاک 
به ســامانه خودنویس، متأســفانه امکان تمدید 
قراردادهــا وجــود ندارد.نایب رئیــس اتحادیه 
مشاوران املاک تهران به بیان برخی از ایرادهای 
ســامانه خودنویس پرداخت و گفت: احراز هویت 
در ســامانه خودنویس از طریــق پیامک صورت 
می گیرد. همچنین ماده ۲ و ۶ این سامانه در برابر 
صحت و عدم صحت اسناد هیچ گونه مسئولیتی 

ندارد و مسئولیت آن بر عهده طرفین می باشد.

هزاران دستگاه لوازم ضروری منزل بین مددجویان 
کمیته امــداد امام خمینی )ره( اســتان هرمزگان با 

حمایت شرکت پالایش نفت آفتاب تهیه و توزیع شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت پالایش نفت آفتاب؛ 
در راستای تحقق مسئولیت اجتماعی و کمک به رفع 
فقر در اســتان هرمزگان، شرکت پالایش نفت آفتاب 
با حمایت مالی چند ده میلیارد ریالی، اقدام به توزیع 
هزاران دستگاه لوازم ضروری منزل بین مددجویان 
کمیته امداد امام خمینی )ره( این استان کرده است. 
این اقدام خیرخواهانه و اجتماعــی، با هدف بهبود 
شرایط زندگی اقشار آســیب پذیر و کمک به توسعه 
و بهبود وضعیت معیشــتی آنان صورت گرفته و نقش 

مهمی در ارتقای کیفیت زندگی مددجویان دارد.
یکی از اصول مهم و اساسی که بسیاری از شرکت های 
بزرگ بــه آن پایبند هســتند، تحقق مســئولیت 
اجتماعی است. در این راســتا، شرکت پالایش نفت 
آفتاب با شناسایی نیازهای اساسی مردم کم درآمد و 
محروم استان هرمزگان، اقدام به تأمین لوازم ضروری 
منزل برای آن ها کرده اســت. این اقدام نشان دهنده 
تعهد این شرکت نســبت به بهبود وضعیت اجتماعی 
و اقتصادی مناطق محروم و تلاش برای رفع نیازهای 

اولیه مددجویان است.
توزیع لــوازم خانگــی از جمله یخچال، ماشــین 
لباسشــویی، اجاق گاز و ســایر وســایل مورد نیاز 
خانوارهــای نیازمند، بــه طور مســتقیم منجر به 
بهبود شــرایط زندگی این افراد می شود. بسیاری از 
این خانواده ها به دلیــل محدودیت های اقتصادی و 
معیشتی، توان تأمین این اقلام را نداشتند و این اقدام 

کمک شایانی به کاهش مشکلات آن ها کرده است.

مسئولیت اجتماعی در اوج؛ پالایش نفت آفتاب 
زندگی هزاران نفر را در هرمزگان متحول کرد!

با توزیــع لوازم ضــروری منزل بیــن مددجویان و 
تأمین نیازهای اولیه آن ها، امید به زندگی در مناطق 
روســتایی افزایش یافته و از مهاجرت غیرضروری 
جلوگیری می شــود. مردم این مناطق با داشــتن 
امکانات اولیه، انگیزه بیشــتری برای ماندن در محل 
زندگی خود پیدا می کنند و ایــن امر نقش مهمی در 
جلوگیری از خالی شدن روســتاها و توسعه پایدار 

مناطق محروم دارد.
توزیع لوازم خانگی بین مددجویان، تأثیر مستقیم بر 
کیفیت زندگی آن ها دارد. بسیاری از این خانواده ها، 
که تا پیش از این قادر به تهیه این اقلام نبودند، اکنون 
با داشتن امکانات بهتری، شرایط زندگی مطلوب تری 
را تجربه می کنند. این تغییــرات کوچک، می تواند 
تأثیرات بزرگی بر روحیه و امید آن ها به آینده داشته 

باشد. احســاس حمایت از سوی نهادها و شرکت های 
بزرگ، این افراد را نسبت به آینده ای بهتر امیدوارتر 
کرده و انگیزه آن ها را برای بهبود شــرایط زندگی و 
رشد فردی افزایش می دهد.شــرکت پالایش نفت 
آفتاب با اختصاص چند ده میلیارد ریال به این طرح، 
نقش مهمی در بهبود شــرایط اجتماعی و اقتصادی 
اســتان هرمزگان ایفا کرده است. این شرکت با درک 
عمیق از مســئولیت اجتماعی خــود، تلاش کرده تا 
با همــکاری کمیته امداد امام خمینــی )ره(، به رفع 
نیازهای اساسی مددجویان بپردازد و نقشی مؤثر در 

کاهش فقر و بهبود وضعیت زندگی مردم ایفا کند.
ســرمایه گذاری در این طرح، نه تنها به بهبود شرایط 
فعلی کمک می کند، بلکه اثری بلندمدت بر توســعه 
اقتصادی و اجتماعی منطقه خواهد داشت. این اقدام 
می تواند الگویی برای ســایر شرکت ها و نهادها باشد 
تا آن ها نیز با مشــارکت در طرح های مشابه، به بهبود 

وضعیت مناطق محروم کشور کمک کنند.

تلاش های بی وقفه پالایش نفت آفتاب؛ پیشگام در 
مسئولیت اجتماعی و حمایت از نیازمندان هرمزگان

حمید باسره، مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( 
اســتان هرمزگان، در مراســم اهدای لوازم ضروری 
به نیازمندان تحت پوشــش کمیته امداد هرمزگان 
که با حمایت شــرکت پالایش نفت آفتاب برگزار شد، 
با تبریک و تسلیت شــهادت فرماندهان حزب الله و 
تجلیل از حرکت غرورآمیز ســپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی، به تشریح اقدامات گسترده و چشمگیر این 
شرکت در راستای مسئولیت های اجتماعی و کمک به 

اقشار آسیب پذیر پرداخت. 
وی در ســخنان خود ضمن تقدیــر از همکاری های 
مســتمر میان کمیته امداد خمینی )ره( و شــرکت 
پالایش نفت آفتاب، به نقش کلیدی صنایع در توسعه 

اقتصادی و اجتماعی استان هرمزگان اشاره کرد.
حمید باسره در این مراســم با تأکید بر جایگاه ویژه 
هرمزگان به عنوان پایتخت اقتصــادی ایران، اظهار 
داشت: استان هرمزگان با برخورداری از صنایع عظیم 
و اســتراتژیک، یکی از مهم ترین مناطق اقتصادی 
کشور اســت. ارتباطات ما با صنایع این استان بسیار 
گسترده است، اما همکاری ویژه ای با شرکت پالایش 
نفت آفتاب داریم که در زمینه کمــک به نیازمندان 
پیشــگام بوده و حتی در برخی موارد جلوتر از ما در 

ارائه خدمات به اقشار آسیب پذیر عمل کرده است.
وی ادامه داد: این همکاری نمونه ای بارز از تعامل موفق 
بین صنایع و نهادهای حمایتی است که تأثیرات بسیار 
مثبتی در بهبود وضعیت معیشتی نیازمندان استان 

داشته است.

بزرگ ترین تفاهم نامه در حوزه مسئولیت اجتماعی 
 کشور فی ما بین شرکت پالایش نفت آفتاب 

و کمیته امداد )ره(
مدیرکل کمیته امداد امام خمینــی )ره( هرمزگان با 
اشاره به اینکه بزرگ ترین تفاهم نامه همکاری حوزه 
مسئولیت اجتماعی کشــور میان کمیته امداد )ره( 
این استان و شــرکت پالایش نفت آفتاب بوده است، 
عنوان کرد: ایــن تفاهم نامه نقطــه عطفی در حوزه 

مسئولیت های اجتماعی صنایع انست. 
وی تصریح کرد: این تفاهم نامه زمینه ســاز اقدامات 
گسترده و ارزشمندی در استان شده است که نه تنها 
از نظر اقتصادی، بلکه از نظــر اجتماعی نیز تأثیرات 

مهمی داشته است. 
باســره ادامه داد: یکی از مهم ترین اقدامات شرکت 
پالایش نفت آفتاب در سال گذشته، ساخت 300 واحد 
مسکونی برای خانواده های نیازمند بود که با موفقیت 

تحویل داده شد. 
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( هرمزگان گفت: 
این واحدهای مسکونی نقش مهمی در تأمین مسکن 
خانواده های تحت پوشــش کمیته امداد ایفا کرده اند 
و در آینده نزدیــک نیز ۲00 واحد مســکونی دیگر 
کلنگ زنی خواهد شد که نشان از ادامه دار بودن این 

اقدامات حمایتی دارد.
وی همچنین افزود: این شــرکت علاوه بر ســاخت 
مســکن، به تأمین لــوازم ضروری زندگــی برای 
نیازمندان نیز توجه ویژه داشته و تاکنون 1000 سری 
لوازم ضروری زندگی برای خانواده های نیازمند تهیه 

شده است.
باسره به دیگر اقدامات شــرکت پالایش نفت آفتاب 
در حوزه زیرســاخت های بهداشتی اشاره کرد و بیان 
داشت: در مناطق محروم استان، ساخت سرویس های 
بهداشــتی به عنوان یکی از اولویت های بهداشتی 
و ضروری اجرا شــده اســت که موجب بهبود سطح 

بهداشت عمومی در این مناطق شده است.
وی همچنین از هم افزایی صورت گرفته برای پرداخت 
تســهیلات مالی به خانواده هــای نیازمند خبر داد 
و گفت: شــرکت پالایش نفت آفتــاب در پرداخت 
تســهیلات به ۲500 خانوار نیازمند نقش کلیدی ایفا 
کرده و این اقدام توانسته است به تأمین نیازهای مالی 
و ارتقای سطح زندگی بســیاری از خانواده های تحت 

پوشش کمک کند.

تحول در زندگی نیازمندان هرمزگان؛ تأثیرات مثبت 
اقدامات شرکت پالایش نفت آفتاب

مدیرکل کمیته امداد هرمزگان یکی از برجسته ترین 
اقدامات شــرکت پالایش نفت آفتاب را تهیه و توزیع 
50 هزار بسته لوازم التحریر برای دانش آموزان استان 
دانست و مطرح کرد: این اقدام که بی نظیر و گسترده 
بوده است، نقش مهمی در حمایت از تحصیل کودکان 
و نوجوانان استان ایفا کرده است. با این کار، نه تنها از 
هزینه های تحصیلی کاسته شده، بلکه شرایط بهتری 
برای آموزش و پرورش این دانش آموزان فراهم آمده 

است.
باســره همچنین به اقدامات این شرکت در حمایت 
از کودکان بی سرپرست اشــاره کرد و افزود: شرکت 
پالایش نفت آفتاب در راســتای مسئولیت اجتماعی 
خود، از 1500 یتیم در اســتان حمایــت می کند. این 
حمایت ها شامل کمک های مالی و سایر خدمات مورد 
نیاز این کودکان است که تأثیرات مثبتی بر زندگی و 

آینده آن ها داشته است.
وی از راه اندازی اتوبوس تجهیزشده دندانپزشکی به 
عنوان یکی دیگر از اقدامات بی سابقه این شرکت یاد 

کرد و گفت: این اتوبوس که در مناطق محروم استان 
خدمات رایگان دندانپزشــکی ارائه می دهد. چنین 
اقدامی در ســطح کشور بی سابقه اســت و موجب 
بهبود وضعیت بهداشت دهان و دندان در میان اقشار 

محروم شده است.
مدیرکل کمیته امداد هرمزگان به توزیع بیش از هزار 
بسته معیشتی توسط شــرکت پالایش نفت آفتاب 
اشاره کرد و از نقش مؤثر این شرکت در تأمین نیازهای 

اولیه زندگی خانواده های نیازمند قدردانی کرد. 
وی خاطرنشــان کرد: این همکاری هــا و اقدامات 
حمایتی نشــان دهنده تعهد قوی شــرکت پالایش 
نفت آفتاب به مســئولیت های اجتماعی خود است و 
امیدواریم که سایر صنایع و شرکت های بزرگ استان 
نیز با همین جدیت به حمایت از اقشــار آسیب پذیر 

بپردازند.
باسره در پایان ســخنان خود بر ادامه همکاری های 
گسترده میان کمیته امداد امام خمینی )ره( و شرکت 
پالایش نفت آفتاب تأکید کــرد و ابراز امیدواری کرد 
که با تداوم این همکاری ها، بتوان خدمات بیشــتری 
به مردم شریف اســتان هرمزگان ارائه داد و گام های 
بلندی در راســتای رفع نیازهای خانواده های تحت 

پوشش کمیته امداد برداشت.

انفاق و کمک به نیازمندان، هسته اصلی مسئولیت 
اجتماعی پالایش نفت آفتاب!

دکتر حامد کاویانی، مدیرعامل شرکت پالایش نفت 
آفتاب، در مراسم اهدای لوازم ضروری به نیازمندان 
تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی )ره( هرمزگان، 
با تسلیت شهادت سید مقاومت، سید حسن نصرالله 
و تقدیر از تلاش های سلحشوران ســپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی به خاطر دفاع مشروع از تمامیت ارضی 
ایران اسلامی در برابر شرارت های رژیم صهیونیستی 
و با ادای احترام به این رشــادت ها، گفت: امروز، روز 
آسمان؛ روز پاکی، روز زلالی و بیکرانگی، روز تحقق 

امر الهی ان الله یامر بالعدل و الاحسان است. 
وی با اشاره به اهمیت انفاق و کمک به هم نوعان، بیان 
کرد: انفاق موهبتی است که به راحتی به نصیب انسان 
نمی شود و برای دســتیابی به آن، انسان باید مسیر 

رشد و تعالی را طی کند.
مدیر عامل شــرکت پالایش نفت آفتــاب ادامه داد: 
مجموعه پالایش نفت آفتاب، در ســال های گذشته 
همواره ســعی کرده اســت نقش خــود را در حوزه 
مســئولیت های اجتماعی به بهترین نحو ممکن در 
اســتان هرمزگان ایفا کند، چرا که این شرکت در این 
استان قرار گرفته و به نوعی با مردم شریف هرمزگان 

پیوند خورده است.
دکتر کاویانــی در ادامه بــا تاکید بر وفــاداری و 
سخت کوشــی مردم هرمزگان، اظهار داشــت: این 
اســتان مردمانی نجیب، زحمت کــش و وفادار دارد 
که وظیفه همه صنایع فعال در این منطقه اســت تا در 
راستای رشد و توسعه شــاخص های استانی، کاهش 
بیکاری، کاهــش فقر و جلوگیــری از وقوع جرائم از 
طریق اجــرای فعالیت های مســئولیت اجتماعی، 

گام های مؤثری بردارند.
وی افزود: صنایع بزرگ در حوزه مسئولیت اجتماعی 
باید در تلاش باشند تا به توسعه اجتماعی، اقتصادی و 

فرهنگی این استان کمک کنند.

 مسئولیت اجتماعی، راهی برای ایجاد امید 
در دل های مردم

مدیرعامل شــرکت پالایش نفت آفتاب به گســتره 
فعالیت های این شــرکت در حوزه هــای مختلف از 

جمله آموزش، درمان و محیط زیســت اشــاره کرد 
و گفت: ما نه تنها در حوزه آمــوزش و درمان، بلکه در 
زمینه های محیط زیســتی نیز فعــال بوده ایم، زیرا 
معتقدیم که محیط زیســت، حق حیات یک جامعه را 
تضمین می کند و سلامت جامعه مستقیماً به سلامت 

محیط زیست وابسته است.
کاویانی با ابراز خوش بینی و انــرژی مثبت از این روز 
پرمعنا گفت: امروز، روزی زیبا و پر از انرژی اســت. 
در چنین روزهایی باید بذر امید کاشــته شود؛ زیرا 
بزرگترین کاری که می توانیم به عنوان اثری ماندگار 
انجام دهیم، ایجــاد امید در دل های مردم اســت. 
مســئولیت اجتماعی نباید فقط به کمک های مادی 
محدود شود، بلکه ایجاد امید و انگیزه در میان اقشار 
آســیب پذیر یکی از بزرگ ترین دستاوردها و اهداف 

ماست.
کاویانی در بخش دیگری از ســخنان خود به اهتمام 
ویژه هیئت مدیره شرکت پالایش نفت آفتاب، به ویژه 
رئیس هیئت مدیره و خانواده ایشــان، به گسترش 
فعالیت های خیرخواهانه اشــاره کرد و گفت: رئیس 
هیئت مدیره و خانواده ایشان همیشه تلاش کرده اند 
تا با گســترش فعالیت های خیریه در اســتان، سهم 
خود را در بهبــود وضعیت زندگی مــردم ادا کنند. 
این تلاش ها نمونه ای از تعهد ما به مســئولیت های 
اجتماعی و انســانی اســت که همــواره در اولویت 

برنامه های ما قرار دارد.
کاویانی در پایان سخنان خود با تاکید بر لزوم همکاری 
مســئولان محلی و ملی در پیشبرد اهداف توسعه ای 
و خیریه، خاطرنشــان کرد: اگر مسئولان همکاری 
و راهنمایی نکنند، نمی توانیم به رشــد و پیشرفت 
برســیم. برای دســتیابی به اهــداف بلندمدت در 
زمینه های اجتماعی و اقتصادی، نیازمند حمایت های 
جدی از سوی مسئولان هستیم تا بتوانیم برنامه های 
خود را به درســتی اجرا کنیم و تأثیــرات مثبتی بر 

زندگی مردم استان بگذاریم.

حمایت های اجتماعی پالایش نفت آفتاب؛ راهی به 
سوی آینده ای روشن برای هرمزگان!

احسان کامرانی، معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
استاندار هرمزگان، در سخنرانی خود ضمن تقدیر از 
ارواح طیبه شهدا و امام شهدا، با درود به روحیه ایثار 
و فداکاری آن ها، به اهمیــت اجرای عدالت و کمک به 

مردم اشاره کرد. 
وی اظهار داشت: عدل یعنی کمک به دیگران به نحوی 
که هیچ کمبود و کاســتی ای در زندگــی آنان وجود 
نداشته باشد. وقتی صنایع موفق باشند، مردم نیز باید 

از این موفقیت برخوردار شوند.
کامرانی در ادامه به نقش مؤثر سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی در ســطح جهانی اشــاره کرد و گفت: سپاه 
پاســداران دیروز با عملکرد خود دل مردم جهان را 
شاد کردند و این نشان از توانمندی و تعهد این نهاد به 

آرمان های انقلاب اسلامی دارد.
وی در بخش دیگری از صحبت هــای خود با تأکید بر 
تعهد نظام جمهوری اسلامی ایران به وعده های خود 
افزود: نظام جمهوری اسلامی ایران هرگاه وعده ای به 

مردم داده، به آن عمل کرده است.
کامرانی همچنین از شــرکت پالایش نفت آفتاب به 
دلیل فعالیت های ارزنده اش در زمینه مسئولیت های 
اجتماعی قدردانی کرد و گفت: در اســتان هرمزگان، 
همواره شاهد همکاری و مشــارکت فعال در اجرای 
فعالیت های مســئولیت اجتماعــی بوده ایم. این 
اقدامات به ویژه در حوزه های آموزشی، درمانی و دیگر 
زمینه های اساســی جامعه به خوبی پیاده سازی شده 

است و باید از آن تقدیر کرد.
وی با تاکید بر این که کمک های شرکت های صنعتی 
به توسعه زیرساخت ها و بهبود کیفیت زندگی مردم 
استان هرمزگان نقش بســزایی ایفا می کند، اظهار 
امیدواری کــرد و ادامه داد: این رونــد باید همچنان 
ادامه یابد و در آینده شــاهد پیشرفت بیشتر در این 

زمینه باشیم.

شرکت پالایش نفت آفتاب؛ پیشگام در مسئولیت 
اجتماعی و حمایت از نیازمندان هرمزگان!

حجت الاسلام دکتر محمد عبادی زاده، نماینده ولی 
فقیه در استان هرمزگان، در ســخنرانی اخیر خود با 
ابراز تأثر از شهادت مدیرکل حزب الله، شهید سردار 
جبهه مقاومت، سید حســن نصرالله، گفت: این واقعه 

دل همه آدم های آزاده را آزرد و ما غمگین شدیم.
وی در ادامه به حماســه ای که دیروز توسط نیروهای 
مســلح جمهوری اســلامی و رزمندگان اسلام رقم 
خورده است اشــاره کرد و اظهار داشت: امروز شاهد 
دلاورمردی هــای نیروهای مســلح بودیــم که در 
همکاری مشترک، حماسه ای خلق کردند که با وعده 

صادق 1 قابل مقایسه نیست.
حجت الاســلام دکتر عبادی زاده همچنین به نقش 
مثبت شــرکت پالایش نفت آفتاب در ایجاد شادی و 
رفاه برای مردم هرمزگان پرداخت و گفت: این شرکت 
دل همه مردم هرمزگان را شاد می کند، به ویژه زمانی 
که شادی برای خانواده های نیازمند به ارمغان می آید. 
مساعدت های خاص این شرکت موجب شده است که 

ما در این روز عزیز خوشحال باشیم.

شرکت پالایش نفت آفتاب؛ صدای امید برای مردم 
هرمزگان  در زمان های سخت!

وی با تقدیر از سطح مشــارکت این شرکت در حوزه 
مسئولیت اجتماعی، به ویژه تنوع اقدامات آن اشاره 
کرد و ادامه: ایــن اقدامات در حوزه مســکن، تهیه 
جهیزیه برای نیازمندان و دیگر نیازهای جامعه قابل 

قدردانی است. 
این شــرکت با مجموعه های مختلــف کمک های 
متنوعــی را در حوزه مســئولیت اجتماعی به مردم 
هرمزگان تقدیم کرده است که این کمک ها به رشد و 

توسعه استان هرمزگان کمک می کند.
نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان همچنین از سایر 
صنایع دولتی، غیر دولتی و خصوصی خواست که وارد 
میدان شوند و در رفع آلام مردم در بخش های مختلف 

حضور داشته باشند. 
در پایان، حجت الاســلام دکتر عبادی زاده از هیئت 
مدیره شــرکت پالایش نفت آفتــاب قدردانی کرد 
و ابراز امیدواری کرد که این روند ادامه یابد و شــاهد 

پیشرفت های بیشتری در این زمینه باشیم.

رئیس سازمان فضایی ایران:
ماهواره سنجشی »کوثر« به زودی پرتاب می شود

رئیس سازمان فضایی ایران اعلام 
کرد: پرتاب بلــوک انتقال مداری 
ســامان ۲، پرتــاب ماهواره های 
طلــوع ۳ و ظفــر ۲ در قالــب یک 
منظومــه فضایــی و منظومــه  
ماهواره ای IOT جــزو مهم ترین 
برنامه های صنعت فضایی کشــور 
است و ماهواره سنجشی »کوثر« به 
زودی پرتاب می شود. »حسن ســالاریه« در آیین افتتاح هفته جهانی 
فضا در تشریح صنعت فضایی کشور درخصوص ماهواره سنجشی کوثر 
تصریح کرد: همه ظرفیت تصاویر این ماهواره توســط دولت خریداری 
شده است تا بخش خصوصی انگیزه کافی را برای ورود به این کار داشته 

باشد.
معاون وزیر ارتباطات افزود: مدتی قبل ماهواره چمران یک با موفقیت 
پرتاب شد و در مدار قرار گرفت و در حال انجام ماموریت های خود است؛ 
در آینده نزدیک بلوک انتقال مداری ســامان )به منظور افزایش ارتفاع 
مداری ماهواره ها( پرتاب خواهد شد، سه ماهواره سنجشی کوثر، طلوع 
۳ و ظفر ۲ را نیز پرتــاب خواهیم کرد تا در کنــار یکدیگر یک منظومه 

ماهواره ای تشکیل دهند.
وی ادامه داد: در دهه ۸۰ ســازمان فضایی تاســیس شــد و نهادهای 
مختلف پس از آن آغــاز به کار کردند؛ روزگاری در دهه ۸۰ نخســتین 
ماهواره های ارتباطی را ساختیم که ســاختار ساده ای داشتند و هدف 
این بود که جرمی در مدار قرار بگیرد، ســال ۸۷ پرتاب ماهواره امید را با 
ویژگی ارتباطی ساده داشتیم، پس از آن ماهواره های سنجشی متعدد 
توسط دانشگاه ها ساخته شــد، دقت هایی که در آن برهه دنبال می شد 
تصویربرداری چند ۱۰ متری بود اما پس از گذشت کمتر از ۲۰ سال در 
جایگاهی قرار گرفتیم که ماهواره های مخابراتی و سنجشی متعدد را با 

دقت های بالا در کشور می سازیم.«
رئیس ســازمان فضایی ایران همچنین گفت: ســال گذشته ماهواره 
پارس با دقت ۱۵ متر پرتاب شد و اکنون نسخه های دیگر این ماهواره با 
دقت های هفت متر در حال طراحی و ساخت است، اتفاق بسیار مهمی 
که در حال رخ دادن اســت، ورود بخش خصوصی بــه صنعت فضایی 
اســت، امســال پرتاب ماهواره های بخش خصوصی را در دســتور کار 
داریم به اعتقاد من تمام ســابقه صنعت فضایی کشور را باید یک طرف 
قرار داد و امروز که بخــش خصوصی وارد آن شــده را یک طرف دیگر 
درنظر گرفت چــرا که ورود بخش خصوصی باعث ســرعت گرفتن کار 

خواهد شد.
ســالاریه در تشــریح برنامه های آتــی صنعت فضایی کشــور افزود:، 
پرتاب هــای آزمایشــی منظومه ماهــواره ای IOT )اینترنت اشــیا( 
را برای ســال آینده با همکاری بخش خصوصی در دســتور کار داریم، 
این منظومــه  ماهــواره ای امکانی را فراهــم می کند تــا مکانی که در 
آن زیرســاخت زمینی برای دریافــت اطلاعات وجود ندارد از بســتر 
ماهواره ای اســتفاده کنیــم، این منظومــه می تواند امــکان دریافت 
اطلاعــات در کوتاه ترین زمان را مهیا کند تا ســرعت تصمیم گیری در 

بحران ها افزایش یابد.
 هر ساله انجمن هفته جهانی فضا موضوعی را برای برگزاری رویدادهای 
هفته جهانی فضــا انتخاب می کند تــا تمام فعالیت هــا و رویدادها در 
سراســر جهان در این هفته )۱۳ تا ۱۹ مهر- ۴ تــا ۱۰ اکتبر( پیرامون 
این شعار برنامه ریزی شــود؛ این انجمن شعار هفته جهانی فضا در سال 

۱۴۰۳ را »فضا و تغییرات اقلیمی« نامگذاری کرده است.

ماهواره
وزیر نفت: 

نگران بحران آفرینی دشمنان نیستیم
 وزیر نفت گفت: نگران بحران آفرینی دشــمنان نیســتیم و ســفر به 

عسلویه و پارس جنوبی برای ما سفری کاری و عادی به شمار می آید.
 محســن پاک نژاد  در بدو ورود به فــرودگاه عســلویه در گفت وگو با 
خبرنگاران اظهار کرد: در این سفر با مشکلاتی که ممکن است همکاران 

داشته باشند آشنا شده و درصدد رفع آنها خواهیم بود.
وی افزود: ســفر به عســلویه به منظور بازید از این منطقه و قدردانی از 
زحمات و تلاش های همکارانی که در ســکوها فعالیت می کنند و نقش 
تعیین کننده ای در تامین گاز کشــور دارند انجام می شــود.وزیر نفت 
یادآور شد: اگرچه از گذشته نکاتی مدنظر داشــته ام و اقدام هایی برای 
رفع مشکلات انجام شده اســت، اما تمایل دارم که این موضوع را بطور 
مستقیم از زبان آنها شــنیده تا چالش ها برطرف شود.پاک نژاد تصریح 
کرد: می خواهم در این روزهای خاص قــوت قلبی برای همکارانم بوده 
و در کنار آنها باشــم.وی ادامــه داد: مهمترین برنامه این ســفر پس از 
بازدید از پروژه ها و گفت وگو با کارکنان عملیاتی برگزاری نشست های 

مشترک با مدیران، مجریان و پیمانکاران فازهای پارس جنوبی است.
پاک نژاد گفت: در این نشســت راهکارهای مناسب برای شتاب بخشی 

به اجرای این پروژه ها بررسی خواهد شد.

 تنگه ایرانی جایگزین ندارد
عبور یک پنجم نفت جهان از تنگه هرمز

رئیس مرکز مطالعات انــرژی وین گفت: مصرف جهانــی نفت خام به 
۱۰۰ میلیون بشکه در روز می رســد که ۲۰ میلیون بشکه یا یک پنجم 
آن از تنگه هرمز عبور می کند.فریدون برکشــلی رئیس مرکز مطالعات 
انرژی وین با اشــاره به اینکه بخش اعظمی از نفت خــام تجاری دنیا از 
تنگه هرمز تأمین می شــود، گفت: ۲۰ درصد از نفت خام تجاری دنیا از 
تنگه هرمز عبور می کند.وی ادامه داد: تمام کشــورهای حاشیه خلیج 
فارس مانند عربســتان، قطر، عراق، امارات، کویت و ایران از این مسیر 
عبور می کنند.این کارشناس انرژی با اشــاره به اینکه مقدار نفت البته 
فرق دارد، خاطر نشــان کرد: میزان صادرات نفت خام منبعث از تولید 
و سهمیه اوپک اســت. اما مصرف جهانی نفت خام تقریباً ۱۰۰ میلیون 
بشکه در روز است که ۲۰ میلیون بشــکه یا یک پنجم آن از تنگه هرمز 
عبور می کند.برکشلی ادامه داد: در کنار نفت خام صادرات فرآورده های 
نفتی نیز وجود دارد و باید به صورت جداگانه محاسبه شود.به گفته وی 
برای صادرات نفــت و فرآورده های آن راه جایگزیــن تنگه هرمز وجود 
ندارد. البته ممکن اســت در دراز مدت از طریق خــط لوله جایگزینی 

برای آن ایجاد شود.
برکشلی با اشاره به اینکه ساخت خط لوله برای بی نیازی به تنگه هرمز 
مشقت های خود را دارد، افزود: برای ساخت خط لوله صادرات نفت باید 
از کف دریا به ســمت مدیترانه دریای عربی دریای سرخ ادامه پیدا کند 

که هم هزینه بسیاری می طلبد و هم زمان بر است.

انرژی  روزنامه سراسری صبح ایران
صاحب امتیاز: امیر موسی کاظمی

مدیرمسوول: دکتر مریم کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان لبافی نژاد
 تقاطع ابوریحان، پلاک ۸۷
شماره تماس سازمان آگهی شهرستان:
۶۶۹۷۳۶۷۸ -۶۶۹۷۳۷۱۴

 حرکت ماندگار برای کاهش فقر

پالایش نفت آفتاب با چند ده میلیارد ریال به میدان آمد!


